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SCHRIFTELIJKE RAADSVRAGEN GEMEENTE RIDDERKERK (B)EGROTING 2016 EN 2e (T)USSENRAPPORTAGE 2015 gesorteerd per fractie 
 

Gem Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
R B CDA01 blz 23 prestatie-indicatoren Bij ieder programma worden mogelijke prestatie-indicatoren aange-

geven. Hoe worden deze vastgesteld? 
De meetgegevens (het rapportcijfer, percentage, aantal) zijn nog niet 
ingevuld. Uitgaande van een nulmeting zal begin volgend jaar met uw 
raad van gedachten worden gewisseld over de verdere invulling en 
daarmee vaststelling. Zie ook uitleg in de aanbiedingsbrief. 

R B CDA02 blz.25 terugtredende politie Is de scheiding tussen de taakvelden werkzaamheden boa's en poli-
tie nog duidelijk zichtbaar en goed te bewaken? Niet dat door de 
reorganisatie bij de politie de druk op onze boa's groter geworden is? 

De BOA’s werken wijkgericht. Hun inzet in de wijk is gericht op een goe-
de leefbaarheid. Het primaire domein van de politie is de veiligheid. De 
specifieke uitwerking van de reorganisatie bij de politie moet nog zijn 
verdere beslag krijgen. Het is niet mogelijk vooraf te bepalen of de druk 
op de BOA’s groter wordt. De ontwikkelingen bij de politie worden ge-
volgd en wijzigingen met verstrekkende gevolgen worden aangekaart 

R B CDA03 blz.27 senioren en veiligheid Welke overheidsinstantie wordt ingezet om de veiligheid van senio-
ren (brandveiligheid en bevorderen weerbaarheid) te verbeteren? Is 
het beschikbare budget voldoende of zijn hier extra budgettaire mid-
delen voor nodig? 

In Ridderkerk worden in oktober en november drie voorlichtingsbijeen-
komsten georganiseerd voor senioren. Hier zullen de afdeling brandvei-
lig leven van de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond, de politie en de 
ambulancedienst voorlichting geven en handvatten aanreiken om de 
(brand) veiligheid in de woonomgeving te bevorderen. Deze bijeenkom-
sten zijn mogelijk binnen het bestaande budget. Voor 2016 is er extra 
geld gevraagd voor de uitvoering van woningchecks. Dit is ook ter be-
vordering van de brandveiligheid, maar niet specifiek voor senioren. 
Woningchecks worden gehouden bij  alle leeftijdscategorieën binnen  
Ridderkerk.  

R B CDA04 blz.50 gebiedsteams / jeugdhulp Een belangrijk doel van de verandering in de jeugdhulp is preventie 
d.m.v. het inzetten van 3 gebiedsteams. Zijn deze gebiedsteams wel 
zichtbaar / aanwezig op scholen, zodat de drempel zo laag mogelijk 
is voor de jeugd? Of dient de jongere zichzelf te melden bij 1 van de 
3 gebiedsteams met eigen locatie, dus niet aanwezig op scholen? 
Toelichting: De zorgcoördinatoren merken heel duidelijk dat zij op 
school smw kwijt zijn. De schoolmaatschappelijk werker is nu onder-
deel van het gebiedsteam. Leerlingen die daarvoor in aanmerking 
komen kunnen nu niet meer op school gesprekken voeren met de 
smw‘er. Naar wie moet de school de leerling doorverwijzen die uit 
Rotterdam komen? Ouders geven pertinent aan dat ze niet doorver-
wezen willen worden naar de gebiedsteams. De leerlingenzorg heeft 
daardoor een flinke ader gelaten. In Rotterdam is smw na veel dis-
cussie in de scholen gebleven. Waarom kan dat ook niet in Ridder-
kerk? Wil het college de rol van smw heroverwegen? 

Nee wij realiseren ons dat gebiedsteam minder zichtbaar is op scholen. 
Alle scholen in Ridderkerk, zowel po als vo, hebben vanuit de ge-
biedsteams wel een vaste contactpersoon. Deze personen zijn telefo-
nisch als per mail te consulteren en altijd persoonlijk aanwezig bij zorg-
overleggen in de school en op andere momenten die daarom vragen. 
 
Jongeren hoeven niet zichzelf te melden. Dit kan via de contactpersonen 
op school. 
 
Het college wil de rol van SMW niet heroverwegen. Er is bewust hiervoor 
gekozen. 
  
 

R B CDA05 blz 70 geluidswal Het Zand wordt voorzien van een geluidswal, maar er is toch al een 
geluidswal aanwezig? 

Zie antwoord CU15. 

R B CDA06 blz.88 kwijtscheldingsbeleid De begroting neemt in 2015 en 2016 af bij ozb 
/riool/afvalstofheffingen. 
In de jaarrekening 2014 zie wij dat de het aantal verzoek juist 7,4% 

De financiële situatie van de laatste tijd en de ruimere aandacht voor 
kwijtschelding (onder andere door de sociale dienst en de schuldhulp-
verlening) laten een toename van kwijtscheldingsverzoeken zien. Omdat 
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Gem. Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
toenemen (jaarstukken blz.114). Hoe verklaart u de afname in de 
begroting 2015 en 2016? 

we nu in een economische herstelperiode zitten hebben we de begro-
tingsramingen vooralsnog niet aangepast in afwachting van de uitkom-
sten van dit jaar. Bij de jaarrekening 2015 zullen we beoordelen of er 
sprake is van een structurele doorwerking. 

R T CDA07 Blz 8 leerwerkplekken Hoeveel leerwerkplekken zijn er gerealiseerd? Graag een specifica-
tie. 

Er zijn 60 leerwerkplekken beschikbaar voor de drie gemeenten. Op dit 
moment zijn er 47 ingevuld. Verdeling naar werkgebied: 
- Fietsenstallingen Albrandswaard 
- Fietsenstallingen Ridderkerk 
- Zwerfvuil, bakken legen en groenvoorziening in de BAR gemeenten.  
- Heinenoordtunnel Barendrecht 
- Hulp bodes bestuur vleugel, 
- Begraafplaatsadministratie (één persoon) 
- Postwagen (één persoon). 
Geprobeerd wordt mensen zoveel mogelijk te laten werken op de dichts 
bij zijnde werklocatie. 
De meeste werkplekken worden nu ingevuld door Ridderkerkers. 

R T CDA08 Blz 14 complex transferium Slik-
kerveer 

Is er bij deze subsidieverstrekking een slotdatum, zodat bij later rea-
liseren/opleveren servicegebouw de subsidie vervalt? 

Er is geen slotdatum. 

R T CDA09 Blz 15 regionaal opsporingsteam 
sociale recherche 

Werkt de ander partij volgens dezelfde richtlijnen als het ROTS? Wat 
is de voornaamste reden van het ontstaan van het voordeel? 

Zie hiervoor de brief die op 30 juli naar uw raad is verstuurd. Het eigen 
beleid is leidend bij de samenwerking. De samenwerking verloopt nu op 
projectmatige basis, waardoor de inzet van middelen efficiënter is. 

R T CDA10 Blz 16 WMO gehandicaptenvoor-
ziening 

Wat is de reden dat er minder aanvragen zijn? Is de drempel voor 
het verkrijgen verhoogd? 

De reden van minder aanvragen weten wij niet. Vermoedelijk verwach-
ten burgers dat ze geen toekenning krijgen als gevolg van een inko-
menstoets. 

R T CDA11 Blz 32 fietshighway Geerlaan Graag de stand van zaken  Hierbij verwijzen wij u naar de raadsinformatiebrief “planning en budget-
tering fietshighways en (snel)fietsroutes” no.131189 d.d. 15-01-15, daar-
in staat ook informatie over de Geerlaan. 

R B CU01  Blz 8 toekomstvisie Voor de toekomstvisie wordt het bestaande gereserveerde budget 
voor verkeerscirculatie gebruikt. Is een VCP niet meer nodig? Dat is 
toch heel wat anders dan een toekomstvisie? Overigens op blz 31 
wordt een VCP wel als doel genoemd. 

Het gereserveerde bedrag wordt ingezet voor het opstellen van een 
Toekomstvisie. De herijking van het  verkeerscirculatieplan maakt daar 
integraal deel vanuit.  

R B CU02  Blz 8 toekomstvisie  De toekomstvisie wordt in 2016 ontwikkeld, en voor de jaren 2017, 
2018 en 2019 wordt geld gereserveerd. Wat wordt hieruit bekostigd? 

De aangegeven gereserveerde middelen zijn bedoeld voor doorontwik-
keling en onderhoud 

R B CU03  Blz 26 Ondermijning  Zijn er signalen dat dit thema ook in Ridderkerk speelt? Zo ja, welke 
aanpak wordt hierin gevolgd? 

Er zijn geen concrete signalen dat dit thema in  
Ridderkerk speelt. Dit wil echter niet zeggen dat dit in Ridderkerk niet 
speelt. Om te zien of er signalen zijn, worden Awareness-trainingen 
gegeven om medewerkers de signalen te laten herkennen. Er wordt ook 
een meldpunt ingericht. 

R B CU04 Blz 30 Elektrisch rijden, oplaad-
palen en voorzieningen. 

Op de website van Ridderkerk staat: “Tot 30 juni 2015 was het mo-
gelijk een elektrische oplaadpaal aan te vragen voor inwoners, be-
drijven en instellingen die elektrisch autorijden. Dit is nu niet meer 
mogelijk.” Dit komt niet overeen met uw doelstelling: elektrisch rijden 
stimuleren. Hoe gaat u hier verder vervolg aan geven? Welke moge-
lijkheden heeft u onderzocht? Gaat u bijvoorbeeld gebruik maken 

Tot 30 juni kon een aanvraag worden ingediend die conform afspraken 
met de toenmalige Stadsregio Rotterdam werd afgehandeld. Tot eind 
2015 zullen de laatste 13 laadpalen op kosten van de Stadsregio worden 
geplaatst.  
Momenteel wordt een voorstel voorbereid op basis waarvan de gemeen-
te Ridderkerk in 2016 verder kan met het plaatsen van laadvoorzienin-
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Gem. Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
van de Green deal laadinfrastructuur van het RVO. gen. In dit voorstel zijn verschillende mogelijkheden onderzocht. 

R B CU05  Blz 34 Investeringsprojecten   Hier wordt onder andere genoemd een bijdrage aan het vervangen 
van VRI Verenambachtseweg. In het licht van de ontwikkelingen 
rond NR lijkt het toch niet verstandig deze VRI in 2016 te vervangen? 

De gemeente draagt bij aan het beheer en onderhoud / vervanging van 
een VRI die deels linkt aan wegen in beheer van de gemeente. Het 
Waterschap heeft besloten te wachten met de vervanging van deze VRI 
tot vanuit Nieuw Reyerwaard / gemeente Ridderkerk duidelijk is wat en 
wanneer er iets gaat gebeuren met de verkeerssituatie ter hoogte van 
Verenambacht en de aansluitingen van de A15. 

R B CU06  Blz 42  onder ‘wat mag het kos-
ten’  

Er staat bij Leerlingenvervoer structureel hetzelfde bedrag. De ver-
wachting is toch dat er winst geboekt gaat worden via pilot doelgroe-
penvervoer? Waarom is dat in deze cijfers niet terug te zien? 

De pilot “doorbraak doelgroepenvervoer” moet nog starten. Tijdens de 
pilot gaat gekeken worden in hoeverre de verschillende doelgroepen 
gebruik kunnen maken van het reguliere openbaar vervoer. Door de pilot 
wordt ook duidelijk of besparingen kunnen worden gerealiseerd in de 
toekomst. 
 
Het huidige contract voor het doelgroepenvervoer is aangegaan voor de 
periode 01-08-2013 t/m 01-08-2017.  
 
Het bedrag van € 80.000 is een investering in de pilot.  

R B CU07  Blz 50 extra budget jeugdhulp  Dankzij gunstige verdeelsleutel krijgen we vanaf 2016 extra budget 
voor jeugdhulp. Waar gaan we dat voor inzetten? Wat gaan we extra 
doen tov wat we al van plan waren? 

Gelet op deze objectieve kenmerken die basis zijn voor het hogere bud-
get in Ridderkerk is de verwachting dat zich dit ook zal vertalen naar de 
zorgconsumptie. Er is geen ruimte voor extra activiteiten. 

R B CU08  Blz 50 Doorontwikkeling Ge-
biedsteams  

Er is een interne programmalijn ‘doorontwikkeling gebiedsteams’ 
opgezet. Op welke manier en wanneer worden we als raad geïnfor-
meerd over de inhoud van deze programmalijn? 

De raad is hierin meegenomen op 16 september 2015. De raad wordt 
verder geïnformeerd wanneer uit dit proces beslissingen komen, die 
afwijken van beleid dat al is ingezet. 

R B CU09  Blz 55 Huishoudelijke hulp  Sturen op resultaatindicaties (‘schoon huis’) heeft ertoe geleid dat er 
meer aansluiting is op de individuele situatie. Vraag: Hoe is dat te 
merken? 

Dit meten wij via de klanttevredenheid en die is goed. 

R B CU10  Blz 57 Vluchtelingenzorg  Uit het meerjarenperspectief lijkt het dat er geen structurele verande-
ring komt in de taak die we als gemeente hebben op het gebied van 
vluchtelingenzorg. Gezien de actuele situatie (vluchtelingenproble-
matiek), lijkt dat toch niet aannemelijk? 

In de 1e tussenrapportage 2015 is een structurele bijraming gedaan, op 
basis van de huidige verwachtingen. Voor de andere jaren is het niet 
mogelijk om bij te ramen, omdat de cijfers voor die jaren nog niet bekend 
zijn. In de tussenrapportages 2016 komen wij  hier op terug, want dan 
weten we de exacte aantallen 2016. 

R B CU11 Blz 65 Gezondheid / overgewicht  Welke gerichte acties onderneemt de gemeente op het gebied van 
overgewicht? 

Voor de doelgroep met overgewicht die moeilijk in beweging komt heeft 
de gemeente Ridderkerk een beweegmakelaar. Deze motiveert en sti-
muleert de deelnemer en bemiddelt deze naar een passend beweeg-
aanbod. In de nota Bewegend Verbinden is overgewicht ook meegeno-
men. 

R B CU12 blz66 Milieu/verhogen afval-
scheidingspercentage  

Moet hier niet ook een jaartal bij gezet worden? Vanaf  2020 is de landelijke doelstelling 75% 

R B CU13 Blz 67: Sanering van woningen 
van de A-lijst en B-lijst  

Om hoeveel Ridderkerkse woningen gaat het op de A-lijst? En hoe-
veel woningen staan er op de B-lijst? Aan welke locaties moeten we 
denken? 

Op de A-lijst staan nog een tiental woningen, alle aan de Rijksstraatweg. 
Op de B-lijst staan ruim 300 woningen. Op dit moment wordt met een 
adviesbureau gewerkt aan de subsidieaanvraag om ook de woningen op 
de B-lijst te saneren. Voor de B-lijst moet gedacht worden aan woningen 
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Gem. Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
aan de Rijnsingel, Sportlaan en Koninginneweg. 

R B CU14 blz73 
Wat gaan we daarvoor 
doen/nieuw beleid  

Startersleningen - Het project wordt uitgesteld. Hoort dit wel hier te 
staan? We gaan nu toch niets doen. 

Daar heeft u gelijk in.   

R B CU15 Blz 70 Investeringsprogramma  Er wordt een bedrag van €144.500 gereserveerd voor geluidsreduc-
tie van de Rotterdamseweg. Tevens wordt er €200.000 gereserveerd 
voor de aanleg van een geluidswal bij Het Zand. Hoe verhouden 
deze investeringen zich tot de gewenste afwaardering van de Rotter-
damseweg? Kunnen we dat geld niet beter voor dat doel inzetten? 

Deze gelden hebben geen relatie met het afwaarderen van de Rotter-
damse weg. De gelden staan gereserveerd voor extra investeringen in 
de geluid reducerende werking van de geluidswallen. Mogelijke maatre-
gelen zijn: ophogen aarden wal, verhogen houten schotten of aanbren-
gen stiller asfalt Rotterdamse weg. Onderzoek naar deze verschillende 
mogelijkheden wordt nu uitgevoerd. 

R B CU16 Blz77 Trends en ontwikkelingen  Hoeveel huurders krijgen naar verwachting te maken met hogere 
maandlasten n.a.v. deze herwaardering? 

Huurders van woningen krijgen geen aanslag onroerende zaakbelasting. 
De WOZ-waarde die huurders via een beschikking ontvangen kan in-
vloed hebben op de hoogte van de huur. Dit hangt af van het beleid van 
de verhuurders. Daar hebben we geen informatie over. 

R B CU17 Blz 95 Risicokaart  Kunt u uitleg geven over deze kaart? Op grond van de huidige toe-
lichting is niet geheel duidelijk wat we uit deze kleurentabel af kun-
nen lezen  

De risicokaart toont de spreiding van de risico’s o.b.v. kans en financieel 
gevolg in aantal. De bruto kaart toont de spreiding van risico exclusief 
beheersmaatregelen en de netto kaart toont de spreiding inclusief be-
heersmaatregelen. Rechtsboven in de risicokaarten treft u de aantallen 
risico’s met een hoge kans van optreden en een hoog financieel gevolg 
(oranje/rood). Dit zijn de risico’s die ook hoog in de top 10 staan en de 
grootste invloed hebben op de benodigde weerstandscapaciteit. De 
risicokaarten bieden zo inzicht in de invloed van beheersmaatregelen en 
kunnen gebruikt worden ter vergelijking bij volgende risicorapportages. 

R B CU18 Blz 98 Doorvoeren omgevingswet  Het risico bestaat dat de leges teruglopen, en we daardoor minder 
inkomsten hebben. Maar daar tegenover staat dan toch ook dat we 
minder lasten hebben, omdat de gemoeide werkzaamheden ook niet 
nodig zijn?  

De Omgevingswet heeft tot doel vereenvoudiging van regels en een 
vermindering van diverse vergunningen. Ook zal de beoordeling van het 
Bouwbesluit door de markt gaan plaatsvinden. Echter thans is het onze-
ker in welke mate werkzaamheden minder worden en welke effecten dit 
met zich meebrengt. 

R B CU19 Blz 103 Openbaar groen Er wordt een bedrag begroot van €856.100. Uit de conversietabel 
blijkt dat dit vorig jaar €945.000 was. 
 
Voor planmatig groen is dit van €454.200 naar €123.600 gegaan. Is 
dit een vorm van bezuiniging? Of efficiency? Graag uitleg hierover. 

De oorzaak hiervan is het overhevelen van het budget werkstagiairs 
Ridderkerk naar de BAR begroting.  
 
In de 2e tussenrapportage 2015 wordt voorgesteld de PC Hooftstraat 2 
en de Industrieweg 10  extra af te schrijven ten laste van de Algemene 
reserve i.v.m. de herschikking van de gemeentewerven. Voor planmatig 
groen geeft dat een éénmalige last van  
€ 330.900 waardoor het budget in 2015 € 454.200 bedraagt. In 2016 
vervalt de extra afschrijving en bedraagt het budget € 123.600. 

R B CU20 Blz 105 Waterhuishouding  De gemeente laat het initiatief van maatregelen t.a.v. Europese, 
landelijke of stroomgebied normen en kaders bij het waterschap. Is 
dit wel een gewenste ontwikkeling gezien het directe belang van 
onze inwoners? 
Zijn alle maatregelen van het laatste waterplan gerealiseerd? 

Waterschappen zijn verantwoordelijk voor waterveiligheid, voldoende 
water (zoals waterberging), schoon water (zoals waterkwaliteit) en wa-
terketen (inzameling, transport en zuivering van afvalwater). De verant-
woordelijkheid voor de maatregelen ligt dus bij het waterschap.  
In bestuurlijk en ambtelijk overleg zijn afspraken gemaakt over de uitvoe-
ring van de maatregelen. Gemeente en waterschap komen hierin op 
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voor de belangen van de inwoners.  
 
M.b.t. de waterkwaliteit zijn de laatste twee maatregelen opgenomen in 
het Waterbeheerprogramma 2016-2021 van het waterschap.  
Er liggen nog waterbergingsopgaven in peilgebied Cornelisland en in 
peilgebied 27A, welke zijn meegenomen in de ontwikkeling van bedrij-
venterrein Cornelisland en Park Bolnes.  

R B CU21 Blz 151 Vervangen vloerbedek-
king gebouw A en B  

Is het slechts vanwege de afschrijvingstermijn dat dit nu op de inves-
teringslijst staat, of is het echt nodig om de vloerbedekking nu geheel 
te vervangen? 

Zie vraag EVR 14 bij accommodatiebeheer. Na de afschrijvingstermijn 
wordt beoordeeld of vervanging noodzakelijk is. 

R B CU22  Blz 151 Dynamisch parkeerver-
wijssysteem  

Zijn er concrete plannen om een dynamisch parkeerverwijssyteem te 
realiseren? Is dat gezien de huidige bezetting van de verschillende 
parkeerterreinen en –garages nodig? 

Er zijn momenteel geen concrete plannen om een dynamisch parkeer-
verwijssysteem te realiseren.  
In 2016 zal een Toekomstvisie worden opgesteld. De herijking van het 
verkeercirculatieplan (en dus ook een eventueel verwijssysteem) maakt 
daar integraal onderdeel van uit. 

R B CU23  Blz 163 ev (conversielijst) Er staan diverse posten in die tov het vorige jaar sterk verschillen. 
Bijvoorbeeld sportbeleid (was 1.949.400, wordt €3.620.500). Gaan 
we echt bijna 2x zoveel uitgeven aan sport(beleid) tov vorig jaar?  

De forse stijging heeft te maken met fluctuaties in het  onderhoud van 
sportaccommodaties en gymlokalen die met de onderhoudsreserves 
worden verrekend. Zie ook Programma 6 onderdeel F en de mutaties 
reserves en voorzieningen van programma 6 op pagina 147. 

R T CU24  Blz 6 huishoudelijke hulp  Er wordt strak gemonitord op de doelstelling ‘schoon huis’. Kunt u 
aangeven hoe dit gebeurt? 

Er vinden doorlopend klanttevredenheidsonderzoeken plaats en er wordt 
geschouwd bij klanten thuis.  

R T CU25  Blz 6 huishoudelijke hulp  Er is extra geld (HHT) beschikbaar gesteld. De vraag naar extra hulp 
neemt gestaag toe. Hoe verhoudt zich die extra vraag tot het budget 
wat we hiervoor hebben ontvangen? 

We hebben voldoende geld beschikbaar om diverse klantengroepen 
gebruik te laten maken van de HHT regeling. 

R T CU26  Blz 6 Participatiewet  Wanneer krijgen we hier een uitgebreide rapportage over, waarin 
naast het aantal inwoners die aan werk geholpen zijn, o.a. ook de 
inzet vanuit het bedrijfsleven wordt getoond en het toegezegde klant-
tevredenheidsonderzoek wordt gepresenteerd? 

Over de uitstroom naar werk, en de invulling van de Garantiebanen, 
wordt in de reguliere rapportages m.b.t. de 3D gerapporteerd. Het klant-
tevredenheidsonderzoek wordt in de tweede helft van 2015 uitgevoerd; 
daarna volgt de rapportage.  

R T CU27 Blz 16 WMO huishoudelijke hulp  Er is een aanzienlijk voordeel op het budget PGB Huishoudelijke 
verzorging. O.a. omdat het aantal PGB-klanten is gedaald. Kunt u 
verklaren waardoor het komt dat het aantal PGB-klanten (zowel voor 
PGB als ZIN) is gedaald? 

De uitstroom is groter dan de instroom. Dit heeft met een aantal factoren 
te maken: 
- Voor klanten met wat spaargeld kan het voordeliger zijn de hulp zelf 

te betalen/regelen (dit i.v.m. de hoogte van de eigen bijdragen die 
via het CAK worden opgelegd en geint) 

- PGB klanten zien af van hulp nu de betalingen via het SVB lopen 
i.p.v. via de klant. 

- De verscherpte toetsing op rechtmatigheid en de communicatie met 
de SVB zorgt ervoor dat klanten of hun ondersteuning buiten de 
gemeente om gaan regelen of overstappen naar zorg in natura. 

- De leeftijdscategorie die HH hulp ontvangt ligt in Ridderkerk relatief 
hoog. Overlijden en doorstroom naar een intramurale setting zorgt 
voor een relatieve hoge uitstroom. 

- Landelijke berichtgeving rond de HH zorgt ervoor dat gemeenten 
(landelijk beeld) minder klanten een beroep doen op de gemeente 
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voor het verkrijgen van huishoudelijke hulp. 

-  Voormalige klanten van Internos kregen een PGB terwijl zij voor-
keur hadden voor een ZIN. Dit is nu gecorrigeerd. 

R T CU28 Blz 19 kunststof afval  Sinds 2015 is de gemeente verantwoordelijk voor dit afval. Was dit 
bij de begroting 2015 of 1e Tussenrapportage nog niet bekend?  
Waarom wordt het bedrag van €80.000 nu pas opgenomen?  

Het bedrag was nog niet bekend ten tijde van het opstellen van de 1e 
tussenrapportage 2015.  Zie antwoord SGP18.  

R T CU29 Blz 20 financiële verplichtingen 
automatiseringscontracten  

Hoe kan het dat we de financiële verplichtingen gedurende enkele 
jaren niet zijn nagekomen? Is er een controle gedaan of er niet nog 
meer van dit soort vergissingen zijn? 

 Het genoemde bedrag ( ad €47.200) is het benodigde bedrag voor het 
beheren van de verbindingen ten behoeve van de BAR-organisatie. 
De oorsprong van de rekening zit in het feit dat er tijdens de samenvoe-
ging van de verschillende gemeentes geen duidelijkheid is geweest 
omtrent het feit dat de zogenaamde glasverbindingen tussen de drie 
gemeentehuizen in eigendom zijn van de BAR-organisatie.  
Dit was bij de start van de BAR niet duidelijk gemaakt en ook niet be-
groot. Na onderzoek door de afdeling automatisering dit jaar bij alle 
betrokken partijen en personen is pas vast komen te staan dat de kabels 
niet alleen in eigendom zijn van de BAR maar dat hier ook een service 
contract (voor 15 jaar) op is afgesloten. Deze verplichting is echter nooit 
doorbelast dan wel opgenomen in de begroting van de BAR.  
 
Ten tijde van de samenvoeging zijn alle crediteuren gevraagd om de 
facturen te richten aan de BAR-Organisatie. De betreffende leverancier 
heeft dit niet gedaan en zodoende zijn alle facturen dan ook niet op de 
goede plaats in de organisatie terecht gekomen. Deze waren namelijk te 
naam gesteld aan de gemeente Albrandswaard, met het oog op interne 
doorbelasting. De interne doorbelasting heeft echter niet plaatsgevonden 
en is nu dus in zijn geheel van de betreffende periode doorbelast aan de 
BAR-organisatie. 

R T CU30 Blz 40 wachttijd KCC  Na een verbetering aan het begin van het 2e kwartaal, zijn de cijfers 
van mei en met name juni weer slechter geworden. Waarom heeft 
deze stijging toch weer plaatsgevonden? Wellicht kunt u ons weer 
wat gerust stellen met de cijfers van de maanden na juni? 

In de maanden juli en augustus zijn de wachttijden weer gedaald. Per 14 
september 2015 is het 2e lijns KCC begonnen voor WMO en verstrek-
kingen. Dit heeft er toe geleid dat de wachttijden in het reguliere KCC 
vanaf dat moment sterk zijn afgenomen naar ruim 1 minuut in de och-
tenden. Zie hieronder een eerste overzicht: 

Callcenter cijfers van 14 t/m 30 september. 
Tussen 08:30 - 12:00 uur 

 

Totaal aantal 
oproepen 

Gem. 
wachttijd 

KCC  2925 1:05 

KCC INKOMEN 591 0:19 

KCC WMO 464 0:17 
Totaal BAR 3980 
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Callcenter cijfer van 14 t/m 30 september. 
Tussen 12:00 - 17:00 uur 

KCC  3104 2:00 
* KCC Inkomen en KCC WMO hebben alleen in 
de ochtend telefonisch spreekuur tot 12:00 uur 

Totaal ochtend 
en middag 7084 

  
R B D66GL01 Pag. 19 Beleidsdocumenten Wanneer wordt de verordening klachtenbehandeling 2005 herzien? De Verordening Klachtenbehandeling Ridderkerk 2005 is nog steeds 

actueel en behoeft niet te worden aangepast. Wel is er een verordening 
klachtenbehandeling voor de BAR-organisatie vastgesteld, zodat klach-
ten over bejegening door medewerkers via de juiste weg kunnen worden 
behandeld. Dat deel van de  
Ridderkerkse verordening is onverbindend voor de medewerkers die in 
dienst zijn van de BAR-organisatie. 

R B D66GL02 Pag. 25 Veiligheid Wat is het beleid van de gemeente als het gaat om herhaaldelijke en 
structurele burenoverlast? En wat zijn de ambities voor 2016 op dit 
punt?  

Afhankelijk van de ernst van de overlast zal er per casus gekeken wor-
den wat we als gemeente kunnen doen. Hierbij zal in eerste instantie 
gewezen worden op de eigen verantwoordelijkheid van buren om met 
elkaar op een goede manier samen te leven. Lukt dat niet (meer), dan 
kan er doorverwezen worden naar Buurtbemiddeling en/ of Mediation, 
om ervoor te zorgen dat de buren er met elkaar uit komen. Wanneer er 
sprake is van een gevaar/ bedreiging van de openbare orde en veilig-
heid kunnen vanuit de woningbouwverenigingen gerechtelijke procedu-
res worden gestart om de huurder uit zijn woning te zetten. De gemeen-
te zal zich inzetten om het zover niet te laten komen en zal bevorderen 
dat bewoners de ervaren overlast terugdringen. In 2016 gaan we op 
dezelfde manier verder. 

R B D66GL03 Pag. 32 Elektrische voertuigen Op welke wijze gaat u het elektrisch rijden stimuleren? Bent u bereid 
te investeren in extra oplaadpunten?  

Zie antwoord CU04 

R B D66GL04 Pag. 32 Openbaar vervoer U stelt buslijn 601 te willen promoten. Bent u het met 
D66/GroenLinks eens dat het belangrijk is al het OV te promoten om 
het autoverkeer tegen te gaan met gerichte campagnes, niet alleen 
de buurtbus?  

Buslijn 601 is een relatief nieuwe buslijn die op plaatsen komt waar tot 
voor kort geen openbaar vervoer was. Extra promotie, naar aanleiding 
van een gehouden evaluatie, is daarom gewenst.  
In het gemeentejournaal van De Combinatie zal aandacht worden be-
steed aan de dienstregeling 2016 van het gehele openbaar busvervoer. 

R B D66GL05  Pag. 30 Duurzaamheid Hoe gaat u de verduurzaming binnen het wagenpark van de OV 
bedrijven onder de aandacht brengen? Geldt dit ook voor de Water-
bus? 

Ieder jaar stuurt de vervoerder (RET) haar concept-vervoerplan voor het 
komend jaar. In onze reactie geven wij onze mening over de voorgestel-
de beleidslijnen. Al eerder hebben wij aangegeven voorstander te zijn 
van versnelde invoering van elektrisch aangedreven bussen.  
De RET heeft inmiddels aan haar concessieverlener (MRDH) voorge-
steld om het wagenpark, in afwijking van lopende afspraken met de 
MRDH, versneld te vervangen, eventueel voor eigen rekening. Vooruit-
lopend daarop doet de RET in haar verzorgingsgebied proeven met 
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elektrisch aangedreven bussen. 
 
De Waterbus gaat investeren in schonere motoren: met een subsidie 
van de provincie Zuid Holland en geld uit het programma Luchtkwaliteit 
van de Drechtsteden kan Aquabus bv de zes waterbussen voorzien van 
de nieuwste technieken. Hiermee worden de schadelijke uitlaatgassen 
van de dieselmotoren met 90% verminderd en omgezet naar onschade-
lijk stikstof en water. 

R B D66GL06 Verkeer & Vervoer Vooruitlopend op de herziening van de Structuurvisie: Staat het col-
lege nog achter de in de structuurvisie genoemde afwaardering van 
de Rotterdamse weg naar een 50 km weg?  

Vrachtverkeer van en naar Donkersloot via de Rotterdamseweg naar de 
A38 / A16 heeft negatieve invloed (lucht, geluid) op een deel van het 
centrum van Ridderkerk. Om die reden was in de structuurvisie een 
afwaardering van de Rotterdamseweg opgenomen tussen de Populie-
renlaan en de Industrieweg. Dit aspect zal worden meegenomen in de 
op te stellen Toekomstvisie en de herijking van het verkeerscirculatie-
plan. De Rotterdamseweg is in beheer van het waterschap Hollandse 
Delta. Nadere afstemming met het schap is dus noodzakelijk.  

R B D66GL07  Pag. 25 Veiligheid / horeca Hebben zich bij t college ondernemers gemeld die een horecazaak 
willen beginnen? Stuiten zij op vergunningstechnische of andere  
bezwaren? 

Er hebben zich tot nu toe 7 horecaondernemers gemeld in 2015. Hier-
van voldeed 1 ondernemer niet aan de toetsingscriteria om een vergun-
ning te kunnen verlenen. 

R B D66GL08 Pag. 36 Accountmanagement Wanneer kunnen we de RIB mbt uitbreiding fte accountmanagement 
tegemoet zien?  

Deze RIB wordt in de tweede helft van oktober verstuurd.  

R B D66GL09  Pag. 40  106 onderwijs (huisves-
ting) 

Is er al zicht op de herbestemming van de voormalige dependance 
van de botter? 

Er is nog geen zicht op een nieuwe invulling voor dit pand. 

R B D66GL10 Pag. 50 Jeugd Wij missen in dit hoofdstuk activiteiten die Ridderkerk aantrekkelijk 
moeten houden en maken voor jongeren. Waarom is dat hier niet 
opgenomen? Wat is het beleid van dit college om Ridderkerk aan-
trekkelijk te maken voor jongeren en jonge gezinnen?  

Het integraal jeugdkader, dat momenteel wordt opgesteld, zal de kap-
stok zijn voor de doelstellingen die wij opstellen voor het jeugdbeleid.  

R B D66GL11  Pag. 55 Vluchtelingen.  Is het college bereid om te bekijken om  ook voor niet-statushouders 
ruimte beschikbaar te stellen?  

Voor het huisvesten van grote groepen vluchtelingen (degenen die nog 
geen verblijfsstatus hebben, noodopvang) is er binnen de Gemeente 
Ridderkerk geen geschikte locatie beschikbaar (zoals een evenemen-
tenhal, een vakantiepark, leegstaande gevangenis) waar grote groepen 
vluchtelingen geplaatst kunnen worden. Het COA kijkt voor deze speci-
fieke groep vooral naar gemeenten die wel over dergelijke locaties be-
schikken.  

R B D66GL12  Pag. 65 Duurzaamheid Naar welk % C02 reductie streeft het college? Conform de Duurzaamheidsagenda 2015-2018 is de doelstelling op het 
gebied van CO2 reductie: 40% in 2030 t.o.v. 1990. De CO2-uitstoot in 
de regio was in 2010 3,7% lager dan in 1990. 

R B D66GL13 Pag. 66 Milieu Wat is de concrete doelstelling van het college mbt luchtkwaliteits-
verbetering? 

Zoals genoemd in het Milieu- en Duurzaamheidsprogramma 2016-2020 
is de hoofddoelstelling van het college overal in Ridderkerk te voldoen 
aan de norm voor NO2 en fijn stof. 

R B D66GL14 Pag. 83 Lokale heffingen Waarom daalt de precariobelasting de komende jaren tov 2014?  In 2014 was er sprake van een incidentele meeropbrengst.  De extra 
opbrengst (€ 27.000) betreft aanslagen van voorgaande jaren (2012 en 
2013). 
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R B D66GL15 Pag. 93 Risico’s onderwijsbeleid Wat houden de risico’s precies in?  Betreft cluster van risico’s omtrent onderwijsbeleid. 
o.a. opdracht onderwijsplaatsen i.v.m. groei aantal jongeren regio, geen 
adequaat toezicht op en/of zorg besteden aan leerplicht minderjarige(n).  

R B D66GL16 wonen Koninginneweg 150 is nu als anti-kraak ingezet. Een prima plek voor 
start-ups, kunstenaars etc. Zijn er concrete plannen voor dit pand? 
Wie is verantwoordelijk voor het onderhoud van de tuin er omheen? 

Concrete plannen voor dit pand zijn er op dit moment nog niet.  
De tuin rondom het gebouw wordt onderhouden door de gemeente. Als 
er klachten zijn over het onderhoud van de tuin, kan er een melding 
worden gedaan bij afdeling Accommodatiebeheer. 
Villex is het aanspreekpunt voor zaken die het gebouw en het school-
plein aangaan. 

R B D66GL17 Groen & recreatie Wat is de status betreffende de aanleg van het groen en recreatie-
strand bij de Ringdijk, naast de Scouting. 

Zie antwoord vraag PvdA31. 

R B D66GL18  Pag. 114 Bedrijfsvoering Is er binnen de BAR organisatie op 3 locaties sprake van overcapaci-
teit in de huisvesting? Zo ja, Hoe wordt hier mee omgegaan en welke 
acties worden daarop ondernomen? 

In Albrandswaard is alleen de regieschil gehuisvest en zijn er geen 
werkplekken voor de BAR-organisatie. In het gemeentehuis in Barend-
recht is geen sprake van overcapaciteit. In Ridderkerk is sprake van 
enige overcapaciteit, mede door het vertrek van de directie van de 
GRNR. Gedeeltelijk is dit weer ingevuld door huisvesting van het KCC 
Maatschappij.  

R B D66GL19  Pag. 127 Grondbeleid Is er voor de Kuyperhof door de projectontwikkelaar al een huurder 
gevonden voor de horeca ruimte op de begane grond? 

Nee, een huurder is nog niet gevonden. De projectontwikkelaar heeft 
inmiddels wel een horeca-makelaar ingeschakeld om een geschikte 
huurder te vinden. 
 
Overigens biedt het bestemmingsplan niet alleen ruimte voor horecabe-
drijven op de begane grond, maar ook voor dienstverlening en maat-
schappelijke voorzieningen. Alhoewel de kans groot is dat de ruimte 
uiteindelijk wordt ingevuld door horeca, is het dus evengoed mogelijk dat 
de ontwikkelaar een huurder vindt in een andere branche.  

R B D66GL20 Driehoek t Zand.  Kan de Raad binnenkort een nieuwe grondexploitatie verwachten 
voor Driehoek t zand en verwacht u dat deze negatief zal uitvallen 
door de vertraging? Is het een optie de GREX af te sluiten totdat er 
een nieuw concreet plan ligt?  

Momenteel wordt een nieuw programma opgesteld voor Driehoek het 
Zand. Hiermee zal ook de GREX wijzigen waarbij het streven is deze 
neutraal te houden. Driehoek het Zand zit momenteel nog in de GREX 
van de totale woningbouwlocatie het Zand. Gekeken wordt of dit losge-
koppeld kan worden. 
 
De Driehoek kan dan inderdaad worden afgesloten (uit de GREX Het 
Zand worden gehaald) en weer worden geopend als nieuwe GREX 
Driehoek op het moment dat er een nieuw concreet plan ligt. Op dit 
moment zit de grondverkoop voor de Driehoek nog in de GREX Het 
Zand voor het jaar 2021, dus zeer voorzichtig geraamd. Het is daarom 
niet te verwachten dat de gevolgen negatief zijn voor de grondexploita-
ties. 
Een startnotitie komt begin 2016. 

R B D66GL21 voedselverspilling In diverse NL gemeentes geldt een zogenaamd  “voedselverspil-
lingsverbod’ (naar Frans voorbeeld) voor grote supermarkten. Is het 
college hiermee bekend en heeft u dit overwogen voor Ridderkerk? 

Het college is hier niet mee bekend.  
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R T D66GL22 Jeugdzorg Hoe vertaaldt.. dit zich door naar Ridderkerk? En wanneer hebben 
wij hier duidelijkheid over? Waarom moet Ridderkerk extra afdragen 
als er minder dan begroot is ingekocht?  

De (eventuele) exacte overschrijding zal bij de jaarrekening van de 
GRJR duidelijk worden.  
 
Als er een overschrijding op het totaalplafond van de GRJR ontstaat zal 
iedere gemeente dan ook naar rato van het macrobudget extra moeten 
bijdragen. Bedraagt deze bijdrage meer dan het (Ridderkerkse) zorgge-
bruik in 2015, dan ontvangen wij dit gefaseerd terug via het vastgestelde 
vlaktaksmodel. 

R T D66GL23 Wmo Begeleiding Welk percentage is nu al gefactureerd en welk percentage werkt  via 
bevoorschotting?  

Er heeft nog geen facturatie plaatsgevonden, we werken nu nog via 
bevoorschotting. 

R T D66GL24 Pag. 6 Decentralisaties Voor wmo begeleiding en jeugd geldt dat de gemeenten de clienten 
voor 1-1-2016 moeten herindiceren. Is de gemeente al begonnen 
met de herindicatie van wmo nieuw en jeugdzorgclienten?  

De herindicaties op het gebied van Jeugd gaan voorspoedig voor zover 
dit mogelijk is. Wel lopen gemeenten en dus ook wij tegen de grenzen 
van de privacywetgeving op en de wijze waarop instellingen deze inter-
preteren. Dit gaat over de groep jeugdzorgcliënten die Zorg in Natura 
ontvangt. Over deze cliënten krijgen wij geen directe gegevens. Na ver-
schillende inspanningen is deze groep nu voor zo’n 30% in beeld en 
kunnen de eventuele herindicaties worden uitgevoerd. Het resterende 
deel wordt intensief benaderd om contact op te nemen met de gemeen-
te. 
 
De herindicaties WMO PGB en ZIN worden de komende maanden uit-
gevoerd. Dit is een grote opgave waar we extra personeel voor inhuren. 
Het vinden van de juiste mensen die hier geschikt voor zijn is lastig om-
dat alle gemeenten deze medewerkers nodig hebben. 
Ons streven is om voor januari 2016 de herindicaties af te ronden. Wan-
neer dit niet haalbaar blijkt worden de indicaties van de betrokkenen 
verlengd zodat inwoners hier geen last van ondervinden. 

R T D66GL25 Pag. 11, 50 Exploitatiesubsidie 
S&W 

Zijn er prestatieafspraken gemaakt welke binnen- sportaccommoda-
ties onderhouden worden? Hoe wordt de kwaliteit van dit onderhoud 
gemonitord? 

In de productafspraken is het volgende opgenomen: 
Sport en Welzijn beheert en onderhoudt: 
6 gymzalen  
1 sportzaal 
3 sporthallen 
4 sportparken 
1 binnen- en 1 buitenzwembad 
2 buurtsportlocaties 
 
Kwaliteitseisen: 
Sport en Welzijn zorgt voor elke (bouwkundige) accommodatie dat on-
derhoudsniveau 3 wordt gehandhaafd. De accommodaties voldoen aan 
alle voorwaarden van de gebruiksvergunning. 
 
Rapportage eisen: 
In de afspraken met Sport en Welzijn is opgenomen dat er gemonitord 
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wordt via het signaleringsverslag en de kwartaalrapportages. 

R T D66GL26 Pag. 12 Diverse sportsubsidies Welke subsidies betreft dit? En wat is de reden om deze over te 
hevelen? 

Dit heeft te maken met de subsidies voor het beheer en exploitatie van 
de gymnastieklokalen door Sport en Welzijn.. Om administratief-
technische redenen wordt een aantal sportsubsidies overgebracht van 
programma 4 naar programma 1. 

R T D66GL27 Pag. 12 Personeelsrisico’s S&W Wat houdt dit precies in? Wat zijn de concrete afspraken met S&W 
hierover?  

Het personeelsrisico is een compensatie voor ziekteverzuim (5% van de 
totale loonkosten) en arbeidsongeschiktheid (eveneens 5% van de totale 
loonkosten) dat niet is gedekt door een verzekering. Dit is een afspraak 
vanuit de ontstaansgeschiedenis van Sport en Welzijn. 

R T D66GL28  Pag. 12 Gebouw C Wordt de medewerker die in dienst was van optiesport (en tijdelijk bij 
BAR Ridderkerk op de loonlijst staat) overgenomen door de nieuwe 
exploitant voor ’t plein; Van Der Valk? 

De voormalig medewerker van Optisport is per 1 september 2015 in 
dienst getreden van Hotel Ridderkerk BV (de nieuwe exploitant). 

R T D66GL29 Pag. 16 Wmo huishoudelijke hulp Voert de gemeente een pgb ontmoedigingsbeleid? De gemeente voert geenszins PGB ontmoedigingsbeleid.  

R T D66GL30 Pag. 16 Wmo huishoudelijke hulp Waarom wordt er voor huishoudelijke hulp met voorschotten ge-
werkt?  

Ja, t.b.v. de continuïteit van de dienstverlening.  

R T D66GL31 Raadsvoorstel Waarom is het nodig een reserve te creëren voor landschapstafel? 
Wat is het specifieke doel van deze reserve?                                                                                                                                                                                                                                                                  

Stuurgroep Deltapoort is per 1 juli opgeheven. De opvolger hiervan is de 
Landschapstafel IJsselmonde. Deze landschapstafel is nu nog in oprich-
ting. In deze tussenfase zijn ook middelen nodig om projecten te kunnen 
realiseren.  

R B EVR01 Pagina 1-177 programmabegro-
ting 

In de programmabegroting voor 2016 e.v. ontbreekt bij de verschil-
lende programmabegrotingen de kolom “begroting 2015”.                                            
Is de begroting nu nog in overeenstemming met het BBV, en in het 
bijzonder de regels over vergelijkbaarheid en toelichten van de ver-
schillen? 

In verband met het niet op programmaniveau kunnen vergelijken van de 
cijfers hebben wij ‘Was-wordt-lijsten’ gemaakt (zie bijlage 6). Op die 
manier hebben wij er alles aan gedaan om de voorgaande jaren op te 
nemen en inzicht te geven zodat wij op die manier voldoen aan de eisen 
van het BBV. 

R B EVR02 Pagina 1-177 programmabegro-
ting 

Heeft de provincie in het kader van toezicht voldoende aan de pro-
grammabegroting zoals thans aangeboden aan de raad en kan het 
college garanderen dat geen aanvullende gegevens hoeven te wor-
den verstrekt?  

De Provincie heeft ons inmiddels laten weten dat zij  begrijpt dat een 
wijziging van de programma-indeling nu eenmaal aansluitmoeilijkheden 
met zich mee  brengt, maar dat wij hiermee niet in strijd met het BBV 
handelen. 

R B EVR03 Pagina 1-177 programmabegro-
ting 

Andere gemeenten die, net zoals Ridderkerk vanaf 2016, de indeling 
van de programmabegroting structureel wijzigen hanteren wel een 
kolom “begroting 2015” en “rekening 2014” in de programmabegro-
ting 2016 e.v.       Kan alsnog, al dan niet bij supplement, een kolom 
“begroting 2015” aan de verschillende programmabegrotingen wor-
den toegevoegd? 

Wij zijn van mening dat met de afgesproken ‘Was-wordt-lijsten’ we al het 
mogelijke gedaan hebben om vergelijkingen mogelijk te maken.  
 

R B EVR04 Pagina 1-177 programmabegro-
ting 

Andere gemeenten die, net zoals Ridderkerk vanaf 2016, de indeling 
van de programmabegroting structureel wijzigen hanteren wel een 
kolom “begroting 2015” en “rekening 2014” in de programmabegro-
ting 2016 e.v.         Kan alsnog, al dan niet bij supplement, een kolom 
“rekening 2014”, aan de verschillende programmabegrotingen wor-
den toegevoegd? 

Wij zijn van mening dat met de afgesproken ‘Was-wordt-lijsten’ we al het 
mogelijke gedaan hebben om  vergelijkingen mogelijk te maken.  
  

R B EVR05 Pagina 1-177 programmabegro-
ting 

Indien volgens het college uit het BBV volgt dat een kolom “begroting 
vorige jaar” en/of “rekening van het jaar daar voor” niet is vereist, 

Los van de eisen van het BBV zijn wij van mening dat bij een goed ver-
gelijkbare situatie, waarin we voor alle jaren met dezelfde programma-
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waarom zat dan een dergelijke kolom wel in alle andere programma-
begrotingen die tot op heden aan de raad zijn aangeboden? 

indeling werken, we wel degelijk extra inzicht moeten geven om daar-
mee de vergelijkbaarheid van cijfers te vergroten.        

R B EVR06 Pagina 15 herkomst middelen Onder “overige inkomsten” vallen beleggingen.                                               
Kunt u aangeven welke beleggingen de gemeente in haar bezit 
heeft?  

Het gaat bij beleggingen om aandelen die onze gemeente bezit van 
Eneco, Oasen, Bank Nederlandsche Gemeenten en NV MAR. Deze zijn 
als Deelnemingen opgenomen in de paragraaf Verbonden partijen. Zie 
pagina 124.  

R  B EVR07 Pagina 15 herkomst middelen Het diagram laat zien hoe de verdeling van inkomsten is in 2015, als 
ik de begroting 2015 er op na sla zie ik ook de inkomsten van 2015, 
op blz. 17, maar dan met andere getallen.  
Over welk jaar gaat het diagram van blz. 15? 
Als het over 2016 zou gaan, hoe kan het dan dat er zo’n fout in 
sluipt? 

Het diagram gaat over 2016. Per abuis is het jaar 2015 in de titel blijven 
staan. Omdat tot op het laatste moment nog cijfers wijzigen is deze 
diagram ook pas op het laatste moment samengesteld. Hierdoor is deze 
fout niet in de tussentijdse -en eindcontroles naar voren gekomen.  

R B EVR08 Pagina 15 herkomst middelen Bij “inkomsten bouwgrondexploitatie”. Hoeveel grond is er in 2015 
verkocht? Hoeveel is er afgeschreven?  
En wat verwacht u voor 2016? 

Grondverkopen 2015: Zie vraag EVR60. Er is geen grond afgeschreven. 
Verwachtingen voor 2016: 
In Centrumplan, Transferium, Park Ringdijk en Vlasstraat is alle grond 
verkocht. Resteert: 
Park Bolnes: 2e deel 2e fase:   991  m2 - €   391.304 
Het Zand, raming:          (ca) 5.000 m2 - € 1.564.585 
Lagendijk, raming:                 1.125 m2 - €    562.200 
Cornelisland, raming:          29.295 m2 - € 7.554.448 
Totaal                                  36.411 m2 - € 9.072.537  
Bovenstaande ramingen zijn opgenomen in de begroting 2016 en in de 
betreffende grondexploitatie. 

R B EVR09 Pagina 19 regionale samenwer-
king 

Over welke onderwerpen of op welke wijze wordt overleg gepleegd 
met Drechtsteden? 

In dergelijke overleggen gaat het meestal over verkeer en vervoer, ruim-
telijke opgaven en economie. 

R B EVR10 Pagina 21 communicatie  Hoe is de stand van zaken aangaande de promotie film? 
 
Zijn de vernieuwde balies straks ook allemaal toegankelijk voor men-
sen die aangewezen zijn op een rolstoel? 

Ten behoeve van de Inloopdag op 10 juni 2015 en het bezoek van de 
Commissaris der Koning op 18 juni 2015 heeft een videoproductiebedrijf 
in opdracht van de gemeente diverse aspecten van Ridderkerk in beeld 
gebracht. Dit materiaal vormt mede de basis voor een algemene intro-
ductiefilm over Ridderkerk, die voor verschillende doeleinden te gebrui-
ken is. Samen met het productiebedrijf wordt nu gewerkt aan de afron-
ding. 
De vernieuwde balies zijn niet allemaal toegankelijk voor burgers die 
aangewezen zijn op een rolstoel. Voor deze doelgroep worden twee van 
de zes balies verlaagd uitgevoerd. 
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R B EVR11 Pagina 22 wat mag het kosten Wat is de BAR-bijdrage voor 2014, 2015, en 2016 e.v., en welke 
pakket wijzigingen waren/zijn er? 
 
Het opstellen van visies, nota’s en plannen kost geld. Soms zit dit in 
de BAR bijdrage en soms valt dit daarbuiten. Kan dit verschil inzich-
telijk worden gemaakt? 

 
 
Plannen, visies en nota's zijn in de BAR bijdrage verwerkt als het regu-
liere producten. Nota's etc. die specifiek maatwerk zijn worden afzonder-
lijk in rekening gebracht bij de opdrachtgevende gemeente. 

R B EVR12 Pagina 22 warmte koude opslag Waarom werd in het raadsbesluit over de WKO niets beschreven 
over vervangingskosten en staan deze nu in de programmabegro-
ting? 

Omdat er zich recent problemen hebben voorgedaan is vervanging nu 
noodzakelijk. 
Op onze technische installaties houden we een afschrijvingstermijn van 
10 jaar aan waarbij we uiteraard kijken in welke staat een installatie 
verkeerd alvorens we deze daadwerkelijk vervangen. 

R B EVR13 Pagina 22 wat mag het kosten  Waarom gaan de lasten voor bestuur jaarlijks omhoog, maar de 
uitgaven overheidsparticipatie niet?  
Dit lijkt tegenstrijdig omdat bestuurlijke coördinatie en samenwerking 
en dienstverlening en samenwerking 0 zijn in 2017 t/m 2019? 

De uitgaven voor participatie blijven al jaren stabiel, omdat er na 2010 
geen grote wijzigingen in het participatiebeleid zijn geweest. Wellicht dat 
de uitkomst van discussie over van burgerparticipatie naar overheidspar-
ticipatie om meer of andere inzet van middelen vraagt.  

R B EVR14 Pagina 22 vervangen vloerbe-
dekking gebouw A en B 

Wat levert het op als de vervanging vloerbedekking van de begroting 
2016 naar de begroting 2018 gaat? 
Welke afschrijvingstermijn is voor de huidige vloerbedekking gehan-
teerd, is deze nu volledig afgeschreven en welke termijn wordt voor 
de nieuwe gehanteerd? 

In relatie met de investering komt dat neer op gemiddeld € 23.500 per 
jaar. Voor vloerbedekking wordt conform de Afschrijvingsverordening 
een afschrijvingstermijn van 10 jaar gehanteerd. 
 

R B EVR15 Pagina 26 private borging eisen 
bouwbesluit en pagina 98 door-

Private borging ziet sec op de bouwplantoetsing en speelt vanaf 1 
januari 2017 bij nieuwbouw t/m drie bouwlagen en seriematige ver-

De private borging raakt de taakvelden van de bouwplantoetsers, de 
toezichthouders, de constructeurs en de administratie. In totaal bedraagt 

Bijdrage aan de BAR-organisatie 2014 2015 2016
Bijdrage uit de jaarrekening 2014 24.533.000

Oorspronkelijke bijdrage - begroot 2015 23.681.500
Verhoging uitvoering 3 D's (5e begr.wijz./ structureel) 709.600
Verhoging transitiegelden 3 D's (1e TR/ eenmalig) 340.200
Verhoging Participatie (1e TR) 200.000
Verhoging verr. Albrandswaard (Slotw.2014/eenmalig) 135.900
Verhoging frictiekosten domein Maatschappij (2e TR) 208.500
Verhoging cao-ontwikkeling (2e TR/ eenmalig) 320.800
Verhoging CAR-UWO (2e TR/ 2 jaar) 160.000
Verhoging leerwerktrajecten (2e TR/ structureel) 185.600
Verlaging voormalig personeel -246.100
Saldo overige verhogingen/verlagingen 230.300
Bijdrage begroot 2015 25.926.300

Oorspronkelijke bijdrage - begroot 2016 24.012.000
Verhoging 3 D's agv meicirculaire GF 2015 80.000
Verhoging leerwerktrajecten (structureel) 185.600
Saldo overige verhogingen/verlagingen 169.700
Bijdrage begroot 2016 24.447.300
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voeren omgevingswet bouw (gevolgklasse 1). Vrijkomende vacatureruimte zal niet worden 

opgevuld.  
Hoeveel fte aan bouwplantoetsers is er en wat is de omvang is van 
vergunningen die zien op gevolgklasse 1 ten opzichte van het totaal?  

de formatie, betrokken bij Wabo-vergunningen (inclusief toezicht) 7,6 fte. 
Onder gevolgklasse 1 vallen 80 % van de aanvragen. 

R B EVR16 Pagina 26 digitale dienstverlening De opties voor verbetering worden vrijblijvend geschetst, kunt u dit 
concretiseren? 

Digitaal 2017 van de Rijksoverheid gaat er vanuit dat de burger vóór 
2017 het recht krijgt om digitaal zaken te doen met de gemeente. Het 
vergroten van de mogelijkheid om digitaal vergunningen aan te vragen 
valt onder dit traject en zal eind 2016 zijn afgerond. 
 
De mogelijkheden om vergunningen online uit te draaien, een aanvraag-
volgsysteem en de optimalisatie van het digitale werkproces worden 
meegenomen in het traject om te komen tot zaakgericht werken, waarbij 
het digitale proces van aanvraag tot besluit geregeld wordt. Dit traject zal 
naar verwachting in 2018 worden afgerond. 

R B EVR17 Pagina 28 wat mag het kosten Waar valt de aanpak “Enge plekken” onder?  
Wat waren/zijn de uitgaven hieraan in 2014, 2015, 2016 e.v.?  

De inventarisatie van de enge plekken is onderdeel van het Actiepro-
gramma Veiligheid 2015. In 2014 is er geen inventarisatie geweest. De 
uitvoerende werkzaamheden van de plekken die in aanmerking komen, 
zullen in het laatste kwartaal van 2015 plaatsvinden.  

R B EVR18 Pagina 28 onderhoud brand-
weerkazerne 

Er wordt in de kazerne Ridderkerk marmoleum vervangen.Betekent 
dit dat de VRR reeds heeft besloten dat de kazerne in Ridderkerk de 
komende jaren door hen blijf worden gebruikt? 
Waarom komt dit ten laste van de gemeente en niet ten laste van de 
VRR als huurder? 

Er is geen sprake van dat de huur van de kazerne door de VRR wordt 
opgezegd. Op dit moment is de gemeente met de VRR in onderhande-
ling over de hoogte van de huur in relatie tot de gebruikte vierkante me-
ters.  
Het contract met de VRR, dat in 2016 nog geldt, is exclusief groot on-
derhoud. Het bedrag voor het vervangen van de marmoleumvloer is een 
kapitaallast die over 10 jaar verrekend wordt in de huurinkomsten. Deze 
kosten worden meegenomen in de onderhandelingen. 

R B EVR19 Pagina 28 onderhoud brand-
weerkazerne 

Wat zijn de kosten in 2017 voor de gemeente indien de VRR de 
huurovereenkomst voor de brandweerkazerne in 2016 toch opzegt? 

 Er is geen sprake van dat de huur van de kazerne door de VRR wordt 
opgezegd. Op dit moment is de gemeente met de VRR in onderhande-
ling over de hoogte van de huur in relatie tot de gebruikte vierkante me-
ters. De exacte kosten voor 2017 voor de gemeente zijn dus niet be-
kend.  

R B EVR20 Pagina 32 nieuw verkeerscircula-
tieplan 

Zijn de kosten van het opstellen van een nieuw verkeerscirculatie-
plan opgenomen in het huidige BAR-pakket? 
Wordt het ‘oude’ plan hierin betrokken? 
Op welke termijn kunnen wij dat tegemoet zien?  

Die kosten zijn opgenomen in de begroting van de gemeente Ridder-
kerk. Op het bestaande plan zal, als onderdeel van de op te stellen Toe-
komstvisie, een herijking plaats vinden. We beogen dit einde 2016 af te 
ronden. 

R B EVR21 Pagina 33 pilot vervoersmogelijk-
heden 

Wat krijgen voor het bedrag van 80.000 EUR, enkel een beleidsdo-
cument of vallen hier ook ingrepen in de openbare ruimte onder? 

Zie CU06. 

R B EVR22 Pagina 36 trends en ontwikkelin-
gen 

Lokaal inkopen, doet de gemeente dat zelf ook? 
Kan het college voorstellen bij bedrijven om tijdelijk gebruik te maken 
van elkaars personeel in mindere tijden, de zgn. arbeidspool? 
Hoe denkt het college de bijna 2000 Ridderkerkse bedrijven waar-
mee nog geen contact is, te kunnen bezoeken in korte tijd? 
 

Lokaal inkopen: De gemeente koopt zelf ook lokaal in. Dit kan niet altijd, 
bijvoorbeeld omdat niet alles lokaal in te kopen is of dat dit in strijd is met 
de aanbestedingsregels. Ook speelt de prijs/kwaliteitverhouding mee. In 
het nieuwe inkoopbeleid is lokaal inkopen een van de speerpunten. Met 
ondernemers zoeken we naar mogelijkheden om het lokale aanbod 
beter onder de aandacht van de inkopers in de gemeentelijke organisa-
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tie te brengen. 
Arbeidspool: in feite is de gemeente hierin niet aan zet. Wel is het een 
item dat we bespreekbaar kunnen maken bij bijeenkomsten rond het 
thema werkgelegenheid. 
Alle 2.000 bedrijven bezoeken is geen (realistisch) doel. Wel moeten alle 
2.000 bedrijven eenvoudig hun weg naar de gemeente kunnen vinden. 
Naast bedrijfsbezoeken zijn er meer manieren om dit te bereiken, o.a. 
communicatie via website en gemeentejournaal en het bezoeken van 
ondernemersbijeenkomsten en netwerkevents. 

R B EVR23 Pagina 37 wat willen we bereiken Wat is de inbreng van de gemeente aan een vitale detailhandels-
structuur? 
Wat is de status van Ridderkerkse bedrijventerreinen m.b.t. keurmerk 
Veilig Ondernemen? 

De gemeentelijke rol ten aanzien van een vitale detailhandelsstructuur is 
beschreven in de toekomstvisie detailhandel. 
Twee bedrijventerreinen beschikken over een KVO (Boelewerf en Ve-
renambacht). De gemeente faciliteert (financieel en organisatorisch) 
ondernemers als zij het initiatief nemen tot een KVO. Het staat of valt bij 
draagvlak onder ondernemers. Het verkrijgen van draagvlak is primair 
een taak van de ondernemers zelf. 

R B EVR24 Pagina 41 integraal huisvestings-
beleid onderwijs 

Er worden scenario’s beschreven waarover aparte besluitvorming 
gaat plaatsvinden terwijl er geen nieuw beleid van toepassing is.  
Kan de verhouding tussen deze twee punten nader worden toege-
licht? 

De scenario’s m.b.t. de huisvesting van onderwijs worden beschreven in 
het (nog op te stellen) integraal accommodatieplan. De scenario’s kun-
nen leiden tot nieuw beleid bijv. het maken van meerjarenafspraken met 
schoolbesturen over nieuwe investeringen, de keuze om voortaan scho-
len alleen te bouwen als onderdeel van een multifunctionele accommo-
datie, aanpassing van medegebruik- en verhuurcondities. Een werk-
groep van schoolbesturen en ambtenaren houdt zich nu al bezig met het 
inventariseren van gewenste aanpassingen van de verordening huisves-
tingsvoorzieningen onderwijs. 

R B EVR25  Pagina 42 wat mag het kosten Baten leerlingvervoer, waarom blijven deze baten voor 4 jaar gelijk? 
Het aantal leerlingen blijft toch ook niet gelijk? 

De begroting gaat uit van constante lasten/baten. 

R B EVR26 Pagina 42 educatie Tussen de begroting voor 5.1 in 2016 en 2019 zit een verschil van 
circa 5 ton. Waardoor komt dit? 

Het voordeel van circa 5 ton wordt met name veroorzaakt door een da-
ling van kapitaallasten (jaarlijkse vrijval van rente- en afschrijvingslasten) 
op schoolgebouwen.  

R B EVR27 Pagina 42 investeringen mbt 
huisvestingsplan onderwijs 

Investeringen zijn niet opgenomen in de begroting 2016 e.v. maar 
daarover zal aparte besluitvorming komen.                                 Kan 
worden aangegeven wat hieraan in 2014 en 2015 is/wordt uitgege-
ven? 

In 2014 is de uitbreiding van het Farelcollege opgeleverd; investering 
van € 2,4 mln. 
Eind 2015 zal gestart worden met de realisatie van MFA Bolnes; investe-
ring van 2,1 mln. 

R B EVR28 Pagina 44 integraal accommoda-
tieplan 

Voor de accommodaties zijn kosten te verwachten die kunnen oplo-
pen tot 30 miljoen, hier zijn geen stelposten voor opgenomen in de 
begroting. 
Vallen hier ook onderwijsgebouwen onder?  
Wanneer is de verwachting dat dit plan gereed zal zijn, in de bestuur-
lijke planning staat n.l. november 2015?  

De verwachting is dat het Integraal Accommodatieplan (IAP) in februari 
2016 voor bestuurlijke besluitvorming wordt aangeboden. Hierover heeft 
u inmiddels een RIB ontvangen. In het IAP worden alle maatschappelijke 
objecten van de gemeente Ridderkerk behandeld waaronder de school-
gebouwen. 

R B EVR29 Pagina 45 wijkontwikkelingsplan-
nen 

Kan een planning van de wijkontwikkelingsplannen die worden her-
zien binnen de termijn van de programmabegroting worden weerge-
geven? 

De Raad wordt in december 2015 met een Raadsinformatiebrief geïn-
formeerd over de planning van de Wijkprogramma’s voor de komende 
jaren. 
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R B EVR30 Pagina 46 beheer buitenruimte Wat zijn de criteria hiervoor?  Standaard dient voldaan te worden aan de eisen van veiligheid en de 
uitgangspunten participatie worden toegepast. 

R B EVR31 Pagina 47 onderhoud sportac-
commodaties en gebouwenbe-
heer / maatschappelijk vastgoed. 

De opbrengsten van de sportaccommodaties en gebouwenbeheer / 
maatschappelijk vastgoed blijft t/m 2019. Met sommige huurders (oa 
de scouting) is een (significante) huurstijging afgesproken, is deze 
huurstijging nu van de baan? 

De bedragen, die zijn opgenomen in deze tabel betreffen panden in 
eigendom van de gemeente. Deze panden worden of door Sport en 
Welzijn beheerd en geëxploiteerd of door de gemeente zelf. 
De scouting heeft een eigen pand en heeft een overeenkomst Opstal- en 
gebruiksrecht en betaalt daarvoor een bijdrage aan de gemeente. Deze 
opbrengsten zijn niet in deze tabel opgenomen. 

R B EVR32 Pagina 47 onderhoud sportac-
commodaties en gebouwenbe-
heer / maatschappelijk vastgoed. 

Kan worden aangegeven wat de baten en lasten van de posten 6.3,  
6.4,  6.6 en 6.7 in 2014 en 2015 was/is? 

Nee, dat kunnen we niet verstrekken omdat de programma-indeling en 
de clustering in 2016 drastisch is gewijzigd.  
Als handreiking zeggen wij u toe een specificatieoverzicht van de cluste-
ring per programma 2016 te verstrekken. Dit overzicht is als bijlage toe-
gevoegd.  

R B EVR33 Pagina 47 bijdrage aanpak zelf-
afval 

In 2014 is  €53.939   ontvangen als subsidie voor zwerfafval. 
Wordt met een bijdrage voor extra aanpak zwerfafval in 2016 reke-
ning gehouden?  
Om welk bedrag gaat het en onder welk cluster is deze verwerkt? 

De bijdrage extra aanpak zwerfafval geldt voor de 10 jarige periode  
2013 - 2022. 
Als zodanig is rekening gehouden met de inkomsten in de begroting 
2016 (€ 53.900). 
Dit valt onder de cluster 3.1 Buitenruimte. 

R B EVR34 Lasten baten reserve programma 
6 

Begroot 2016  €1.636.571 en in 2017 en later  €309.027, €575.742 
enz. vanwaar dit grote verschil? 

De grote verschillen hebben te maken met fluctuaties in het  onderhoud 
van sportaccommodaties en gymlokalen die met de onderhoudsreserves 
worden verrekend. Zie ook vraag CU23. 

R B EVR35 Pag. 56 zorg Binnen wijkteams krijgen relevante partnerorganisaties een actieve 
rol, welke organisaties? 
Programma hervorming langdurige zorg, wanneer kunnen we dit 
tegemoet zien? 
 

In de wijkteams zijn organisaties MEE, Vivenz, Sport en Welzijn, Karaat 
en Aafje betrokken bij de realiseren van passende ondersteuning. 
 
Langdurige zorg:  
Het programmaplan zal er voor het einde van dit jaar liggen.  

R B EVR36 Pagina 62 wat mag het kosten De baten van  9.1 t/m  9.3 blijven over de jaren gelijk, kunt u dat 
toelichten? 

De baten zijn gebaseerd op informatie van het Rijk  
(Meicirculaire). 

R B EVR37 Pagina 61 wat gaan we daarvoor 
doen, pasjessysteem 

Hoe gaat dit er uit zien, en waarom is het budget van de Rotterdam-
pas hier bij getrokken? 
Zijn de geboden mogelijkheden voor activiteiten vergelijkbaar met de 
Rotterdampas? 

Zie antwoord PvdA19. 

R B EVR38 Pagina 62 Subsidie jeugdwerk-
loosheid/armoedebeleid 

Zijn er in 2016 subsidies van het rijk op de aanpak van jeugdwerk-
loosheid te vervolgen? Hoe is deze in de begroting 2016 verwerkt? 
€934.300  enz. voor armoede, wat  wordt hier voor gedaan? 

Jeugdwerkloosheid:  
Subsidies voor jeugdwerkloosheid zijn voor 2016 aan de arbeidsmarkt-
regio toegekend, vandaar dat deze middelen niet terugkomen in de 
begroting van 2016.  
 
Armoede; dit is het budget voor alle aanvragen bijzondere bijstand, het 
fonds voor sport, cultuur en schoolkosten, de individuele inkomenstoe-
slag, de individuele studiekostentoeslag, de kosten collectieve zorgver-
zekering voor minima en de Regeling Ziektekosten. Daarbij gaat het om 
het leveren van maatwerk. 
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R B EVR39 Pagina 67 Kenniscentrum Duur-
zaamheid 

Er wordt een van overheidswege fysiek kenniscentrum gerealiseerd 
waar inwoners gaan leren wat duurzaamheid is. Wat is de stand van 
zaken per 1 januari 2016? 

In de afgelopen periode zijn belangrijke stappen gezet voor wat betreft 
het Kenniscentrum. Er zijn 23 gecommitteerde deelnemers, er is een 
digitaal platform opgezet en succesvolle bijeenkomsten hebben geleid 
tot tastbare bijdrage voor de realisatie van het kenniscentrum. Vanuit 
deze partners in het kenniscentrum wordt nog wel nagedacht over nut 
en noodzaak van een fysieke plek voor het kenniscentrum. De gemeen-
te  faciliteert werkgroepen en tracht de partners z.s.m. te  mobiliseren en 
te stimuleren te starten, bij voorkeur voor 1 januari 2016. 

R B EVR40 Pagina 69 gezondheid (algemeen 
inclusief ambulancevervoer) 

Wat valt onder lasten 10.1? 
En kan worden aangegeven wat de eventuele baten en lasten in 
2014 en 2015 waren/zijn? 

Ambulancevervoer wordt bekostigd door de verzekering. Dit is abusieve-
lijk hier vermeld. 

R B EVR41 Pagina 69-70 Geluidscherm 
Ridderkerk-West 

Wat is de stand van zaken van het geluidscherm Ridderkerk-West? Op dit moment kijkt het ministerie van IenM naar saneringssituaties 
langs de Rijkswegen. De gemeente Ridderkerk heeft daar ook informatie 
voor moeten aanleveren. De verwachting van het ministerie is om in het 
voorjaar 2016 te komen met mogelijke oplossingen voor deze sane-
ringssituaties.  

R B EVR42 Pagina 69 wat mag het kosten Afvalinzameling baten en lasten, lijkt het dat we daarop winst maken, 
hoe zit dat? 
Hoe is onze afvalstoffen heffing opgebouwd? 

We maken geen winst. Op programma 10 staan niet alle kosten die aan 
de inzameling en verwerking van afvalstoffen worden toegerekend. Zo 
maken de bedrijfsvoeringskosten deel uit van de BAR-organisatie waar-
van de bijdrage in programma 1 Bestuur en (overheids)participatie is 
opgenomen. 
Bij de opbouwberekening van deze heffing passen wij het VNG transpa-
rantiemodel toe welke op de gebruikelijke manier ter inzage zal liggen bij 
de jaarlijkse behandeling van de verordeningen / tariefsvoorstellen (raad 
december 2015). 

R B EVR43 Pagina 73 bestemmingsplannen 
en beheersverordeningen  

Kan de planning van de bestemmingsplannen en/of beheersverorde-
ningen die binnen de termijn van de programmabegroting worden 
herzien worden weergegeven incl. datum van het plan waarop de 
tien-jaren termijn is beginnen te lopen? 

U kunt de actualisaties van bestemmingsplannen volgen via BABS. Voor 
2016 is concreet gepland:  
- vaststelling van het visiedocument Centrum Oost. Daarna kan het 
bestemmingsplan Centrum Oost in voorbereiding worden genomen. Dit 
bestemmingsplan vervangt de bestemmingsplannen Havenstraat-zuid / 
Gieterijstraat (21-01-2010), De Gieterij (28-01-2001), Noordenweg-
Westmolendijk (18-11-1991), Bedrijventerrein Donkersloot-zuid (05-03-
1984). 
- actualisatie van het bestemmingsplan Donkersloot (20-02-2006). Bedrij-
venterrein in Donkersloot is aangemeld als pilot in het kader van de 
nieuwe Omge-vingswet. Een startnotitie is in voorbereiding.  
- vaststelling van de startnotitie bestemmingsplan Centrum. Dit bestem-
mingsplan vervangt de nu geldende Beheersverordening Centrum (17 
oktober 2013). 

R B EVR44 Pagina 73 visie Huijs ten Donck Welk deel van deze  € 50.000 gaat naar ingrepen in de openbare 
ruimte die bijdragen aan het versterken van de ruimtelijke structuur 
van Rijksmonument dat eigendom is van een familie? 

In deze beantwoording worden ook de vragen PvdA26 en VVD06 be-
handeld.  
 
De gemeente hecht veel waarde aan het Landgoed Huys ten Donck als 
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belangrijk cultuurhistorisch landgoed en recreatief uitloopgebied voor de 
Ridderkerkers en de regio. Momenteel spelen diverse ontwikkelingen bij 
het landgoed maar ook in de directe omgeving, die maken dat behoefte 
is aan een totaal plan. Het totaalplan heeft als scope het gehele land-
goed inclusief bebouwing. 
 
Landgoed Huys ten Donck heeft de gemeenten Ridderkerk en Rotter-
dam gevraagd samen met hen te werken aan een duurzame integrale 
ontwikkelstrategie incl. uitvoeringsplan en businessplan, zodat ook in de 
toekomst Huys ten Donck behouden kan blijven voor de inwoners van 
Ridderkerk en de regio. En tegelijkertijd wordt deze ontwikkelstrategie 
ook ingezet op de maatschappelijke opgave voor dit gebied zoals ruimte 
voor waterberging en natuurontwikkeling (rivier als getijdenpark). Er 
lopen allerlei initiatieven die het belangrijk maken om als gemeente alles 
te overzien. Dit plan is ook nodig om middelen via fondsen, subsidies en 
andere kostendragers te genereren.  
 
Het benodigde budget voor dit onderzoek €50.000,= wordt gebruikt voor 
het inhuren van expertise en onderzoekskosten. 

R B EVR45 Pagina 75 Erfgoed In 2014 is aan gemeentelijke monumenten € 27.300  subsidie ver-
strekt alsmede € 3.000  subsidie aan de st. Oud Ridderkerk.   
Wat is de verleende subsidie in 2015? 

Tot 1 oktober 2015 is € 14.250 aan subsidie verleend. 
Het uiteindelijke bedrag aan verleende subsidies in 2015 krijgt u van ons 
bij de Jaarrekening 2015. 

R B EVR46 Pagina 75 bestemmingsplannen 
en beheersverordeningen 

In de begroting van 2014 is € 100.000  opgenomen voor bestem-
mingsplannen. Dit is uiteindelijk € 85.000  geworden. De verhouding 
externe advieskosten en ambtelijke begeleiding was 50/50.  Voor 
2016 is voor bestemmingsplannen een bedrag van     € 103.400  
opgenomen. In geheel Ridderkerk is een bestemmingsplan of be-
heersverordening van kracht. 
Waar volgt de stijging van circa 20% uit?  

De stijging wordt veroorzaakt door extra kapitaallasten, niet door toege-
nomen advieskosten. Deze extra kapitaallasten van €17.600,- hebben 
betrekking op investeringen voor compenserend buurtgroen op drie 
locaties in Slikkerveer en Bolnes. 

R B EVR47 Pagina 75 bestemmingsplannen 
en beheersverordeningen 

Onder welk clusternummer valt FCL 681000 (bestemmingsplannen)? FCL 681000 valt onder het cluster 11.1 Ruimtelijke Ordening.  

R B EVR48 Pagina 83 straatparkeren/ par-
keerboetes 

Het aantal bezoekers van het winkelcentrum loopt terug en daarmee 
ook de parkeerinkomsten. 
€ 451.500  in 2012,  
€ 450.100  in 2013,  
€ 412.700  in 2014 naar  
€ 490.500  in 2016.  
Met welk bedrag worden de parkeertarieven in 2016 verhoogd en 
welk bedrag komt voort uit meer parkeerboetes? 

Wij zien momenteel, ondanks de daling van inkomsten, geen aanleiding 
voor een tariefsverhoging. Met de opleving van de economie verwachten 
wij herstel van inkomsten. 
 
 
 
 

R B EVR49 Pagina 84 leges omgevingsver-
gunningen 

In 2014 was € 898.900  begroot voor leges omgevingsvergunningen 
maar omdat er in Nieuw Reijerwaard geen vergunningen zijn aange-
vraagd bedroeg de rekening in 2014  €462.491. Ook in 2015 is tot nu 
toe geen enkele aanvraag ontvangen door de gemeente. De reke-

Om de begroting in 2016 sluitend te maken zou Nieuw-Reijerwaard  
€ 285.000,- bouwleges moeten genereren. Om dat om te rekenen naar 
verkocht aantal ha. is moeilijk. Wordt er een lege stalen doos of wordt 
een “duur” gemetseld kantoorgebouw gebouwd. Een redelijke aanname 
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ning zal daardoor ook  € 500.000  lager uitkomen. Hoeveel hectare 
moet in 2016 worden verkocht om  € 924.200  aan leges inkomsten 
te hebben? 

is € 50.000,- inkomsten bouwleges per ha. uitgegeven grond. Dit komt 
dus neer op 5.7 ha. te verkopen terrein. 

R B EVR50 Pagina 84 leges omgevingsver-
gunningen 

Welke gegevens liggen ten grondslag aan de te verwachte leges 
inkomsten van circa € 500.000  voor Nieuw Reijerwaard? 

Het verschil tussen de rekening van 2014 en de begroting 2015 be-
draagt inderdaad ongeveer € 500.000,-. 2014 was een “mager” jaar 
m.b.t. de legesinkomsten. Voor 2015 is het beeld al gunstiger (tot 1 
oktober € 695.000,- inkomsten). Het verschil van € 500.000,- zit niet 
alleen in de bijdrage van Nieuw-Reijerwaard. Zoals in de vorige vraag al 
aangegeven zou Nieuw-Reijerwaard in 2016, € 285.000,- inkomsten 
moeten genereren om het begrote bedrag te halen. Bij de inschatting 
van de legesinkomsten is regelmatig overleg geweest over de planning 
van de uitgifte van het bedrijventerrein Nieuw-Reijerwaard. Op basis van 
die planning (uit te geven ha bedrijventerrein per jaar) worden de bouw-
leges ingeschat.   

R B EVR51 Pagina 92 belangrijke financiële 
risico’s 

Valt ToBe onder 9. risico’s op door gemeente gesubsidieerde instel-
lingen of 15. een verbonden partij?  

ToBe valt onder 9. risico’s op door gemeente gesubsidieerde instellin-
gen. 

R B EVR52  Pagina 92 risico beheersing Bij GRNR is sprake van een zeer groot risico, de tekst spreekt over 
een gecontroleerde project omgeving.  
Wat verstaat u onder een gecontroleerde project omgeving? 
Welke mogelijkheden heeft de gemeente Ridderkerk om binnen een 
gecontroleerde projectomgeving bij te sturen, als de investeringen 
niet meer kunnen worden teruggedraaid? 

Een gecontroleerde projectomgeving staat voor een professionele pro-
jectomgeving waarin alle facetten van zo’n traject gemonitord worden en 
er sprake is van een gecontroleerde opbouw van het project volgens een 
erkende projectmanagement methode. Voor het risicomanagement in dit 
project geldt dat er een 2x per jaar een verplichte herijking is op de 
GRNR inclusief risicoanalyse. 
 
Ridderkerk kan bijsturen via het Algemeen Bestuur en het Dagelijks 
Bestuur. 

R B EVR53 Pagina 93 risico beheersing Valt onder 11. Risico’s (on)beheersbaarheid gemeenschappelijke 
regelingen wel of niet de GRNR en GR BAR?  
Risico klasse 5, wat betekent dat het zicht in het komende jaar zeer 
waarschijnlijk voor gaat doen, het betreft een bedrag van ca. € 5 
miljoen, kunt u staande houden dat we met de GR BAR goedkoper 
uit zijn? 
Hoe zijn de bedragen van de financiële gevolgen berekend? 
Deze vragen stellen we ook bij risico 3 en 11, bij de laatste is geen 
bedrag genoemd, wordt dit ook gedekt door het bedrag voor risico 3?  

Nee, GRNR en GRBAR worden gezien hun omvang apart benoemd.  
 
Het gaat hier om risico’s waarvan niet duidelijk is of ze daadwerkelijk 
gebeuren. Door risico’s te identificeren worden er juist maatregelen 
getroffen om deze te voorkomen/beperken. 
 
 
Nee.  
De efficiencywinst van € 5.000.000 is reeds verwerkt in de BAR begro-
ting en in de (meerjaren)begroting van de gemeente. Afwijking bij het 
realiseren van de bezuiniging zullen worden gemeld bij de tussenrappor-
tage. 

R B EVR54 Pagina 92-93 risico beheersing De kans dat risico 10 zich voordoet (een wethouder valt en wordt 
arbeidsongeschikt) is 1,41% terwijl een lagere opbrengst parkeren 
risiconummer 23 betreft. De opbrengst van het straatparkeren daalt 
sinds 2012. Wordt er nu vanuit gegaan dat de kans dat de inkomsten 
teruglopen kleiner dan 1,41% is? 

De conclusie die hier getrokken wordt is onjuist. 
Het getoonde percentage staat voor de invloed van dit risico op het 
bedrag dat gereserveerd moet worden om alle opgenomen risico’s voor 
90% af te dekken. Met alle risico’s samen wordt hiermee de benodigde 
weerstandscapaciteit bepaald. Feitelijk geeft dit percentage aan dat de 
invloed verhoudingsgewijs klein is. 
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R B EVR55 Pagina 94 risico beheersing De bedragen in tabel 2, bovenaan de pagina kan ik niet herleiden. 
Kunt u ze toelichten? 

In tabel 2 staan de bedragen die dekking bieden op alle risico’s voor 
desbetreffend percentage. 
De bedragen worden berekend met behulp van een risicosimulatie op 
basis van de kans van optreden per risico (kansklasse) en het totaal van 
alle risico’s (€ 14.138.730). 

R B EVR56 Pagina 105 beheer Waarom wordt er geen Waterplan 3 opgesteld, juist nu er naar het 
zich laat aanzien steeds meer/heftiger buien vallen en dus meer 
overlast te verwachten is? 

Waterschappen zijn verantwoordelijk voor waterveiligheid, voldoende 
water (zoals waterberging), schoon water (zoals waterkwaliteit) en wa-
terketen (inzameling, transport en zuivering van afvalwater). In het Wa-
terbeheerprogramma 2016-2021 geeft het waterschap aan hoe zij met 
deze verantwoordelijkheden omgaat samen met gemeenten en andere 
organisaties.  
 
Op basis van actuele klimaatscenario’s worden  nieuwe regenreeksen 
ontwikkeld, welke de basis zijn voor nieuwe berekeningen van de water-
bergingsopgave.  
 

R B EVR57 Pagina 106 beheer baggeren 
haven 

Wordt de gehele haven uitgebaggerd? Dit is afhankelijk van de resultaten die voortkomen uit de inmetingen van 
de bodem van de haven, die dit jaar nog worden uitgevoerd. De twee 
jachthavens worden hierin ook meegenomen. 
 

R B EVR58 Pagina 114 BAR code Zijn er al positieve resultaten geboekt met de BAR-code methode, 
bijv. t.a.v. ziekteverzuim? 

Door medewerkers meer gelegenheid te geven om een goede balans 
werk/privé te creëren, verwachten wij een verhoging van het welzijn van 
de medewerkers. Op dit moment is dat nog niet zichtbaar in de resulta-
ten op het verzuim en andere aspecten. Verzuim wordt mede veroor-
zaakt door omstandigheden buiten het werk. Omdat de focus tot nu toe 
vooral gericht was op het op orde brengen van de primaire organisatie-
processen, is het nog te vroeg om de overige ‘welzijnsaspecten’ gericht 
te meten.  
 

R B EVR59 Pagina 124 lijst verbonden partij-
en 

In de GR NR zit per 31-12-2016 vreemd vermogen van 100 mln. Ik 
neem aan dat de gemeente hiervoor (deels) garant staat. Waar vind 
ik de garantsteling in de begroting? 

Opdracht van de drie deelnemende gemeenten aan de GR is dat de 
grondexploitatie van de GRNR sluitend is en blijft. Alle activiteiten binnen 
de GRNR zijn daarop gebaseerd.  
De accountant  beoordeelt of de kostenramingen en opbrengstenprog-
noses goed onderbouwd zijn.   
In het meest recente accountantsverslag staat te lezen dat er aan de 
kostenkant ruimte is om tegenvallers op te vangen en dat de opbreng-
stenprognoses deugdelijk onderbouwd zijn. Wel wordt eraan toegevoegd 
dat de ingerekende jaarafzet zich moet bewijzen na de verkopen van de 
eerste kavels. 
In de presentatie van de accountant van de jaarrekening van de GR dit 
voorjaar staat vermeld dat zolang de grondexploitatie sluitend is, het 
opnemen van een voorziening volgens het BBV zelfs niet mag. 
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R B EVR60 Pagina 127-129 grondexploitaties Globaal bezien is volgens de programmabegroting gronduitgifte c.q. 
verkoop het enige risico wat we lopen bij de grondexploitaties.                                   
Kan per project worden aangegeven hoeveel grond is uitgegeven 
c.q. is verkocht in 2014 en 2015? 

Grondverkopen in grondexploitaties 2014 en 2015 
Project             2014                                2015 
Centrumplan   6.670 m2 -  € 1.450.000   ca  4.500 m2 -  € 1.275.000 1) 
Park Bolnes                                                   1.635 m2 -  €    508.696 2) 
Het Zand         5.632 m2 -  € 1.799.737   ca  7.220 m2 -  € 2.363.900 3) 
Lagendijk                             
Cornelisland 15.000 m2 -   € 2.625.000         3.853 m2 - € 1.059.575 4) 
Transferium                           
Park Ringdijk   4.523 m2 -  €    720.000         
Vlasstraat                                                         460 m2 - €      92.000 
Totaal             31.825 m2 - € 6.594.737  ca 17.668 m2 - € 5.299.171 
 
1) Nog te realiseren in 2015; afgesproken is december 2015 
2) Betreft eerste deel tweede fase, tweede deel mogelijk ook nog in 2015 
3) Nog te realiseren in 2015; overeenkomst is vrijwel rond. 
4) Tot nu toe. Er vinden nog gesprekken plaats met gegadigden. 

R B EVR61 Pagina 127-129 grondexploitaties Kan per project worden aangegeven wat de hoogte is van de grond-
uitgifte c.q. verkoop in 2016 die ten grondslag ligt aan de begroting 
van 2016? 

Zie vraag EVR08. 

R B EVR62  Pagina 141 minimabeleid € 55.400 is onttrokken aan het minimabeleid.                                                      
Hoe ziet die bezuiniging er uit, waar is gesneden? 

 Dit betreft geen onttrekking aan het minimabeleid, maar een onttrekking 
aan de algemene reserve ten gunste van het minima beleid in 2015. Dit 
is een administratieve uitwerking  van het besluit dat door u genomen is 
bij de jaarrekening 2014. Hier is besloten om het restant van de in 2014 
door het Rijk beschikbaar gestelde extra middelen voor tegemoetkoming 
in de Koopkracht minima beschikbaar te houden voor de doelgroep. 

R B EVR63 Pagina 142 stand voorzieningen Dubieuze crediteuren, vanwaar de stijgende lijn in de komende ja-
ren? 
En welk beleid is hierop van toepassing?  

Door de afgelopen economische crisis hebben faillissementen nog een 
financieel na-ijleffect op de hoogte van de dubieuze debiteuren. 
Wij hanteren de leidraad Invordering van de VNG.  

R B EVR64 Pagina 156 subsidieoverzicht 
2016 

Valt onder muziekschool ook ToBe? En voor welk bedrag? Onder de term muziekschool valt inderdaad de subsidiëring aan ToBe 
voor een bedrag van € 747.800.  

R B EVR65 Pagina 156 subsidieoverzicht 
2016 

Welke musea vallen onder de omschrijving musea? Stichting Oud Ridderkerk  

R B EVR66 Pagina 156 subsidieoverzicht 
2016 

Wat is het verschil tussen de omschrijving Beheer van binnensport-
accommodaties en Beheer van gymnastieklokalen? 

Beheer van binnensportaccommodaties zijn de sporthallen; De Bever-
bol, De Fakkel en Drievliet.  

R B EVR67 Pagina 158 conversie tabel be-
stuur 

In 2015 en 2016 is een bijdragen BAR opgenomen van 24,7 resp. 
23,4 mln. Hoe verhouden deze bedragen zich toto de geprognoti-
seerde bedragen bij het voorstel tot deelname aan de GR BAR? 

De bijdrage van Ridderkerk aan de BAR-organisatie daalt in 2017 uitein-
delijk t.o.v. 2014 met € 1.9 miljoen. Deze efficiencytaakstelling is volledig 
in onze begrotingscijfers verwerkt. 
Wij verwijzen naar het antwoord op vraag EVR11 waarin wij de BAR-
bijdrage voor de jaren 2014, 2015 en 2016 inclusief wijzigingen inzichte-
lijk hebben gemaakt. 

R T EVR68 Pagina 13 bouwgrondexploitaties Is dit een te verwachten voordeel of nadeel na afsluiten van de com-
plexen? 

Het gaat hier hoofdzakelijk om het doorschuiven van kosten en op-
brengsten. Voor de kosten en opbrengsten in het begrotingsjaar heeft dit 
uiteraard wel gevolgen, voor het resultaat in de grondexploitaties meest-
al nauwelijks. Het doorschuiven van kosten leidt tot een voordeel in de te 
betalen rente. Het doorschuiven van opbrengsten leidt tot een nadeel in 
de te ontvangen rente. In de Meerjarenprognose Grondexploitaties wor-
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den jaarlijks in de geactualiseerde grondexploitatie de wijzigingen ten 
opzichte van de ramingen weergegeven en de gevolgen daarvan op het 
te verwachten resultaat bij het afsluiten van de complexen. 

R T EVR69 Pagina 6  3D’s WMO begeleiding Planning m.b.t. herindicaties begeleiding?  Zie antwoord D66GL24. 

R T EVR70 Pag. 8 bedrijfsvoering Biedt de gemeente ook ander soortige werkplekken aan zoals bijv. 
op kantoor? 
Welke andere organisaties bieden werkplekken aan? 

De BAR-organisatie biedt reguliere werkplekken, concentratiewerkplek-
ken en overlegplekken aan zoals bijv. in de HUB’s in beide panden. De 
BAR medewerker kan plaats- en tijdonafhankelijk werken mede door het 
gebruik van mobiele telefoons, laptops en door het inloggen via de BAR 
workspace en heeft daarmee de mogelijkheid ook op andere locaties 
dan thuis en op de gemeentehuizen te werken. 

R T EVR71 Pag. 10 1. Sport en welzijn/WMO Welke personeelsrisico’s zijn dit, en waarom zijn die voor de ge-
meente? 
€ 261.000, WMO huishoudelijke hulp lagere lasten, waar gaat dit 
geld naar toe? 

Zie antwoord D66GL27. 
 
Saldo van de tussenrapportage wordt verrekend met de dekkingsreser-
ve. 

R T EVR72 Pagina 11 peuterwerk Waaruit is de overgangsregeling met S&W opgebouwd? Met Sport en Welzijn is een overgangsregeling peuterwerk getroffen 
voor de periode 24-08-2015 tot 01-01-2017. Hiervoor is één bedrag 
overeengekomen van € 118.012 euro voor vergoeding van de verschil-
len in loonkosten en overhead én een afspraak over de huisvestingslas-
ten: op basis van de feitelijke facturen worden de kosten 50/50 gedeeld. 

R T EVR73 Pagina 16 leerlingvervoer / mini-
mabeleid / WMO 

Hoe komt het dat het aanbestedingsvoordeel niet is behaald? 
Overscheiding minima beleid van € 70.000, wordt dit geld ook inge-
zet voor huisvesting statushouders? 
Graag een overzicht van de uitgaven? 
Graag een overzicht van klanten die van PGB naar ZIN zijn gegaan? 
Is een onderbouwing van bezuiniging zorg in natura mogelijk? 
 

Op dit moment wordt uitgezocht of de gemaakte kosten van de juiste 
budgetten van de vervoersvoorzieningen leerlingenvervoer en Wmo-
vervoer zijn afgeboekt.  
 
Minima: Op dit moment wordt dit budget niet ingezet voor de huisvesting 
van statushouders. Het is wel zo dat deze groep (veelal) behoort tot de 
minima en recht heeft op minimavoorzieningen. Er zijn wel statushou-
ders die gebruik maken van de trajecten schuldhulpverlening. 
 
De klanten die van PGB naar ZIN zijn gegaan betreft een groep klanten 
van het voormalige Internos die over zijn genomen door Aafje. Boek-
houdkundig waren deze op een soort ‘PGB’ gezet, maar in werkelijkheid 
ontvingen zij ZIN. Dit is nu gecorrigeerd. 
Wij hebben u geïnformeerd in een raadsinformatiebrief ‘stand van zaken 
huishoudelijke hulp’ die op 25 september jl. is verzonden.  

R T EVR74 Pagina 32 snelfietsroute Veren-
ambachtseweg 

Dit fietspad is ook belangrijk voor Barendrecht, financieren zij mede? Barendrecht en Ridderkerk financieren dit gezamenlijk. 

R T EVR75 Pagina 37 geluidsreductie Rot-
terdamse weg 

Welk aandeel heeft Ridderkerk in dit project, en welk aandeel het 
Waterschap?  
Betreft dit de gehele Rotterdamseweg? 

Het WSHD gaat de Rotterdamse weg opknappen in de periode 2016-
2018. Wij onderzoeken of het mogelijk is om geluid reducerend asfalt 
aan te brengen in combinatie met de werkzaamheden van het WSHD. 
De meerkosten komen dan voor de gemeente Ridderkerk. Hier is nog 
geen overeenstemming over bereikt. Het betreft niet de gehele  
Rotterdamseweg alleen het deel naast Drievliet en Het Zand.  
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R T EVR76 Pagina 45  Fietsenstalling Imma-
nuelkapel Oostendam 

Zijn er voor de gemeente kosten verbonden aan de aanleg en on-
derhoud van deze fietsenstalling? 

Er zijn voor de gemeente geen kosten verbonden aan de aanleg en het 
onderhoud van de fietsenstalling. 
 
De komst van de fietsenstalling is voor ons wel aanleiding om de groen-
strook nu op te knappen en daarmee een kwaliteitsimpuls te geven. 
De Immanuelkapel zal het beheer en onderhoud van de groenstrook op 
zich nemen. 

R T  EVR77  Pagina 49 PGB verstrekking Hoeveel problemen zijn er geweest met uitbetaling PGB? En zijn er 
nu nog problemen? 

Rondom de verwerking en uitbetaling van de PGB’s zijn bij de SVB grote 
problemen geweest. Denk aan het niet inlezen van toekenningsberich-
ten, afwijkingen die door de SVB handmatig verwerkt moesten worden, 
ten onrechte cliënten naar de gemeente verwijzen e.d. 
 
Omdat de processen niet op orde waren zijn de budgetten voor de zorg-
verleners door ons voorgefinancierd, zogenaamde ‘ambtshalve’ budget-
ten, en indicaties tijdelijk verlengd. We komen nog veel problemen tegen 
en het is een dagelijks terugkerende taak om in direct contact met de 
SVB op casusniveau deze op te lossen.  
 
Wanneer de herindicaties de komende maanden geïntensiveerd worden, 
en er meer in de situatie van zorgontvangers en verleners gaat verande-
ren, verwachten we weer een toename van de problemen. Dit omdat 
onze ervaring is dat bij de SVB nog veel misgaat. 

R B LR01 Blz 5 
 

Wordt er gemonitord wat en waar de overlast is van hangjongeren en 
zo ja kan die als prestatie-indicator toegevoegd worden? 

Monitoring van de overlast van hangjongeren vindt plaats door de regi-
stratie van meldingen bij zowel de politie, het jongerenwerk als de ge-
meente. De informatie wordt samengebracht in het wijkteam Leefbaar-
heid. Daar bespreken de jongerenwerker, opbouwwerker, combinatie-
functionaris, wijkagent, consulent wijken Woonvisie en de wijkregisseur 
de overlast op locatie en inhoud. Dit wijkteam vormt zich een beeld van 
het verloop van de overlast en draagt locaties/groepen aan voor de 
Beke-methode. Het wijkteam verzorgt verder de groepsaanpak en heeft 
contact via de coördinator Jeugdoverlast van de gemeente, met de 
GOSA-regisseur over de individuele aanpak van de hangjongeren. Over 
de prestatie-indicatoren komen wij nog met u in gesprek. 

R B LR02 Blz 20 bestuur en participatie Het nieuwe beleid omvat een extra communicatie en prof van de 
dienstverlening. Gaat de gemeente werken volgens (bv ISO-9000) 
standaarden? 

We zijn als gemeente gehouden aan wettelijke normen en richtlijnen. We 
werken al volgens standaarden bijvoorbeeld voor de GBA-audit en Di-
giD-audit. De nieuwe website wordt ingericht volgens de officiële over-
heidsstandaard webrichtlijnen 2.0. 

R B LR03 Blz 20 bestuur en participatie Wordt soc. media ook bij dit plan betrokken? Zo ja wat is de drempel 
voor een soc. media om interessant genoeg te zijn voor de gemeen-
te? ( beperkt de gemeente zich tot bv twitter of facebook of innoveert 
de gemeente ook door aanwezig te zijn op de opkomende media? 

Via webcare monitoren wij hoe inwoners social media gebruiken. Wij 
gebruiken Twitter actief. Verder onderzoeken wij de functie die Face-
book kan hebben in de dialoog met de samenleving. Dat geldt ook voor 
andere social media. Daarbij moeten wij uiteraard wel altijd een bewuste 
afweging maken op basis van functionaliteit afgezet tegen het kostenas-
pect. Als gemeente op een kwalitatief goede manier aanwezig zijn op 
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Facebook of bijvoorbeeld een opkomend kanaal als Instagram heeft 
onvermijdelijk een capaciteitsvraag in zich.  

R B LR04 Blz 20 bestuur en participatie Zijn er extra reserves voor de situatie waarin de website niet voldoet 
aan de huidige eigen van het communicatie plan? 

Er is geen extra reserve beschikbaar. Wij hebben op dit moment geen 
reden om aan te nemen dat het budget op dit gebied niet toereikend is.  

R B LR05 Blz 20 participatie wat willen we 
bereiken 

Wat is het verwachte eindresultaat 2016, waar wordt op gestuurd? Het project RIDDERKERK L 8 is voor de zomer in gang gezet. Er is een 
‘aanjaaggroep’ gestart, die zich vanaf oktober buigt over welke eindre-
sultaten we op welk moment zouden willen hebben.  

R B LR06 Blz 27 Veiligheid Wat willen we bereiken, waarom is de buurtpreventie hierin niet be-
noemd. Wat wordt er gedaan met de meldingen die door buurtpre-
ventie worden doorgegeven en hoe worden deze teruggekoppeld? 

De buurtpreventieteams zijn de ogen en oren van de wijk, ook zij leveren 
een bijdrage aan de veiligheid en leefbaarheid in de wijk, door zichtbaar 
te zijn. (Sociaal toezicht). De buurtpreventies geven hun meldingen door 
aan de politie en de gemeente. Hiervoor hebben zij een aanspreekpunt 
die de meldingen verder doorzet. Waar mogelijk krijgen de buurtpreven-
ties daarover een terugkoppeling. 

R B LR07 Blz 28 Veiligheid Investering Brandweerkazerne, wanneer is er bekent of deze kazer-
ne wordt gehandhaafd? 

Er is geen sprake van dat de huur van de kazerne door de VRR wordt 
opgezegd. Op dit moment is de gemeente met de VRR in onderhande-
ling over de hoogte van de huur in relatie tot de gebruikte vierkante me-
ters. 

R B LR08 Blz 37 economische zaken Wat gaan we er voor doen; er wordt aangegeven dat er een RIB naar 
de raad komt, met betrekking tot aanpak. Wordt deze voor 5 novem-
ber 2015 verwacht? 

Zie D66GL08. 

R B LR09 Blz 46 Cultuur enz Wat gaan we er voor doen: buitenruimte, op welke wijze wordt voor-
komen dat de grootste schreeuwer regeert 

Het is bij participatie belangrijk vooraf te bedenken welke mogelijkheden 
voor belanghebbenden er zijn. Tijdens het participatieproces probeer je 
al die belanghebbenden de kans te geven hun inbreng te leveren. Het is 
uiteindelijk aan de beslisser om de ingebrachte meningen te wegen en 
een besluit te nemen. 

R B LR10 Blz 51 Jeugd Wat willen we bereiken: middelengebruik tegen gaan. Wat is het 
meetbaar doel? 

Het actieplan wordt op dit moment geëvalueerd en in het najaar samen 
met het nieuwe beleidskader Preventie-en Handhavingsbeleid Alcohol 
aan het bestuur voorgelegd. Hierin zullen meetbare doelen worden ge-
formuleerd.  

R B LR11 Blz. 55 Huishoudelijke hulp Er wordt gesproken over een ”afname” van de vraag naar H.H, kunt 
u hier aantallen of percentages bij noemen ? 

De afname van het aantal klanten met een schoonmaak indicatie be-
draagt voor zorg in natura 10% en met een PGB 13,6%. De afname van 
het aantal klanten met een indicatie persoonlijke dienstverlening be-
draagt gemiddeld 1%. Voor nadere informatie verwijzen wij u naar raads-
informatiebrief “stand van zaken huishoudelijke hulp” welke 25 septem-
ber 2015 is verzonden.  

R B LR12 Blz.55 Vluchtelingen Vluchtelingenstatus: in 2015 is de taakstelling verdubbeld t.o.v. 2014. 
Voor 2016 zijn de verwachtingen dat dit nog eens zal toenemen met 
1/3. 
Is hier al rekening gehouden met de kortgeleden ontstane crisis ? of 
wordt dit aantal dan naar verwachting hoger. 

Op basis van het huidig aantal vluchtelingen dat Nederland is binnenge-
komen, wordt de taakstelling voor de tweede helft van 2015 en 2016 
bijgesteld.  

R B LR13 Blz 58 Welzijn en zorg Prestatie indicatoren; wat is de definitie van “niet pluis situatie” Een definitie die vaak wordt gehanteerd is “resultaat van intuïtieve ken-
nis”. Het gaat er om dat de persoon aanvoelt dat er iets niet goed gaat, 
zonder dat er een direct aanwijsbare diagnose of aanleiding voor is. 
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R B LR14 Blz 61 werk Nieuw beleid: Pasjes systeem minima beleid, op welke termijn is dit 
gereed? 

Zie antwoord PvdA19. 

R B LR15 Blz.65 Genestetstraat 2 Onderwerp is de realisatie van een kennis- en duurzaamheidscen-
trum; 
Het streven is d.m.v. een groeimodel te komen tot een in 2019 kos-
tendekkende exploitatie. Houdt dit in dat de gemeente zich volledig 
terug trekt als subsidieverstrekker ? 

Het is de bedoeling dat de gemeente voor dit gebouw in 2019 een kos-
tendekkende huur gaat ontvangen.  

R B LR16 Blz 68 Gezondheid Wat gaan we er voor doen: Gezondheid, aandacht mantelzorgers, 
aandacht er voor geeft nog niet aan wat we er voor gaan doen. Wat 
gaan we dus hiervoor voor actie ondernemen en wat zijn de meetba-
re doelen? 

Er is een aanbod aan individuele ondersteuning en groepsactiviteiten 
t.b.v. het welzijn van mantelzorgers via het Steunpunt Mantelzorg. Er zijn 
geen meetbare doelstellingen geformuleerd. 
 

R B LR17 Blz 69 gezondheid Wat mag het kosten: welk component is ambulancevervoer in t kopje 
lasten gezondheid. En worden deze doorbelast naar verzekeraars?= 

Ambulancevervoer zit in het standaardpakket met de GGD. Er vindt 
geen doorbelasting plaats naar de verzekeraars. 

R B LR18 Blz 74 ruimtelijke ontw Visie Huys ten Donck, betreft dit sec het landgoed incl. of excl. het 
woonhuis/kasteel 

Dit betreft het gehele landgoed incl. bebouwing. 

R B LR19 Blz 103 openbaar groen en re-
creatiegebieden 

Nu worden de centrumgebieden en woon en recreatiegebieden op B 
niveau onderhouden. Hoeveel meer zou het kosten als we de cen-
trum en woongebieden op A niveau zou willen onderhouden? 

Een eerste doorrekening van de kosten voor het onderhoud groen op A 
niveau in de centrum- en woongebieden geeft een stijging van ca. 47% 
te zien ten opzichte van onderhoudsniveau B. In deze berekening zijn 
uitsluitend de grootste beheergroepen zoals gras en beplanting meege-
nomen.  
Het betreft daarbij niet alleen een stijging van kosten binnen het op blz. 
103 genoemde bedrag maar ook een stijging van kosten over bijvoor-
beeld personeel die opgenomen zijn in een ander deel van de begroting/ 
BAR begroting. 

R B LR20 Blz 106 beheer en beleid van 
gemeentelijke gebouwen 

Wordt er voor het onderhoud van gebouwen wel voldoende middelen 
wordt gereserveerd?  Zo ja kunt u aangeven of er bij de reserverin-
gen ook rekening wordt gehouden met het aanpassen van de ge-
bouwen aan de huidige standaarden op het gebied van energiever-
bruik en comfort? 

Voor de gemeentelijke gebouwen worden meerjarenonderhoudspro-
gamma’s opgesteld. Hierin wordt ook rekening gehouden met aanpas-
singen, die nodig zijn om de gebouwen weer voor langere periode bruik-
baar te maken. Daarbij wordt ook gekeken naar energieprestaties en 
duurzaamheid. 

R B LR21 Blz 152 bijlage investeringen Investering skateboardbaan vlietlaan. Hier heet enige tijd een baan 
gestaan en is weg gehaald. Gaan we nu deze of soortgelijk weer 
plaatsen en na geruime tijd weer weghalen?  

Deze investering betreft de vervanging van de inmiddels verwijderde 
skateboardbaan. Het bedrag wordt ingezet voor de te realiseren tijdelijke 
peelvoorzieningen in Driehoek Het Zand. 

R T LR22 Blz 6, Jeugdzorg.  bij de presentatie 9 juni 2015 1e kwartaalsessie Monitoring en sturing 
3D werd bekend dat er nog veel onduidelijk was over het te verwach-
ten aantal jeugd GGZ toestroom. Is inmiddels meer bekend over het 
te verwachten aantal?  

Nee. 

R T LR23 Blz 6, WMO Huishoudelijke hulp Kunt u aangegeven hoeveel cliënten zich hebben aangemeld voor 
het extra uur inkoop? 

107. 

R T LR24 Blz  6, participatiewet Is er enig zicht op het aantal voorheen Wajongers vermoedelijk in het 
2e helft van 2015 toestromen?  

Helaas niet; het UWV heeft bij ons geen te verwachten aantallen aange-
geven. Om hier beeld bij te krijgen bezoeken wij momenteel de 
VSO/Pro-scholen om afspraken te maken over samenwerking en heb-
ben de eerste ‘voorheen-Wajongers’ zich bij ons gemeld. 
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R T LR25 Blz 14, complex Het Zand,  Het gerenoveerde woning aan de middenmolendijk is verkocht. Dit 
pand behoorde destijds bij aankoop HAK terrein. Valt dit verkochte 
pand onder dit programma Complex Het Zand? Het aangekochte 
HAK terrein valt ook onder dit complex. 

De woning valt inderdaad onder het programma van het Zand. Kosten 
en opbrengsten worden in Complex Het Zand verantwoord. 

R T LR26 Blz 16, Minimabeleid. herhuisves-
ting van statushouders 

Is het aantal statushouders er worden verwacht bekend die in aan-
merking komen voor herhuisvesting? 

Nee, dit is niet bekend. Zie ook het antwoord op LR12. 

R T LR27 Blz 16, daling Wmo-
gehandicaptenvoorzieningen. 

Is bekend wat de redenatie achter deze daling is? De reden van deze daling weten wij niet. Vermoedelijk verwachten bur-
gers dat ze geen toekenning krijgen als gevolg van een inkomenstoets. 

R T LR28 Blz 16, daling Wmo collectief 
vervoer. 

Is bekend wat de redenatie achter deze daling is? De reden van deze daling weten wij niet. Vermoedelijk verwachten bur-
gers dat ze geen toekenning krijgen als gevolg van een inkomenstoets. 

R T LR29 Blz. 30  pr.4 kunstgrasveld  
Reijerpark 

Er wordt genoemd : kunstgrasveld en kunstgrasveld “Toplaag” vraag: 
om welke accommodatie gaat dit en kunt u aangeven of dit één zelf-
de veld betreft en wat zijn dan de 2 gehanteerde afschrijvingstermij-
nen van de kapitaalslasten 

Het betreft het hoofdveld van SV Slikkerveer. De funderingslaag wordt 
afgeschreven in 20 jaar. De toplaag in 10 jaar. 

R T LR30 Blz.30 kunstgrasveld RVVH Er wordt hier geen onderscheid gemaakt tussen toplaag en/of onder-
bouw maar alleen één bedrag aan kapitaalslasten, vraag: is dit een 
gemiddeld totaal bedrag? en waarom dan bij de vorige vraag in twee 
bedragen? of betreft dit 2 verschillende objecten c.q. velden. 

Ook hier gaat het om één accommodatie, namelijk het hoofdveld van 
RVVH. Ook hier wordt de onderlaag in 20 jaar afgeschreven en de top-
laag in 10 jaar. De afzonderlijke bedragen zijn hier opgeteld en als één 
bedrag weergegeven. 

R T LR31 Blz.40 telefonie / KCC  Kunt u aangeven wat de oorzaak is van in het 2e kwartaal weer oplo-
pende wachttijden t.o.v. de maand maart, is dit te wijten aan de zo-
merperiode, of heeft dit een andere oorzaak ? 

De periode voorafgaande aan de zomervakantie is traditioneel een druk-
ke. Met name ook aan de balies i.v.m. de aanvragen reisdocumenten. 
Dit betekent extra inzet aan de balies. Dit heeft een negatief effect ge-
had op de wachttijden in het KCC. Er is extra ingehuurd om dit te com-
penseren, maar dit heeft niet kunnen voorkomen dat de wachttijden zijn 
opgelopen. Zie ook antwoord op CU30. 

R B P18P01 111 / Garantstelling Wat zijn de gevolgen van de nieuwe woningwet voor de indirecte 
garantstelling aan o.a. Woonvisie? 

Geen.  

R B P18P02 151 t/m 153 / investeringen Kunt u per vervanging aangeven wat de economische levensduur en 
de technische levensduur is? 

Nee, dat kunnen we niet per vervanging aangeven. De economische 
levensduur komt overeen met de door ons te hanteren en door de raad 
vastgelegde afschrijvingstermijnen (conform Financiële verordening 
gemeente Ridderkerk 2013 incl. bijhorende nota Vaste activa-beleid 
Financiële verordening 2013). 
De technische levensduur hebben wij niet in onze administratie vastge-
legd.  

R B P18P03 151 t/m 153 / investeringen Kunt u per vervanging aangeven wat de reden tot vervanging is? Nee. In zijn algemeenheid geldt dat vervanging aan de orde is als de 
economische levensduur is overschreden en door de vakafdeling wordt 
aangegeven dat vervanging niet langer uitgesteld kan worden vanwege 
een te groot risico op uitval dan wel hoge onderhoudskosten. 

R T P18P04 10 / ToBe Wat is de stand van zaken m.b.t. ToBe en wat zijn de financiële ge-
volgen voor Ridderkerk? 

Op 12 oktober jl. is in een positieve sfeer het subsidiëntenoverleg ge-
voerd. Daarin is het volgende bevestigd. De gemeenten Dordrecht, Pa-
pendrecht en Ridderkerk hebben ingestemd met het reorganisatie- en 
herstelplan. De gemeenteraad Barendrecht heeft aangegeven met ToBe 
door te willen maar heeft een aantal voorwaarden meegegeven. De 
gemeenten H.I. Ambacht, Zwijndrecht, Strijen en Binnenmaas treden uit 
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en betalen de voor hen geldende uittredingsvergoeding. Met Binnen-
maas is al afgerekend. De financiële gevolgen zijn niet anders dan die 
de raad op 10 september jl. heeft vastgesteld. 
 
Begin december 2015 stuurt ToBe de 1e voortgangsrapportage naar de 
gemeenten. 

R B PvdA01 Vraag. Doel beleidsbegroting 
P4 

- B, p. 4: vermeld wordt dat de begroting 'leesbaar, eenvoudiger en 
inspirerend te maken.'  
–Kunt u ook opnemen dat de begroting onderdeel uitmaakt van de 
planning en control cyclus en een document is ter sturing en verant-
woording van de besteding van gemeenschapsgeld?  
 
- Kunt u ook opnemen dat de raad vergelijkbaarheid van de jaarcij-
fers en het kunnen blijven zien van ontwikkelingen wenst? 

Ja, dat zouden we kunnen opnemen.  
 
 
 
 
 
Ja, het ligt voor de hand dat de raad dit wenst . 

R B PvdA02 Vraag prestatie indicatoren 
p.5 

- B, p. 5: U wilt met de raad van gedachten wisselen om tot een in-
vulling van de prestatie-indicatoren te komen. Kunt u aangeven hoe 
dit traject er uit komt te zien? 
 
- B, p. 5: Is het de bedoeling dat de raad een keuze maakt uit de 
prestatie-indicatoren die in de begroting worden aangegeven, of kan 
de raad ook zelf nog prestatie-indicatoren aandragen? 
 
- B, p.5: Kunt u aangeven wat uw motivatie is om vooruitlopend op 
de nog te benoemen set prestatieindicatoren de prestatieindicatoren 
zoals die voorgaande jaren waren opgenomen alvast te laten verval-
len.  
- Op welke wijze maakt u de verandering in de prestaties zichtbaar in 
de jaren 2014-2018 
 
- B, p. 5: Prestatie-indicatoren zijn een meetlat die onder andere de 
prestaties van organisaties in beeld brengen. In dit geval de gemeen-
te. U heeft deze raadsperiode regelmatig van diverse fracties en ook 
van de rekenkamer te horen gekregen dat u niet smart genoeg for-
muleert.  
- Welke stappen heeft u gezet om aan deze kritiek tegemoet te ko-
men en welke stappen bent u de komende tijd nog van plan te gaan 
zetten? 

Met gebruikmaking van de handreikingen van de VNG en de commissie 
BBV wordt begin volgend jaar met uw raad van gedachten gewisseld 
over de verdere invulling van de prestatie-indicatoren. De aanpak berei-
den we momenteel voor. 
Ja, het is de bedoeling dat we in gezamenlijkheid een keuze maken. Als 
de beschikbare indicatoren ontoereikend zijn, kunnen altijd nog indicato-
ren worden toegevoegd. 
 
Een nieuwe programmaopzet en nieuwe visie per programma zoals 
deze onlangs door uw raad is vastgesteld brengt ook een andere set 
prestatie-indicatoren met zich mee. 
Door de oude indicatoren los te laten kunnen wij de verandering niet 
zichtbaar maken.   
 
 
Het is belangrijk dat wij samen met de raad steeds weer bij vaststelling 
van beleid dit thema bespreken en zodoende komen tot de gewenste 
smart-doelen. 

R B PvdA03 Vraag inzet Financiën 
P7 

- B, p. 7: de Dekkingsreserve is ingevoerd om tekorten in de begro-
ting als gevolg van de rijksbezuinigingen en lokale bezuinigingen 
over een aantal jaren op te kunnen vangen. 
U stelt voor om nieuwe collegewensen te dekken vanuit deze reser-
ve. Dit is een verandering van de inzet van deze gelden. Graag ge-
motiveerd aangeven waarom u er niet voor heeft gekozen om dek-

De dekking voor de nieuwe collegewensen hebben wij gevonden in de 
verlaagde budgetten voor speelvoorzieningen, volksgezondheid, jeugd-
werk, peuterwerk, gebouw C en bespaarde rente. Alleen de onvermijde-
lijke kosten en de kosten voor de boa’s komen ten laste van het begro-
tingssaldo.  
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king voor het nieuwe beleid in de algemene reserve te zoeken? Of 
nog meer in de bespaarde rente (p9)? 
 
- B, p. 7: het college kiest ervoor om geen extra middelen in te zetten 
voor de uitvoering van de decentralisaties. Wat is uw motivatie om 
gelden die niet besteed zijn aan de doelgroep te storten in de alge-
mene reserve en niet te reserveren voor de doelgroepen? 
 
- B, p.7: Reserves die niet benut werden moesten terug in de alge-
mene reserve. Nu stelt u voor om een reserve Verkeerscirculatie 
anders te bestemmen.  
-Is dit in lijn met de afspraken bij de nota reserves? 
 
U wilt de reserve verkeerscirculatie inzetten voor de toekomstvisie. 
Betekent dit dat het onderzoek naar de verkeerscirculatie vervalt? Zo 
nee was de oorspronkelijke reserve verkeerscirculatie te ruim be-
groot nu er blijkbaar dekking is voor én een visie én een verkeerscir-
culatie onderzoek? Of wordt het onderzoek naar de verkeerscircula-
tie beperkt en zo ja welke onderdelen vervallen dan. 
- de begroting wordt sluitend gemaakt door de inzet van de dekkings-
reserve, bezuinigen op speelvoorzieningen, volksgezondheid jeugd-
werk, op peuterwerk en op gebouw C.  En u stelt voor om een deel 
van de bespaarde rente in te zetten ter dekking van de begroting. 
Kunt u de bespaarde rente structureel inzetten? 

 
 
 
De reserve Sociaal domein is op dit moment groot genoeg om eventuele 
incidentele tegenvallers op te kunnen vangen. 
 
 
 
Er is geen sprake van een reserve Verkeerscirculatie. Voor 2015 is eer-
der een incidenteel budget beschikbaar gesteld van € 100.000.  
Er is geen reserve ingesteld. 
 
 
Zie CU01. 
 
 
 
 
 
Ruim 1/3-deel van de totale bespaarde rente wordt al structureel inge-
zet. Zie het overzicht op pagina 142. 

R B PvdA04 Vraag planning 
P9 

- B, p. 9: U geeft aan dat u zult moeten blijven werken aan een meer 
realistische planning. Kunt u concreet aangeven welke stappen u 
daartoe de afgelopen jaren al heeft genomen? 
 
- B, p. 9: Welke stappen bent u nog van plan om hierin de komende 
tijd nog te gaan zetten? 
 
- B p.9: het investeringsvolume is ingevoerd als een instrument voor 
realistisch ramen dat afgestemd is/was op de capaciteit van de orga-
nisatie om investeringen te doen, zodat ambitie, mankracht en bud-
get in balans werden gebracht.  
Het investeringsbudget wordt nu steeds minder goed benut. Kunt u 
aangeven wat daarvoor de reden is? 

Afgelopen jaren hebben wij geprobeerd de “boeggolf” binnen investerin-
gen op te lossen met een investeringsvolume.  
 
 
We gaan aansturen op een realistische planning zonder beklemmende 
regels van het investeringsvolume die in de praktijk niet werken. 
 
Zie antwoord PVDA03. 
 

R B PvdA05 Vraag Enge plekken 
P27 

- B, p. 27: U streeft naar een veilige woon-, leef- en werkomgeving. 
In dit kader heeft ook een oproep in de Combinatie geplaatst voor het 
melden van enge plekken. Deze oproep is gedaan in een tijd dat het 
langer licht begon te worden. Bent u bereid om deze oproep nog een 
keer te herhalen nu de dagen weer korter beginnen te worden? 
Waarom wel/niet? 

De oproep enge plekken is dit jaar in de winter gedaan. Op deze oproep 
hebben een tiental bewoners gereageerd. Een plek is door meerdere 
mensen aangedragen. De aanpak hiervan gebeurt in het laatste kwar-
taal van 2015. Sommige plekken komen of niet in aanmerking of vallen 
onder een andere verantwoordelijkheid. In dat geval wordt het bij die 
instantie neergelegd.  
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- B, p. 27: Kunt u aangeven hoeveel bewoners tot nu toe gehoor 
hebben gegeven aan de oproep om enge plekken aan de gemeente 
door te geven en welke plekken naar aanleiding hiervan op een lijst 
zijn komen te staan? 
- B, p. 27: Kunt u aangeven wat de actuele stand van zaken is met 
betrekking tot de inventarisatie van de enge plekken en welke plek-
ken daadwerkelijk worden aangepakt? Voor zover dit nog niet be-
kend is, kunt u de raad hierover informeren voor de bespreking van 
het nieuwe Actieprogramma Veiligheid?  
- B, p. 27: Eerder heeft de PvdA Ridderkerk samen met EVR schrifte-
lijke vragen gesteld over de verlichting in het Erasmuspark. In reactie 
op onze vragen heeft u onder andere aangegeven dat er een offerte 
is opgevraagd voor het plaatsen van de vijf lichtmasten, maar dat u 
af heeft gezien van plaatsing omdat het effect van de extra verlich-
ting ongewis is en omdat de speeltuin zou voldoen aan de normen 
die gelden voor speeltuinen. Waarom heeft u dan toch een offerte 
aangevraagd? Graag uw antwoord motiveren. 
- B, p. 27: Hoeveel bewoners van de Erasmuslaan hebben zich uit-
gesproken tegen de extra verlichting? Op welke wijze hebben zij u 
hun bezwaren laten weten? Hadden hun bezwaren betrekking op de 
vijf lichtmasten, of op extra verlichting in het algemeen? 

B.p27: Deze offerte is aangevraagd omdat wij de bewoners en het wijk-
overleg inzicht wilden geven in de kosten van het ingediende verzoek. 
B.p.27 De bezwaren van de bewoners hadden betrekking op het plaat-
sen van extra verlichting in het algemeen. 
 

R B PvdA06 Vraag veerpont Krimpen- Bolnes 
p.30 

- B , p.30:  Bij trends wordt het onderzoek vermeld naar een veerver-
binding. Tegen de plannen om op die locatie een vaste verbinding te 
maken met de andere oever zodat Krimpen ontsloten kan worden via 
de A38 bij Bolnes, heeft de raad zich duidelijk uitgesproken. Nu 
wordt gesproken over een veerverbinding. Kunt u aangeven of de 
veerverbinding een opmaat is naar een vaste verbinding? Graag uw 
ja of nee toelichten en motiveren welke acties u in het verlengde 
onderneemt. 

Er wordt een verkenning uitgevoerd naar de haalbaarheid van een voet-
fietsveer. Dit is nadrukkelijk geen opmaat naar een vaste verbinding. 
Van een eventueel autoveer is geen sprake. 

R B PvdA07 Vraag kwaliteit openbaar vervoer 
p.30 

- B, p. 30: U geeft, net als bij de Kadernota, aan dat de kwaliteit van 
het openbaar vervoer onder voortdurende en toenemende druk staat. 
Wij hebben u toen gevraagd wat u ziet als de ondergrens met be-
trekking tot het openbaar vervoer. U heeft hierop geantwoord dat u 
streeft naar een zo goed mogelijk openbaar vervoer. Dat is het min-
ste dat wij verwachten, maar graag vernemen wij alsnog wat u ziet 
als de ondergrens met betrekking tot het openbaar vervoer in Rid-
derkerk. Graag in uw antwoord uitgebreid ingaan op het busvervoer.  
- B, p. 30: U zegt bij elke geboden kans in te zetten op kwaliteitsbe-
houd c.q. -verbetering van het openbaar vervoer. Kunt u aangeven 
welke kansen zich de afgelopen tijd hebben voorgedaan en hoe u die 
heeft geprobeerd te benutten? In uw antwoord graag een onder-
scheid maken tussen kwaliteitsbehoud en kwaliteitsverbetering. 
Graag in uw antwoord uitgebreid ingaan op het busvervoer. 

Een ondergrens is niet eenvoudig aan te geven. Dat neemt niet weg dat, 
zodra wij merken dat er door de vervoerder voorstellen worden gedaan 
die ten koste gaan van de kwaliteit van het busvervoer, wij alles in het 
werk stellen om die kwaliteit te behouden. Tot nu toe lukt dat naar onze 
mening in voldoende mate. 
 
 
 
Het moment om te reageren is de presentatie van het vervoerplan voor 
het opvolgende jaar met een nieuwe dienstregeling. Dit doet zich de 
afgelopen jaren ieder jaar voor.  
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- B, p. 30: Bij het bekendmaken van de nieuwe dienstregeling van de 
RET afgelopen december werd duidelijk dat bus 245 buiten de spits 
niet meer rijdt en dat ook bus 143 minder frequent is gaan rijden. 
Ook een aantal Arriva-lijnen doen Ridderkerk niet meer aan. U heeft 
toen aangegeven dat het in eerste instantie de bedoeling was dat lijn 
143 zou komen te vervallen, maar dat u heeft ingezet op het behoud 
van die lijn. Toen is besloten om bus 245 buiten de spits niet meer te 
laten rijden. Kunt u toezeggen dat de raad door middel van raadsin-
formatiebrieven en/of bijpraten in de commissie Samen Wonen op de 
hoogte wordt gehouden met betrekking tot wijzigingen in de dienst-
regeling van het openbaar vervoer in Ridderkerk? Waarom wel/niet? 
 
- B, p. 30: 'Ridderkerk moet goed bereikbaar blijven, zeker ook van 
en naar bedrijventerreinen. De mobiliteit die dat met zich meebrengt 
veroorzaakt ook overlast voor aanliggende woonwijken.'   
Op basis van welke criteria wordt bepaald dat Ridderkerk goed be-
reikbaar is? Wordt daarin nog onderscheid gemaakt per wijk en per 
dagdeel? 
In welke wijken is nu overlast als gevolg van de mobiliteit van en 
naar welke bedrijventerreinen? 

Wij zullen u middels een raadsinformatiebrief op de hoogte brengen van 
wijzigingen in de dienstregeling 2016. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Als zonder opvallende vertraging een bestemming kan worden bereikt is 
er sprake van goede bereikbaarheid. Op de Rotterdamseweg komt ver-
traging voor, met name in de spitsuren. Na de recente reconstructie van 
het kruispunt Rotterdamseweg-Rijnsingel en vervanging van de ver-
keersregelinstallatie Rotterdamseweg-Populierenlaan is daar echter 
merkbaar verbetering ontstaan. Ook de VRI op het kruispunt  
Rotterdamseweg-Vlietlaan zal worden vervangen, o.a. met als doel ook 
daar de doorstroming te verbeteren.  
Vrachtverkeer van en naar Donkersloot via de  
Rotterdamseweg naar de A38 / A16 heeft negatieve invloed (lucht, ge-
luid) op een deel van het centrum van Ridderkerk. Om die reden was in 
de structuurvisie een afwaardering van de Rotterdamseweg opgenomen 
tussen de Populierenlaan en de Industrieweg. Dit aspect zal worden 
meegenomen in de op te stellen Toekomstvisie. 

R B PvdA08 Vraag kosten openbaar vervoer 
P30 

- B, p.30: Van mensen wordt steeds meer verwacht dat zij zelfred-
zaam zijn en blijven deelnemen aan de maatschappij. Voor mensen 
met een kleine beurs is het vergroten van de mobiliteit vaak lastig.  
Welke kosten zijn verbonden aan gratis openbaar vervoer voor mi-
nima tot 120% en tot 130% 
 
 
- B, p.30: de gemeente Ridderkerk draagt bij aan de buurtbus cq lijn 
601.  
Kunt aan geven wat de gemeente jaarlijks heeft (en gaat) bijgedra-
gen in de periode 2014-2016?  
Kunt u aangeven of de gemeente Barendrecht die door deze buslijn 
direct verbonden is aan Ridderkerk ook bijdraagt in de kosten?  
 
Kunt u aangeven op welke pagina in de begroting de kosten en ba-
ten mbt lijn 601 staan vermeld? 

Zoals in de raadsinformatiebrief van 13 mei 2015 reeds is verwoord is 
het moeilijk antwoord te geven op deze vraag. In het kader van de Wet 
bescherming persoonsgegevens verstrekt de Sociale Verzekeringsbank 
geen gegevens. Hierdoor is het ook niet mogelijk om aan te geven wat 
de kosten zijn voor gratis openbaar vervoer van minima tot 120% en 
130%. 
 
In de begroting 2014-2017 van de gemeente Ridderkerk is rekening 
gehouden met een structurele jaarlijkse bijdrage van € 19.400,-. in zowel 
2015 als 2016.  
 
De gemeente Barendrecht draagt hier niet aan bij. 
 
 
Op pagina’s 32 staat onder 3.5. een post Openbaar vervoer vermeld. De 
kosten en baten van buslijn 601 zijn hierin integraal opgenomen.  

R B PvdA09 Vraag Sint Joris straat - B, p. 31: Naar aanleiding van een motie van de PvdA Ridderkerk en In het vroege voorjaar 2016 zal een enquête worden gehouden. Eigen 
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P31 D66/GroenLinks start u een halfjaarlijkse pilot met eenrichtingsver-

keer (centrum in) in de St. Jorisstraat. Kunt u concreet aangeven aan 
de hand van welke criteria straks beoordeeld zal worden of de pilot 
succesvol is? 
- B, p. 31: Mocht de pilot met het eenrichtingsverkeer (centrum in) 
onverhoopt geen succes blijken, is het eenrichtingsverkeer in de St. 
Jorisstraat dan einde verhaal of bent u dan bereid om nog een ande-
re pilot met eenrichtingsverkeer te houden (centrum uit)? 
- B, p. 31: Een andere straat in Ridderkerk met verkeersoverlast is de 
Damstraat in Oostendam. In 2011 heeft u op schriftelijke vragen van 
de PvdA Ridderkerk geantwoord dat op de Damweg alleen verkeer 
zou moeten rijden dat daar een bestemming heeft. De weg zou van-
wege zijn profiel niet geschikt zijn voor doorgaand verkeer. Is dit nog 
steeds uw standpunt met betrekking tot deze weg? Waarom 
wel/niet? 

waarnemingen en die van betrokken bewoners en bedrijven/winkels 
moeten duidelijk maken of en in welke mate er sprake is van afname van 
overlast en toename van verkeersveiligheid. Ook de politie wordt hierin 
betrokken. Snelheids- en intensiteitsmetingen in de St. Jorisstraat en 
omgeving worden uitgevoerd en vergeleken met de situatie voor de 
proef. 
De raad zal op basis daarvan gerapporteerd worden. 
 
Wij sluiten een proef in de andere richting niet uit. Dit is afhankelijk van 
het resultaat van de geplande proef. 
 
De Damweg is inderdaad minder geschikt voor doorgaand verkeer. 
Aanvullende fysieke maatregelen zijn echter niet uitvoerbaar. 

R B PvdA10 Vraag laad en losprobleem Dirk 
P31 

- B, p.31: Op de kruising Havenstraat/St. Joris-
straat/Ringdijk/Westmolendijk speelt al jaren een laad- en lospro-
bleem bij supermarkt Dirk van den Broek, met consequenties voor de 
verkeersveiligheid, trillingshinder voor en schade aan omliggende 
niet-onderheide woningen en historische dijken. Wat is uw standpunt 
ten aanzien van dit laad- en losprobleem in relatie tot verkeersveilig-
heid en het erfgoed- en monumentenbeleid? Graag uw antwoord 
motiveren.  
- B, p. 31: Is het u bekend dat de toekomstige eigenaar van de gara-
ge Hardenbol mee wil werken aan een oplossing voor dit probleem?  
- B, p. 31: Klopt dat u bezig bent met een verkenning van de ver-
keerskundige en veiligheidsaspecten van de huidige situatie ten 
opzichte van een mogelijk alternatief aan de Noordenweg, dat de 
mogelijkheden om de laad- en loszone te verplaatsen globaal wor-
den verkend en dat er een oriënterend gesprek met Dirk van den 
Broek zal plaatsvinden over de laad- en loskwestie? Kunt u de actue-
le stand van zaken aangeven? 
- B, p. 31: Wilt u de raad door middel van een raadsinformatiebrief op 
de hoogte houden van verdere ontwikkelingen ten aanzien van een 
mogelijke oplossing van het laad- en losprobleem, waarbij u in ieder 
geval ingaat op de volgende aspecten: de methode van verkenning, 
de meegenomen aspecten, de bevindingen en gemaakte afwegin-
gen? Waarom wel/niet? 
 
- B, p. 31: Bent u bereid om in de fasering van het bestemmingsplan 
Centrum-Oost ruimte te laten om eventuele aanpassingen naar aan-
leiding van het genoemde onderzoek nog tijdig in het traject van 
inspraak mee te nemen? Waarom wel/niet? 

Ons is bekend dat de huidige laad/lossituatie van Dirk v.d. Broek soms 
leidt tot onoverzichtelijke situaties bij het bevoorraden van de winkel. Wij 
zijn ons, ten gevolge van het vertrek van garage Hardenbol, bewust van 
de –theoretische- mogelijkheid om via de Noordenweg dit eventueel op 
te kunnen lossen. Wij zullen een oriënterend onderzoek doen naar die 
mogelijkheden. 
De resultaten van de diverse onderzoeken / gesprekken zullen ook met 
de omwonenden worden gedeeld. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het is niet noodzakelijk daar ruimte voor te laten. Het bestemmingsplan 
maakt laden of lossen via de Noordenweg niet onmogelijk. 
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R B PvdA11 Vraag economie 
P 36  

- B, p. 36: voorgesteld wordt om de formatie uit te breiden met een 
tweede functionaris ad  €70.000 per jaar zodat een groter aandeel 
dan 300 van de 2000 ondernemers kan worden bezocht. De regis-
seurs werk bezoeken ook bedrijven. Is het totaal aan bedrijven be-
zocht en gesproken door de regisseurs werk en de bedrijvencontact-
functionaris 300? 
- B, p. 36: de gemeente vraag veel van ondernemers. In Ridderkerk 
heeft de raad uitgesproken dat lokale ondernemers baat zouden 
moeten kunnen hebben bij gemeentelijke opdrachten.  
Voor welk bedrag is door de BARorganisatie, en Ridderkerk aanbe-
steed in 2014 en 2015?  
Kunt u aangeven welk percentage ten gunste is gekomen van Rid-
derkerkse bedrijven, en welke percentage van ondernemers in de 
BAR gemeenten? 
Welke acties heeft u ondernomen om lokale ondernemers meer 
kansen te bieden om gemeentelijke opdrachten te kunnen uitvoeren? 

De contacten van de regisseurs werk en de bedrijfscontactfunctionaris 
overlappen elkaar grotendeels. Het totaal aantal contacten zal dus iets 
boven de 400 liggen. 
In 2014 is van de opdrachten van de gemeente Ridderkerk 24% naar 
lokale ondernemers gegaan. Deze 24% vertegenwoordigt 10% van de 
uitgaven. Over 2015 zijn nog geen cijfers bekend. 
De gemeente heeft de ondernemers aangeboden voorlichtingsbijeen-
komsten en kennismakingsbijeenkomsten met inkopers te organiseren. 
Deze hebben nog niet plaats gevonden.  

R B PvdA12 Vraag starters en ZZP p37 - B, p. 37: U geeft aan onder andere starters en zzp’ers te willen 
stimuleren en kansen te bieden.  
Kunt u concreet aangeven wat u in deze raadsperiode tot nu toe 
heeft gedaan voor deze groepen en wat u de komende tijd nog van 
plan bent om te doen?  
Kunt u daarbij ook ingaan op het starten van een onderneming vanuit 
bijstand en het ontvangen van aanvullende bijstand als kleine onder-
nemer of werkende minima. 
- B, p. 55: In 2015 heeft het Rijk een tijdelijke regeling Huishoudelijke 
hulp toelage - HHT doorgevoerd die doorwerkt in 2016. Het doel van 
de regeling is om de vraag naar huishoudelijke hulp te stimuleren, 
teneinde zoveel mogelijk volwaardige werkgelegenheid te behouden. 
Veel gemeenten hebben aangegeven dat het hier om Rijksbeleid 
ging. U doet dat in de begroting en eerder ook in de Combinatie niet. 
Wat is daarvan de reden? 
- B, p.37: In Ridderkerk wordt ingezet op de zelfstandige zorgprofes-
sional (ZZP). Het rijk heeft zich duidelijk uitgesproken tegen deze 
beweging en constructies. Op welke wijze heeft u gevolg gegeven 
aan deze duidelijke uitspraken? 
Recent heeft u de criteria verruimd waardoor meer mensen gebruik 
kunnen maken van de rijksgelden, de HHT toeslag. Kunt u aangeven 
of nu door de verruiming het budget voor 2015 volledig zal worden 
benut?  
Kunt u aangeven hoeveel uren zijn ingekocht voor welk aantal cliën-
ten? En wat de begroting  cq verwachting  is voor 2016?  
Kunt u aangeven welke motivatie door de client wordt gegeven voor 
deze extra inkoop van uren? 

Tot nu toe zijn er geen specifieke activiteiten gericht op starters en zzp-
ers georganiseerd. Beide groepen worden door het ‘reguliere’ account-
management bediend, dus faciliteren en verder helpen wanneer onder-
nemers met vragen komen. Dit is o.a. gebeurd bij de start en doorgroei 
van ‘zzp-centrum’ New Work Zone aan de Verlengde Kerkweg. Met 
uitbreiding van de formatie ontstaan er mogelijkheden om dergelijke 
thema’s proactiever op te pakken. 
Voor ondernemers die vanuit een uitkering starten of ondernemers die in 
financiële nood verkeren, is er de BBZ (bijzondere bijstand zelfstandi-
gen).  
 
Hier is geen speciale reden voor.  
 
 
 
De context van uw vraag is niet van toepassing op de tekst zoals be-
schreven op pagina 37. Hier wordt ingegaan op de programmavisie 
m.b.t. de lokale economie als geheel. Het gaat hier niet over zelfstandige 
zorgprofessionals maar om aandacht voor starters en zelfstandigen 
zonder personeel (zzp’ers). 
 
De verwachting is dat de verruiming in 2015 vooralsnog niet zal leiden 
tot volledige uitnutting van het budget. Dit beeld is landelijk. 
 
Voor klanten kunnen wij dit specifiek aangeven. 
Op 6 maart 2015 hebben wij u een RIB gestuurd. Daarin is aangegeven 
dat in 2015 244 klanten baat kunnen hebben van de toegekende extra 
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Rijksgelden. Tot op heden hebben 132 klanten gebruik gemaakt van de 
HHT regeling. 
 
In diezelfde brief vindt u info over de begroting 2016  
Wij hopen dat er in 2016 nog meer klanten gebruik gaan maken van de 
regeling.  
 
Motivatie voor de klant is de prijs en het uit laten voeren van activiteiten 
op basis van specifieke wensen die buiten de compensatieplicht vallen. 
 
Wij hebben geen uren ingekocht. De klant koopt zelf in. 

R B PvdA13 Vraag Onderwijs 
P40 

- B , p.40 het bevorderen van een gezonde leeromgeving hangt 
nauw samen met de ervaren veiligheid op school. Pesten op school 
veroorzaakt kinderleed en  stijging maatschappelijke kosten.  
Welke acties steunt of onderneemt het college om Pesten op school 
tegen te gaan? 
-B , p. 40 het rijk zet zich in om laaggeletterdheid tegen te gaan. 
Ridderkerk neemt het doel over. In Ridderkerk wordt al veel aan 
leesbevordering gedaan onder andere door Lezen Oké en de biblio-
theek.  
Wat is het budget voor dit project? 
Op welke wijze zijn Lezen Oké en de bibliotheek betrokken bij C 
'verder uit te werken beleid' en E. 'wat gaan we ervoor doen'? 
Wordt de projectleider laaggeletterdheid vanuit het rijksbudget be-
taald? 

In het periodiek overleg is met de schoolbesturen over pesten op scho-
len gesproken. Scholen beschikken over diverse pakketten om deze 
problematiek aan te pakken. Schoolbesturen zijn sinds 1 augustus 2015 
bij wet verplicht tot o.a. het coördineren van het beleid ten aanzien van 
pesten en het fungeren als aanspreekpunt in dit kader. Een actieve 
inhoudelijke rol van de gemeente is hier niet aan de orde. 
 
Voor Lezen Oké bedraagt de subsidie in de periode 2014 tot en met 
2016 € 270.000,- (jaarlijks € 90.000). Voor Educatieve dienstverlening 
via scholen en instellingen in de doorgaande lijn (w.o. leesbevordering): 
van 0 tot 23 jaar bedraagt de subsidie aan de bibliotheek € 235.900,-, in 
2015. 
Voor activiteiten en diensten die bijdragen aan het volwassenenonder-
wijs en non-formele educatie (w.o. de aanpak van laaggeletterdheid) 
bedraagt de subsidie aan de bibliotheek € 53.300,-, in 2015. 
 
De bibliotheek is betrokken bij het beleid gericht op de aanpak van laag-
geletterdheid. De bibliotheek zit in de stuurgroep hiervan. Ook op andere 
manieren is de bibliotheek bij dit onderwerp betrokken, bijvoorbeeld in 
de vorm van de organisatie van het Ridderkerks Dictee. Lezen Oké is op 
dit moment nog niet actief bij dit onderwerp betrokken, omdat het project 
zelf zich vooral richt op kinderen van de basisschool en de aanpak van 
laaggeletterdheid zich richt op volwassenen. Met de inzet van de project-
leider laaggeletterdheid zal er een link worden gelegd van Lezen Oké 
naar de aanpak van laaggeletterdheid, bijvoorbeeld door dit thema uit te 
werken binnen Lezen Oké (ouders van schoolgaande kinderen kunnen 
ook laaggeletterd zijn). 
  
De projectleider laaggeletterdheid wordt betaald vanuit het budget voor 
minimabeleid. De rijksmiddelen (WEB-gelden) mogen hiervoor niet wor-
den aangewend.  

R B PvdA14 Vraag integraal accommodatie- - B, p46 : periodiek wordt er door de gemeente Ridderkerk een inte-  Dit is de eerste keer dat er op deze manier een breed integraal accom-
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plan maatschappelijk vastgoed 
plan 
P46 

graal huisvestings-of accomodatieplan geschreven, daar wordt/werd 
in de begroting rekening mee gehouden.  
Wat is de reden dat het plan nu als nieuwe post van €25.000 wordt 
opgevoerd? 

modatieplan wordt opgesteld. In 2016 wordt ook gestart met de uitvoe-
ring van dit IAP. Het opstellen en het uitvoeren van het IAP betreft een 
maatwerk-opdracht aan de BAR Organisatie.  

R B PvdA15 Vraag Zorg  p54 - B, p. 54 Bij gebiedsteams wordt aangegeven dat men samen het te 
bereiken resultaat vaststelt. Op de site van de gemeente wordt gesp-
roken over 'de WMO consulent' bepaalt.   
Kunt u aangeven in welke gevallen de WMO consulent bepaalt ? 
Er is veel ervaring opgedaan in de gebiedsteams.  
Noem drie meest actuele verbeterpunten. 
Op welke wijze monitort u de klanttevredenheid van de inwoners? 

De consulent Wmo maakt deel uit van een gebiedsteam. Een ge-
biedsteam stelt ondersteuningsplan vast. Uiteindelijk verstrekt de Wmo-
consulent de indicaties. 
 
Als ontwikkelpunten zien wij vooral: 
1. de doorontwikkeling van preventie en preventief werken (de juiste 

substitutie) 
2. verdiepen van kennis over GGZ problematiek  
3. opbouwen van relaties met de partners in de wijk.  

 
Er is een klanttevredenheidsonderzoek in ontwikkeling. 

R B PvdA16 Vraag mbt PGB 
P55 

- B, p. 55 
Graag een overzicht van de verdeling van het totaal aan uitgaven 
leerlingvervoer over PGB en ZIN. Om PGB te kunnen ontvangen is 
een gemotiveerde aanvraag gewenst. Hoe vaak is de basis om PGB 
toe te kennen gelegen in of gelieerd aan de 'identiteit' van de 
(zorg)aanbieder of onderwijsinstelling? 
- B, p.55 voor 1 oktober moet de gemeente Ridderkerk een overzicht 
van de toekenningsbeslissingen aanbieden aan de SVB. Gaat dit 
lukken? 
Zo nee kunt u aangeven wat de gevolgen zijn voor de gemeente, en 
voor de aanvragers? 

Het leerlingenvervoer kent geen PGB uitkering of ZIN.  
 
De toekenningsbeslissingen voor jeugdigen uit Ridderkerk worden reeds 
vanaf begin januari verstrekt aan de SVB. De gemeente heeft geen 
achterstand op dit gebied.  
 
Vwb Wmo is nagenoeg alles op tijd aangeleverd, maar vanuit de SVB 
ervaren we nog de nodige problemen in de verwerking van onze gege-
vens. We hebben hierover nauw contact met de SVB zodat het geen 
consequenties heeft voor aanvragers. 

R B PvdA17 Vraag Huurwoningen p55 - B, p. 55: U geeft aan dat de stijgende taakstelling gevolgen heeft 
voor de beschikbaarheid van goedkopere huurwoningen in Ridder-
kerk, omdat meer mensen een beroep op deze woningen zullen 
moeten doen. Kunt u aangegeven hoelang iemand zonder urgentie-
verklaring in Ridderkerk gemiddeld ingeschreven moet staan, wil hij 
kans maken op een sociale huurwoning? 
 
 
 
 
 
 
- B, p. 55: Het toekennen van sociale huurwoningen aan vluchtelin-
gen mag volgens PvdA Tweede Kamerlid Jacques Monasch niet 
leiden tot langere wachtlijsten. Er moeten meer sociale huurwonin-
gen worden gebouwd. Monasch wijst erop dat de wachtlijsten al lang 
zijn en dat veel mensen in onzekerheid zitten over het verkrijgen van 

De kans dat een woningzoekende een woning vond én toegewezen 
kreeg lag in 2014 op 24,1%. Dit betekent dat ruim vier jaar gewacht 
moet worden op een woning. Starters stonden gemiddeld drie jaar en 
twee maanden ingeschreven op het moment dat zij een woning vonden. 
Sinds oktober 2015 is Woonvisie aangesloten op Woonnet. Hierover 
bent u op 17 september 2015 door Woonvisie en Maaskoepel geïnfor-
meerd tijdens een themabijeenkomst over wonen. 
Woonnet gebruikt, behalve inschrijfduur, ook andere bemiddelingsmo-
dellen. Bijvoorbeeld loting, directe kans en wens&wacht.  In het kader 
van prestatieafspraken wordt er besproken met Woonvisie of en welk 
model er ingezet kan worden.  
 
De wachtlijst voor sociale huurwoningen is één van de aandachtsgebie-
den van Woonvisie ten aanzien van het huurbeleid. 
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een huurwoning. Dat kan en mag volgens hem niet verder onder 
druk komen te staan. Onderschrijft u zijn standpunt? Waarom 
wel/niet? 

R B PvdA18 Vraag Werkbedrijf en werkge-
versservicepunt p60 

- B, p. 60: U geeft aan dat het regionale werkbedrijf en werkgevers-
servicepunt verder worden ontwikkeld in 2016. En dat het re-
integratiebeleid in 2016 in regionaal verband ook steeds meer wordt 
geharmoniseerd. Doordat de gemeente ambtelijk en bestuurlijk goed 
is vertegenwoordigd in deze overleggen, kan hierop volgens u actief 
invloed worden uitgeoefend.    
Kunt u concreet aangeven hoe die invloed zichtbaar is geworden. 
B, p.60: er staat 'In de tweede helft van 2015 is in de vorm van een 
project een extra impuls gegeven aan de uitstroom naar werk' .   
Wat is er gedaan, wat kostte het project, wat was de doelstelling en 
heeft u die bereikt? 
-B , p. 60: Haalt de gemeente Ridderkerk het quotum ten aanzien 
van de garantiebanen. 

Een aantal concrete voorbeelden van onze invloed bij het regionaal 
werkgeversservicepunt:  
We hebben mee besloten over de samenwerking met een landelijke 
partij; het regionaal acquisitiekader is mede door ons opgesteld; de 
regionale bestektekst SROI is afgestemd op ons inkoopbeleid; in het 
ontwikkelplan van het regionaal werkgeversservicepunt wordt onze input 
opgenomen. 
 
Dit project “Impuls Werk” vindt momenteel plaats, dus dat is nog niet 
bekend. Het is het streven om de voorgenomen acht garantiebanen in 
2015 te creëren en daadwerkelijk in te vullen. Hier wordt momenteel 
door alle domeinen van de BAR-organisatie op ingezet. Op 1 januari 
2016 zal blijken of we die acht daadwerkelijk hebben behaald. 

R B PvdA19 Vraag Armoedebeleid P.61 - B, p. 61 het dekkingsbudget van de voormalige Rotterdampas be-
droeg €49.500 per jaar. In welke jaar is het dekkingsbudget ontstaan 
dat u nu wilt gaan gebruiken? 
De rijksbijdrage armoede bestrijding is gegeven met een specifiek 
doel. Graag beschrijven. Voorgesteld wordt om €85.000 te besteden. 
Is dat het totale budget dat van het rijk is ontvangen? Zo nee wat is 
het totale budget? Welke andere budgetten ter bestrijding van ar-
moede heeft in ontvangen cq zijn toegezegd, in 2014-2017 
- B, p. 61: U geeft aan een doeltreffend armoedebeleid te willen. Kunt 
u concreet aangeven wat de planning is met betrekking tot de kind-
pakketten en wanneer deze zullen zijn ingevoerd? 

Zoals opgenomen in de 2e Turap van 2014 wordt de Rotterdampas 
sinds 1 januari 2014 niet meer uitgegeven. Het budget dat hiervoor be-
schikbaar was (€ 49.500) is m.i.v. 2015 toegevoegd aan de post mini-
mabeleid. 
 
De extra Rijksbijdrage is vanuit het Rijk niet geoormerkt maar via een 
collegebesluit wel gereserveerd voor de minima en schuldhulpverlening. 
Het bedrag voor 2015 is € 185.600.  
 
Er zijn geen andere budgetten bekend. 
 
Begin 2016 zal er worden gestart met een pakket van producten. Tevens 
wordt er gekeken naar een speciaal aanbod voor kinderen die opgroeien 
in armoede. In de loop van 2016 zal de nadere invulling uitgewerkt wor-
den en aan u worden voorgelegd. 

R B PvdA20 Vraag wijk West p 66 - B, p. 66: U zegt dat in de wijk west de vergrijzing de komende jaren 
relatief hoog zal zijn. Dit kan volgens u mogelijk druk leggen op eer-
stelijns voorzieningen. Op welke wijze speelt u nu al actief in op deze 
ontwikkeling? Bent u van plan om uw beleid de komende jaren te 
gaan intensiveren? 

De wijk west heeft onze bijzondere aandacht. Dit uit zich o.a. in meerde-
re initiatieven. Denk aan Burgers aan Zet, Huiskamer van de Wijk of een 
project dat samen met de woningcorporatie en de Riederborgh loopt. 
Bestaande en nieuwe initiatieven worden herijkt en indien nodig geïn-
tensiveerd.  

R B PvdA21 Vraag duurzaamheid 
P67 
 

- B, p. 67: U geeft aan dat er nog geen huurders zijn voor het pand 
aan de Genestetstraat. Kunt u aangeven wanneer verwacht u dat de 
eerste huurovereenkomsten zullen zijn ondertekend? 
 
 
 
 

 In de afgelopen periode zijn belangrijke stappen gezet met betrekking 
tot het Kenniscentrum Duurzaamheid. Vanuit deze partners in het ken-
niscentrum wordt nog wel nagedacht over nut en noodzaak van een 
fysieke plek voor het kenniscentrum. Ook zijn er verschillende organisa-
ties, die er activiteiten voor onder andere wijkbewoners willen organise-
ren (zoals het wijkideeteam).  Er zijn  23 gecommitteerde deelnemers 
van het kenniscentrum en 13 maatschappelijke partners bij het participa-
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- B, p. 67: Met hoeveel potentiële huurders heeft u gesprekken ge-
voerd en hoeveel van die huurders zijn inmiddels definitief afge-
haakt? Graag in uw antwoord betrekken in hoeverre het groeimodel 
van kostendekkende huurinkomsten hierin een rol heeft gespeeld.  
 
- B, p. 67: Wat zijn de financiële gevolgen voor de gemeente in het 
geval u er niet in slaagt om huurders voor het genoemde pand te 
vinden? Graag uw antwoord motiveren. 
 
- B, p.67: de kosten voor sloop zijn naar verwachting rond de 
€70.000 waardoor een andere ontwikkeling mogelijk wordt gemaakt. 
Hoeveel heeft u tot nu toe geïnvesteerd en bij welke hoogte van 
kosten is er wat u betreft sprake van een omslagpunt. 
 
 
- B, p. 67: U wilt duurzame energievoorziening van gemeentelijke 
gebouwen stimuleren. Onlangs is een collegevoorstel om zonnepa-
nelen op het dak van zwembad De Fakkel te plaatsen aangenomen. 
Kunt u concreet aangeven waarom in dit geval gekozen is voor zon-
nepanelen en niet voor zonnecollectoren? Welke technische onder-
bouwing ligt hieraan ten grondslag? In uw antwoord ook graag het te 
verwachte rendement betrekken. 

tiecentrum betrokken. Wij hopen rond 1 januari 2016 helderheid te heb-
ben over wie er in dit pand gehuisvest worden en wie de huurder van het 
pand is. 
 
Er zijn gebruikers afgehaakt, zoals GRR, maar dat heeft niets te maken 
met de kosten of het groeimodel. Het groeimodel gaf wel een positieve 
stimulans en wat ‘lucht’ in de gesprekken. 

 
 
Als dit plan niet slaagt dan zullen de nu geraamde huurinkomsten 
(groeimodel) niet binnenkomen. 
 
 
Op dit moment is er alleen tijd geïnvesteerd door betrokken ambtenaren 
en is er een onderzoek gedaan naar de investeringen, die nodig zijn om 
het gebouw gebruiksklaar te maken. Daarnaast zijn vanuit het program-
ma Duurzaamheid gelden ingezet voor het mobiliseren en binden aan 
partners aan het kenniscentrum Duurzaamheid. 
 
De gemeenteraad heeft inmiddels een besluit hierover genomen. Er is 
voor zonnepanelen gekozen omdat die onder ESF subsidie vallen. 
 

R B PvdA22 Vraag Windmolens 
P67 

- B, p. 67: Waarom wordt in de paragraaf Gezondheid en Duurzaam-
heid niet gesproken over windturbines? 
- B, p. 67: De provincie is van plan om te onderzoeken of er windtur-
bines in Donkersloot kunnen worden geplaatst. U heeft eerder aan-
gegeven dat hierover in oktober een informatiebijeenkomst komt. Is 
al bekend op welke datum deze bijeenkomst zal plaatsvinden en of 
deze ook door inwoners kan worden bezocht? 

 In het programma Gezondheid en Duurzaamheid zijn enkele voorbeel-
den van projecten en initiatieven beschreven. Deze lijst is niet uitputtend.  
Op 16 september is Provinciale Staten akkoord gegaan met het startdo-
cument PlanMER en de startnotitie partiele wijziging VRM. De provincie 
geeft een ieder de gelegenheid te reageren op dit document van no-
vember tot 15 december 2015. De concept zienswijze van de gemeente 
Ridderkerk wordt in november 2015 behandeld in de gemeenteraad.  
Een datum voor een informatieavond is nog niet bekend. Zodra deze 
bekend is zullen wij deze kenbaar maken in de gemeente Ridderkerk. 
Daarnaast zullen inwoners op de hoogte gebrachte worden van de mo-
gelijkheden om een inbreng te leveren.  

R B PvdA23 Vraag houtstook 
P67 

- B, p. 67: Een aantal mensen in Ridderkerk ondervindt ernstige 
overlast door houtgestookt verwarmen. De PvdA Ridderkerk heeft 
hier al een aantal keren aandacht voor gevraagd. U heeft toen aan-
gegeven voor het nieuwe stookseizoen te werken aan een pagina in 
de Combinatie met gedragsregels. Kunt u aangeven wanneer deze 
pagina in de Combinatie zal worden geplaatst? 

Op 25 september 2015 is een Raadsinformatiebrief als bijlage bij de 
weekmail verzonden. In deze brief wordt de raad geïnformeerd dat er op 
korte termijn meerdere artikelen over het gebruik en effect van houtka-
chels, worden gepubliceerd in de Combinatie.  
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- B, p. 67: Bij het beoordelen van overlastsituaties als gevolg van 
houtgestookt verwarmen schakelt u de hulp in van Buro Blauw. Kunt 
u aangeven wat uw afwegingen zijn geweest om tot nu toe telkens 
aan dit bureau te vragen om vanachter een bureau een modelstudie 
te maken? Ligt het niet meer voor de hand dat uzelf ter plaatse gaat 
kijken om de situatie te beoordelen en metingen te laten verrichten, 
zoals men dat bijvoorbeeld in België doet? 
- B, p. 67: Navraag bij Buro Blauw zelf leert dat zij in haar rapporten 
aangeeft hoe groot de kans is dat er in een concreet geval overlast 
optreedt. Het is volgens Buro Blauw niet aan haar om te bepalen 
wanneer er sprake is van overlast. Kunt u in het algemeen uitleggen 
hoe het tegen deze achtergrond mogelijk is dat u in een aantal ca-
sussen tot de conclusie bent gekomen dat u geen maatregelen kunt 
nemen, omdat de overlast niet met 100% zekerheid is vast te stel-
len? 

R B PvdA24 Vraag huurwoningen 
P73 

- B, p. 73: U geeft aan dat iedereen in Ridderkerk goed moet kunnen 
wonen. Welke groepen in Ridderkerk zitten op dit moment het meest 
in de knel op de markt voor sociale huurwoningen? Graag in uw 
antwoord ook de huurtoeslagontvangers en de middeninkomens 
betrekken.  
- B, p. 73: Als gevolg van de nieuwe Woningwet wordt de gemeente-
lijke woonvisie leidend bij de volkshuisvestelijke activiteiten van de 
woningcorporatie. Dit vraagt om een woonvisie en prestatieafspreken 
nieuwe stijl. Bent u vooruitlopend op de nieuwe prestatieafspreken 
bezig met het opstellen van een actuele woonvisie? Wat zijn voor u 
de overwegingen om wel of geen actuele woonvisie op te stellen? 
- B, p. 73: Uit onderzoek van BuiltDesk Advies blijkt dat meer dan de 
helft van de woningcorporaties verwacht tussen nu en 2020 een 
woonlastenprobleem in de eigen voorraad te hebben. Hebben u en 
Woonvisie die verwachting ook? Waarom wel/niet? 
- B, p. 73: Eerder heeft de PvdA Ridderkerk tot twee keer toe schrif-
telijke vragen gesteld over het huurbeleid van Woonvisie. In dat ka-
der hebben wij onder andere de volgende vragen gesteld:  
1. U heeft aangegeven dat Woonvisie voor sloopwoningen dit jaar 
geen huurverhoging heeft doorgevoerd. In Ridderkerk staat een 
groot aantal woningen op de nominatie om te worden gesloopt. Wel-
ke woningen worden door Woonvisie in dit kader als sloopwoning 
gezien waarvoor geen huurverhoging is doorgevoerd?  
2. Op onze vraag of u het met ons eens bent dat een gematigd huur-
beleid kan bijdragen aan het voorkomen van financiële problemen 
van huurders in een sociale huurwoning heeft u geantwoord dat een 
gematigd huurbeleid op zich niet hoeft bij te dragen aan het voorko-
men van financiële problemen. Dat antwoord vinden wij opvallend, 

Op 17 september 2015 bent u door zowel Woonvisie als Maaskoepel 
geïnformeerd tijdens een themabijeenkomst over wonen. Tijdens de 
bijeenkomst is met u van gedachten gewisseld. Daarnaast heeft u ook 
gelegenheid gekregen om met beide inleiders bilateraal van gedachten 
te wisselen. 
Met deze gelegenheid tot dialoog hebben wij gemeend recht te doen 
aan de eerder dit jaar door u gestelde artikel 40-vragen. Zie ook onze 
reacties daarop van 24 april 2015 en 2 juli 2015.  
 
Als gevolg van de nieuwe regelgeving behoeven sommige onderwerpen 
nader onderzoek of bijstelling, terwijl andere minder relevant zijn gewor-
den. Tijdens de informatieavond bent u ook daarover geïnformeerd. De 
betaalbaarheid van huurwoningen is één van de thema’s die wij met 
elkaar besproken hebben. Nogmaals willen wij benadrukken dat het 
huurbeleid een uitsluitende bevoegdheid van Woonvisie is. 
 
Begin 2016 komen we bij u terug op de actualisatie prestatieafspraken 
met Woonvisie. In het kader van deze op te stellen prestatieafspraken is 
schaarste onderwerp van nadere bezinning. De regionale woonvisie ‘Dat 
spreken we af’ voor de periode 2014-2020 is daarbij ons beleidskader. 
 
Het rapport van RIGO is niet rechtstreeks aan de gemeente gestuurd. 
Daarom hebben wij die niet naar de raad gezonden. Wij zijn ook niet 
voornemens aan derden uitgebrachte rapporten standaard naar de raad 
te zenden. 
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omdat de Woonbond herhaaldelijk alarm slaat dat de forse huurver-
hogingen huurders in de financiële problemen hebben gebracht. 
Graag ontvangen wij een toelichting op uw antwoord tegen de ach-
tergrond van de bevindingen van de Woonbond. 
3. U heeft aangegeven (op eerdere vragen) dat de doorstroming van 
een grotere naar een kleinere woning voor de mensen die dat willen 
uw aandacht en die van Woonvisie heeft. In hoeverre bieden de 
herstructureringsprojecten die in Ridderkerk op stapel staan volgens 
u kansen voor een dergelijke doorstroming? Bent u daarover met 
Woonvisie in gesprek? Waarom wel/niet? 
 
In reactie op onze vragen heeft u aangegeven dat deze zich lenen 
voor een dialoog en u heeft toen verwezen naar een onlangs voor de 
raad georganiseerde bijeenkomst met Woonvisie. Tijdens deze bij-
eenkomst zijn echter andere onderwerpen aan de orde gekomen. 
Graag vernemen wij alsnog de antwoorden op de bovenstaande 
(genummerde) vragen.  
- B, p. 73: Eind 2014 is het rapport van het RIGO Inzoomen op be-
taalbaarheid, Woonlasten in de regio Rotterdam verschenen. U heeft 
de link naar dit rapport pas ter kennis van de raad gebracht toen de 
PvdA Ridderkerk daarnaar had gevraagd. Kunt u dergelijke rappor-
ten voortaan via de weekmail aan de raad sturen? 

R B PvdA25  - B, p. 77: U geeft aan dat huurders in 2016 in principe een WOZ-
beschikking ontvangen. Het woord ‘in principe’ lijkt te veronderstellen 
dat dit nog niet helemaal zeker is. Kunt u aangeven waar dit eventu-
eel vanaf hangt? 
 
 
- B, p. 77: Ook wijst u op het risico van een toenemend aantal be-
zwaarschriften. Hoe anticipeert u op deze ontwikkeling? 
- Kunt u inzichtelijk maken of en zo ja hoe groot de toename van het 
aantal zaken in 2015 is?  
 
 
 
Kunt u aangeven wat de normale termijn is tussen hoorzitting en het 
versturen van de ‘uitspraken’.  
 Is er sprake van achterstanden? 

Aanvankelijk was er landelijk nog een discussie (VNG, Waarderingska-
mer) over het wel of niet verplicht versturen van WOZ-beschikkingen aan 
huurders. Die discussie is er thans niet meer. De Waarderingskamer 
stelt het versturen van WOZ-beschikkingen aan huurders verplicht. De 
woorden ‘in principe’ kunnen dus gewoon weg. 
 
Wij zullen extra aandacht besteden aan communicatie met onze bur-
gers.  
 
In 2015 is er sprake van een afname van het aantal bezwaarschriften 
ten opzichte van 2014. In 2014 zijn er rond 700 bezwaarschriften afge-
handeld. Dit aantal is in 2015 afgenomen naar circa 150. 
 
Termijn tussen hoorzitting en uitspraak op bezwaarschrift bedraagt 3 
weken.  
Er zijn geen achterstanden bij het afhandelen van bezwaren tegen 
WOZ-beschikkingen en aanslagen. 

R B PvdA26 Vraag Huys ten Donck p74 - B, p.74: U stelt voor om een plan te bekostigen mbt Huys ten 
Donck. U stelt dat dit gewenst is en noodzakelijk. U noemt het een 
totaalplan.  
Graag toelichten wat en waarom het wordt onderzocht en de reden 

Zie vraag EVR 44 
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van bekostiging door de gemeente? 
De gemeenteraad heeft toegestaan dat op grond van de familie van 
Zoelen aan de Donckselaan een aantal huizen konden worden ge-
bouwd zodat er inkomsten kunnen worden gegenereerd.  
Hoe staat het met deze plannen en wat is de relatie met de wens en 
noodzaak van het Totaalplan? 

R B PvdA27 Vraag kwijtscheldingsbeleid 
p.83 

- B, p. 83: Op deze plaats gaat u in op het lokale kwijtscheldingsbe-
leid. Kunt u aangeven waarom Ridderkerk alleen een kwijtschel-
dingsbeleid heeft voor particulieren (in loondienst of met een uitke-
ring) en niet voor kleine ondernemers? 
- B, p. 83: Bent u met de PvdA Ridderkerk van mening dat niet het 
niet valt uit te leggen dat kleine ondernemers via de lokale belastin-
gen meebetalen aan de kwijtschelding van particulieren, maar dat als 
zijzelf met tegenvallende inkomsten te maken hebben, zij geen be-
roep kunnen doen op het kwijtscheldingsbeleid? Waarom wel/niet? 
 
 
 
- B, p. 83: Kunt u aangeven waarin de kwijtscheldingsnormen voor 
65-plussers verschillen van die van de overige groepen die op grond 
van de in 2012 inwerking getreden wetswijziging verruiming kwijt-
scheldingsnormen voor kwijtschelding in aanmerking komen? 

Er is in het verleden besloten om alleen aan particulieren kwijtschelding 
te verlenen.  
 
 
De financiële situatie van de laatste tijd en de ruimere aandacht voor 
kwijtschelding (onder andere door de sociale dienst en de schuldhulp-
verlening) laten een toename van kwijtscheldingsverzoeken zien. Omdat 
we nu in een economische herstelperiode zitten hebben we de begro-
tingsramingen vooralsnog niet aangepast in afwachting van de uitkom-
sten van dit jaar. Bij de jaarrekening 2015 zullen we beoordelen of er 
sprake is van een structurele doorwerking. 
 
Voor aanvragers van kwijtschelding geldt de bijstandsnorm als toets-
norm. Ook voor 65-plussers.  

R B PvdA28a. 
 

Vraag BARorganisatie  
P92 P114 

- B, p92 grootste risico voor de gemeente Ridderkerk. 
Voor welk bedrag zijn externen in ingehuurd in 2014 en 2015. Wat is 
de verwachting voor 2016?  
Bij welke afdeling worden de meeste externen ingehuurd? Graag een 
toelichting. 

In de jaarrekening 2014 van de BAR-organisatie is geen onderscheid 
gemaakt tussen de salarislasten van medewerkers in dienst van de 
BAR-organisatie en externe inhuur. In de jaarrekening is alleen een 
totaalbedrag genoemd aan salariskosten inclusief inhuur van 
€ 47.141.100 (zie pagina 28 van de jaarrekening BAR-organisatie). 
Vanwege het feit dat er veel verrekeningen tussen de afdelingen hebben 
plaatsgevonden is een verder analyse op afdelingen en domeinen ook 
achterwege gelaten.  
 
Per eind augustus 2015 is de prognose voor inhuur op vacatureruimte 
binnen de loonkostenbegroting circa € 1.814.000 en voor inhuur op 
programmabudgetten circa € 3.780.000.  
 
De meest inhuur vindt plaats in het kader van de invoering van de 3Ds’. 

R B PvdA28b. 
 

Vraag BARorganisatie  
P92 P114 

- B, p92 Ridderkerk besteed veel (beleids)taken uit aan met name 
drie organisaties Sport en Welzijn, Opnieuw en Co en BAR-Dichtbij. 
Mbt S&W is er een recent een rekenkameronderzoek uitgekomen. 
Graag een totaal overzicht van alle taken en opdrachten, met doelen 
en prestatie-indicatoren en budgetten, die de gemeente Ridderkerk 
heeft neergelegd dan wel ingekocht bij Opnieuw en Co.  
 

Opnieuw & Co (verder: O&C) wordt ingeschakeld voor het inzamelen 
van (her)bruikbaar huisraad, het inzamelen van textiel en voor 30 leer-
werktrajecten voor kandidaten. De looptijd van de verschillende opdrach-
ten is gelijk. 
Van de leerwerktrajecten is het doel de kandidaat (uitkeringsgerechtig-
de) te ontwikkelen naar ‘jobready’. O&C ontvangt een vergoeding van  
€ 200,- tot  € 250,- per maand (afhankelijk van de woonplaats van de 



 

Schriftelijke Raadsvragen fracties en antwoorden Gemeente Ridderkerk 16 okt. 2015                    Pagina 40 van 51 
 

Gem. Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
 
 
 
 
 
 
- Het college van Ridderkerk heeft de intentie om de inzet van het 
Arnhemse bedrijf Lekker Leven/BAR dichtbij door te ontwikkelen. 
BAR-Dichtbij neemt veel administratieve taken over van de gemeen-
telijke organisatie.  Kunt u aangeven welke extra taken u wilt laten 
uitvoeren door deze organisatie en waarom deze taken worden uit-
besteed.  
 
-De gemeente Ridderkerk raakt steeds meer verweven met S&W, 
Opnieuw&Co en BAR-Dichtbij. Is de gemeente Ridderkerk afhanke-
lijk van deze organisaties?  
Kan de gemeente nog autonoom beleid bepalen? Waarom wel/niet?  

kandidaat) per traject. Voor deze vergoeding verzorgt O&C de intake, 
evaluatie en begeleiding, vergoedt eventuele reiskosten en stelt indien 
noodzakelijk op kosten van O&C bedrijfskleding en persoonlijke be-
schermingsmiddelen beschikbaar. Ook wordt een vrijwilligersvergoeding 
aan de kandidaten verstrekt. 
 
Het verder ontwikkelen van de intermediair-functie tussen burger en 
zorgaanbieder. 
 
 
 
 
 
De gemeenteraad stelt haar eigen beleid op diverse beleidsterreinen op 
en zoekt voor de realisatie hiervan geschikte partners. Zoals, Opnieuw 
en Co, BAR dichtbij en Sport en Welzijn. Dit doen we door inkoop en 
subsidierelaties met deze partners aan te gaan. Deze afspraken zijn 
soms meerjarig en soms voor een jaar.  
Eventuele beleidswijzigingen kunnen consequenties hebben voor de 
bestaande subsidierelatie en bestaande (product)afspraken. De ge-
meente houdt daarbij rekening met wetgeving als de Algemene Wet 
Bestuursrecht en het gemeentelijk subsidiekader. 

R B PvdA28c. 
 

Vraag BARorganisatie  
P92 P114 

- B, p92: Het Rijk heeft zich duidelijk uitgesproken ten aanzien van 
commerciële opsporing van bijstandfraude en de rechter heeft zich 
duidelijk uitgesproken over het standhouden van opgelegde boetes 
of onthouden van uitkeringen op basis van informatie verkregen via 
deze opsporingsmethoden.  
Welke acties heeft de wethouder ondernomen om te voldoen aan de 
uitspraken van rijk en rechter.  
Op welke wijze geeft de BAR-organisatie gevolg aan de uitspraken. 

Zie hiervoor de brief die 30 juli 2015 naar uw raad is gestuurd betreft 
“Opsporing bijstandsfraude door commerciële bureaus op basis van no 
cure no pay”. 
De huidige dienstverlening komt overeen met de door u bedoelde uit-
spraken van het Rijk en de rechter.  

R B PvdA28d. Vraag BARorganisatie  
P92 P114 

- B, p. 114: Het resultaat van de BAR-code moet volgens u zijn dat 
medewerkers plezieriger, effectiever en efficiënter werken. Hoe wordt 
dit gemonitord? 

Tot nu toe is dit niet gemonitord. Eind 2015 zal een start worden ge-
maakt met een Medewerkers Tevredenheid Onderzoek (MTO). Met dit 
onderzoek zullen we domein/afdelingsspecifieke thema’s gericht aan de 
orde stellen om zo de tevredenheid te meten en daaraan tegelijkertijd 
verbeterpunten te verbinden.  

R B PvdA29 Vraag weerstandscapaciteit. 
P94 
 

-B , p 94. De ratio weerstandsvermogen wordt in de begroting bere-
kend met een benodigde dekkingscapaciteit met een zekerheidsper-
centage van 90%. 
Vorig jaar met een zekerheidspercentage van 95% gehanteerd. 
Daarvoor werd er uitgegaan van een zekerheidspercentage van 
100%.  
Graag in tabel de ratio's weerstandsvermogen 2013, 2014, 2015 en 
2016 die allemaal zijn berekend met een zekerheidspercentage van 

Een zekerheidspercentage van 90% is gebruikelijk in gemeenteland. 
Daarom is besloten dit percentage vanaf nu ook voor Ridderkerk te gaan 
gebruiken.  
 
 
 
2013 ratio 5.3 
2014 ratio 3.0 
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90%. 2015 ratio 3.8 

2016 ratio 3.6 (stand per 2/10/15) 
R B PvdA30 Vraag Nieuw Reyerwaard 

P120 
- B, p. 120: Op deze plaats gaat u in op Nieuw Reijerwaard. Eén van 
de onderwerpen die de bewoners van de Rijksstraatweg bezighoudt 
is de inrichting van de groene zone. Een aantal bewoners praat tij-
dens speciale bijeenkomsten met de landschapsarchitect over deze 
inrichting. Zij doen dit op trede vier van de participatieladder, copro-
duceren. Kunt u concreet aangeven op welke aspecten bewoners 
invloed kunnen uitoefenen bij dit participatieniveau? Graag in uw 
antwoord ook de aspecten budget en planning betrekken.  
- B, p. 120: Kunt u concreet aangeven waarom er dwars door de 
groene zone een gasleiding wordt aangelegd en welk doel deze 
heeft?   
- B, p. 120: Zijn er mogelijkheden om de gasleiding niet door de 
groene zone aan te leggen? Waarom wel/niet? Welke beperkingen 
heeft de aanleg van een gasleiding door de groene zone op de in-
richting van deze zone? 
 
- B, p. 120: Tijdens de bijeenkomst op 23 september in het Van der 
Valk hotel is aangegeven dat raadsleden welkom zijn bij de bijeen-
komsten over de groene zone. Kunt u de planning met betrekking tot 
deze bijeenkomsten geven en voor zover deze nog niet beschikbaar 
is, de raad hierover via de weekmail op de hoogte houden? 
- B, p. 120: Eerder al heeft de PvdA Ridderkerk vragen gesteld over 
de informatiebijeenkomsten over Nieuw Reijerwaard. In dat kader 
hebben wij gevraagd of er binnen de GRNR afspraken zijn gemaakt 
over de aanwezigheid van leden van het DB bij de informatiebijeen-
komsten. U heeft toen geantwoord dat u de indruk heeft dat het be-
stuur van de GRNR goed op de hoogte is van wat er speelt en dat 
bewoners altijd de mogelijkheid hebben om in te spreken bij de ver-
gadering van het AB of bij de raden van de afzonderlijke gemeenten. 
Graag vernemen wij alsnog of binnen de GRNR afspraken zijn ge-
maakt over de aanwezigheid van leden van het DB bij de informatie-
bijeenkomsten. 
- B, p. 120: Bent u met de PvdA Ridderkerk van mening dat de in-
formatiebijeenkomsten voor de leden van het DB een goede gele-
genheid zijn om rechtstreeks van bewoners te horen wat er speelt? 
Waarom wel/niet? 
- B, p. 127: Kunt u aangeven hoe de bijeenkomst voor de bewoners 
en omwonenden van de Van Riebeekstraat over de inrichting van de 
openbare ruimte is verlopen? Welke (vervolg)afspraken zijn er ge-
maakt? 
- B, p. 127: Kunt u concreet aangeven op welke zaken bewoners 

-B,p.120: 
Deze groep is door de GRNR uitgenodigd om een inrichtingsplan te 
maken voor de groene zone. De groep wordt daarin begeleid door een 
landschapsarchitect en heeft enkele randvoorwaarden (er komt bv een 
grondwal, er moet een hoofdwatergang en een hoeveelheid oppervlak-
tewater worden gerealiseerd, er is een budget) meegekregen. In onze 
participatieladder is dat te vergelijken met ‘coproduceren’. 
Binnen randvoorwaarden is het aan bewoners om een inrichtingsplan te 
maken. Budget en planning worden door de GRNR vastgesteld en aan 
de ontwerpgroep meegegeven. Zoals ook eerder in juli aan u geant-
woord: De GRNR heeft voor het merendeel van de groene zone de 
gronden nog niet in eigendom. De gronden zijn wel opgenomen in het 
onteigeningstraject dat loopt. De GRNR heeft aangegeven zo snel mo-
gelijk te willen starten met de opbouw van de grondwal. Dat is nodig om 
de wal stabiel aan te leggen. De grondwal wordt opgebouwd met grond 
en zand die vrijkomt bij de ontwikkeling van Nieuw Reijerwaard. Dat 
betekent dat niet kan worden gezegd wanneer deze zone volledig zal 
zijn gerealiseerd.  
Het inrichtingsplan zal ongeveer mei/juni 2016 gereed zijn, dan zal de 
inrichting worden aanbesteed en in delen worden aangelegd. 
-B,p.120: 
De groene zone is een openbaar gebied waar ook een aantal openbare 
voorzieningen een plek in moeten vinden. 
-B,p.120: 
De gasleiding is een leiding die door Nieuw  
Reijerwaard loopt en een verbinding vormt tussen Barendrecht en Rid-
derkerk. De leiding moet wegens de ontwikkelingen in Nieuw Reijer-
waard worden omgelegd. De afweging waar de betreffende gasleiding 
wordt gelegd wordt door de GRNR gemaakt. 
-B,p.120: 
Bij de bijeenkomst voor raadsleden van 23 september heeft de GRNR 
aangegeven dat raadsleden welkom zijn bij de informatiebijeenkomsten 
voor bewoners Rijksstraatweg, die minimaal twee keer per jaar worden 
gehouden. 
-B,p.120: 
Zoals op uw eerdere vragen in juli jl al is geantwoord zijn de informatie-
bijeenkomsten primair bedoeld om omwonenden te informeren over de 
voortgang. Er zijn geen afspraken gemaakt over aanwezigheid van le-
den van het dagelijks bestuur, dit is een afweging die per keer gemaakt 
kan worden door vertegenwoordigers, mede op basis van de agenda. 
-B,p.120: 
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invloed kunnen uitoefenen, en op welke zaken dus niet? Nogmaals: onze indruk is dat het bestuur van de GRNR goed op de 

hoogte is van wat er speelt. Bewoners hebben altijd de mogelijkheid om 
in te spreken bij vergaderingen van het Algemeen Bestuur van de GRNR 
of bij de raden van de afzonderlijke gemeentes. 
 
Antwoord op de vragen inzake Park Bolnes 
 
De inloopavond van 23 september 2015 is mede door de vorm waarvoor 
op deze avond is gekozen (een inloopavond zonder centrale presenta-
tie) constructief verlopen, omdat aan elke bezoeker persoonlijk aandacht 
gegeven kon worden.  
 
Op dit moment worden de reacties van de bewoners verwerkt in het 
ontwerp. Er zijn nog geen concrete (vervolg) afspraken gemaakt. 
 
Via onderstaande link kunt u het ontwerp bekijken. Ook de uitnodiging 
aan de bewoners is hier terug te vinden. In de uitnodiging staat om-
schreven waarop op bewoners wel en geen invloed kunnen uitoefenen.  
http://www.ridderkerk.nl/wonen-en-leven/bolnes_46113/item/ontwerp-
herinrichting-openbaar-gebied-park-bolnes_49187.html   
 

R B PvdA31 Vraag Parc Ringdijk - B, p. 129: U geeft bij het Park Ringdijk aan dat de aanleg van het 
strandje wordt voorbereid. Het budget is opgenomen in 2015. Kunt u 
concreet aangeven wat de planning is ten aanzien van de aanleg en 
wanneer dit zal zijn gerealiseerd? 

De aanbesteding voor het grondwerk heeft in september 2015 plaats 
gevonden.  
Start van de werkzaamheden (graven water, en overig grondwerk) is 
medio oktober. 
Het grondwerk is gereed eind november 2015. 
Wandelpaden en overige verharding gereed in december 2015. 
Het aanplanten en de verdere terreininrichting zal in maart 2016 worden 
uitgevoerd. 
Als alles volgens planning verloopt (afhankelijk van de weersinvloeden), 
is het werk gereed april 2016. 

R B PvdA32 Vraag investeringsoverzicht P151 - B, p. 151: graag een overzicht van alle gedane en geplande inves-
teringen in de fietshighways F15 en F16 en verwachte realisatieter-
mijn. 

In het kader van snelfietsroute F15 IJsselmonde zijn nog geen uitgaven 
gedaan. Bestuurlijke besluitvorming moet eerst nog plaats vinden. Uit-
voering van (deel)projecten staan vanaf 2017 gepland. Deze zullen 
worden opgevoerd  in de kadernota 2016 t.b.v. de begroting 2017. 
Voor snelfietsroute F16 zijn fietspaden opgeknapt langs de Rijksstraat-
weg. Dit was reeds gepland onderhoud en daarom bekostigd uit  het 
budget groot onderhoud wegen, straten en pleinen. 

R B PvdA33a. Vraag Subsidieoverzicht 
P 156 

- B, p. 156.  Graag een totaal uitdraai 2015 van de subsidies met 
naam van de ontvangende organisaties. 

Deze vraag heeft betrekking op de behandeling van de jaarrekening 
2015 en kan dan definitief gepresenteerd worden. Het subsidieoverzicht 
bij de begroting geeft nu inzicht op welke beleidsterreinen subsidies 
worden verstrekt. Een totaal uitdraai 2015 ontvangt u dus in het kader 
van de behandeling van de jaarrekening.  

http://www.ridderkerk.nl/wonen-en-leven/bolnes_46113/item/ontwerp-herinrichting-openbaar-gebied-park-bolnes_49187.html
http://www.ridderkerk.nl/wonen-en-leven/bolnes_46113/item/ontwerp-herinrichting-openbaar-gebied-park-bolnes_49187.html
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R B PvdA33b. Vraag Subsidieoverzicht 
P 156 

B, p. 46 staat dat S&W in opdracht van de gemeente zorg draagt 
voor sportaccommodaties. Op pagina 156 wordt gesproken over 
subsidie voor beheer. 
Graag een toelichting waarom taken die zijn uitbesteed aan bijvoor-
beeld Sport en Welzijn worden bekostigd op basis van subsidie en 
niet op basis van inkoop. 

Sport en Welzijn  draagt inderdaad zorg voor de sportaccommodaties 
van de gemeente en deze activiteiten worden op dit moment bekostigd 
d.m.v. het verstrekken van subsidie. In het kader van de nieuwe Raam-
overeenkomst wordt meegenomen of het wenselijk is om dit op basis 
van een inkooprelatie vorm te geven. 
Hierover wordt u eind 2015 geïnformeerd. 

R B PvdA34 Vraag speeltuinen 
P103 

- B, p. 103: U geeft aan dat speelterreinen gemiddeld na 20 jaar 
worden vervangen. Kunt u aangeven hoeveel speelterreinen binnen 
nu en vijf jaar zullen worden vervangen? 
- B, p. 103: Kunt u aangeven aan hoeveel speelterreinen binnen nu 
en vijf jaar groot onderhoud wordt gepleegd? 
- B, p.103: Kunt u aangeven of Ridderkerk nu en straks over 5 jaar 
hoger of lager scoort  dan de Jantje Beton norm van 3%? 

- Op dit moment gaan wij uit van gemiddeld 10 speelterreinen per 
jaar. Afhankelijk van het resultaat van de evaluatie van het uitvoe-
ringsbeleid spelen kan dit bijgesteld worden. 

- Een deel van het jaarlijkse groot onderhoud valt samen met het 
vervangen van de speelterreinen. Daarnaast zal groot onderhoud 
aan speeltoestellen c.q. speelondergronden worden uitgevoerd aan 
ca. 25 locaties per jaar. 

- Zoals uit het speelbeleid 2009 blijkt is de landelijke norm van 3% 
niet haalbaar. Voor herinrichtingsgebieden/nieuwbouw wordt de 
norm wel gehanteerd. De gemeenteraad is hiervan op de hoogte 
gesteld met de raadsinformatiebrief RU10/00825/SB van 30 maart 
2010. 

R B PvdA35  Per 1januari gaat voormalig restaurant Het Plein weer open. De 
gemeente heeft het personeel doorbetaald. 
-komt het personeel in dienst van Van der Valk? Zo ja onder dezelfde 
arbeidsvoorwaarden?  
-hoeveel maanden heeft deze horecalocatie leeg gestaan? 
-graag een overzicht van de gemaakte kosten gedurende de leeg-
stand.  
- zijn er ook met de nieuwe uitbater afspraken gemaakt om bijvoor-
beeld de energierekening ten koste van de gemeente te laten ko-
men. 
-    

- De voormalig medewerker van Optisport is per 1 september jl. in 
dienst genomen door Hotel Ridderkerk BV tegen minimaal dezelfde 
arbeidsvoorwaarden. 

- het restaurant heeft vanaf 1 januari 2015 leeggestaan. De zalen zijn 
in gebruik gebleven - gefaciliteerd door de BAR Organisatie - voor 
maatschappelijke organisaties. Daarnaast zijn de verdiepingen 
namens de gemeente Ridderkerk door de BAR-Organisatie 
verhuurd aan ToBe, ’t Gilde en Vluchtelingenwerk. 

- Er zijn kosten (o.a. Medewerker Optisport, Beheer en Onderhoud) 
en baten (huurinkomsten). Ten opzichte van de oude exploitant 
wordt er zoals gemeld (T. blz. 12) een voordeel behaald van € 
37.700, -. 

- Hotel Ridderkerk BV betaalt een huursom inclusief servicekosten en 
energie. 

R B SGP01 Algemeen Eerder is aangegeven dat in de begroting weer met een reële prijs-
stijging rekening zou worden gehouden. Op bijvoorbeeld pagina 8 
worden de kosten voor een communicatiemedewerker voor alle jaren 
constant gehouden op € 62.500. Kunt u aangeven hoe in deze be-
groting met de gebruikelijke prijsinflatie rekening is gehouden? 

Voor de gehele begroting 2016 zijn de prijsgevoelige budgetten structu-
reel verhoogd met 1% ten opzichte van de budgetten 2015. Voor het 
meerjarenperspectief (2017-2019) wordt uitgegaan van constante prijzen 
(dus geen indexering op indexering, etc). Zie ook boekwerk bij onderdeel 
‘Gronden waarop de ramingen zijn gebaseerd’ op pagina 138.  

R B SGP02 Blz. 8 & 98 Vennootschapsbelas-
ting 

Is er op dit moment (nu wet- en regelgevingproces volledig zijn afge-
rond) niet een scherpere calculatie te verstrekken op het punt van de 
door de Gemeente in de komende jaren verschuldigde Vennoot-
schapsbelasting dan de genoemde € 200.000? 

Nee, we hebben nog geen scherpere raming. 

R B SGP03 Blz. 22 – Investeringen 1. Horen de investeringen in / aan het gemeentehuis niet in de BAR 
begroting thuis?  

Nee, het gemeentehuis blijft in eigendom van de gemeente en Ridder-
kerk is dus verantwoordelijk voor de investeringen aan het gebouw. De 
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BAR-organisatie huurt het gemeentehuis van Ridderkerk. 

R B SGP04 Blz. 26 - Ondermijning Naast de definitie van "ondermijning" ontbreekt de toepassing voor 
Ridderkerk. Kan dit voor Ridderkerk nog geconcretiseerd worden. 

Er zijn geen concrete signalen dat dit thema in Ridderkerk speelt. Dit wil 
echter niet zeggen dat dit in Ridderkerk niet speelt. Om te zien of er 
signalen zijn, worden Awareness-trainingen gegeven om medewerkers 
de signalen te laten herkennen. Er wordt ook een meldpunt ingericht. 

R B SGP05 Blz. 30 - Veerverbinding Hoe ziet het college de rol van de gemeente in dit onderzoek? In 
relatie tot de eerder aangegeven onwenselijkheid van dit veer i.v.m. 
de toenemende verkeersdrukte in Bolnes, en de mogelijke opmaak 
naar een vaste oeververbinding. 

 Er wordt een verkenning uitgevoerd naar de haalbaarheid van een voet-
fietsveer. Dit is nadrukkelijk geen opmaat naar een vaste verbinding. 
Van een eventueel autoveer is geen sprake.   

R B SGP06 Blz. 32 – Pilot vervoersmogelijk-
heden 

Een budget van 80.000,- voor een pilot en daarna budget neutraal. 
Kunt u aangeven hoe de regiecentrale daarna budgetneutraal kan 
functioneren? 

Zie CU06. 

R B SGP07 Blz. 37 D. “Innovatie bevorderen” Wat is de precieze rol van de Gemeente bij het bevorderen van inno-
vatie en welke acties wilt u hier aan koppelen? 

 Bijeenkomsten rond het thema innovatie beleggen, waarbij verbinding 
(van ondernemers onderling) centraal staat. Daarnaast het koppelen van 
lokale initiatieven van ondernemers aan regionale programma’s en in-
stanties, zoals Innovation Quarter en Yes!Delft.  

R B SGP08 Blz. 40 (B: VSV) en  42 (G: VSV-
cijfer) 

Omschrijving op blz. 40 indiceert dat VSV kan worden voorkomen 
c.q. verminderd door het intensiveren van de benadering van jonge-
ren hetgeen (vlgs. Blz, 42) zal leiden tot een lager cijfer van de sub-
regio in vergelijking met het landelijk gemiddelde. Concreet: hoe 
gaan we die doelstelling bereiken en is er materiaal voorhanden op 
basis waarvan blijkt dat het benaderen van jongeren daadwerkelijk 
leidt tot het beoogde doel? 

Er zullen altijd VSV-ers zijn, omdat onder de doelgroep ook jongeren 
vallen, die niet aan de eisen voor een startkwalificatie voldoen. Ons 
streven was en is om het aantal VSV-ers onder het landelijke gemiddel-
de te brengen en te houden. Het aantal VSV-ers zit reeds nú onder het 
landelijk gemiddelde. De samenwerking met ‘De Jonge Krijger’ - de partij 
die mogelijke VSV-ers intensief begeleid - zetten wij voort. Zij schrijven 
jongeren aan, zij bezoeken jongeren thuis, ze houden een spreekuur op 
het gemeentehuis, ze hebben diverse projecten lopen waardoor jonge-
ren naar school worden begeleid, ze maken beroepskeuzetesten met de 
jongeren, ze begeleiden jongeren op het voortgezet onderwijs en mbo 
om schooluitval te voorkomen et cetera. 

R B SGP09 Blz. 55 - Vluchtelingen Zijn de genoemde cijfers voor 2016 nog reëel gezien de huidige 
ontwikkelingen? 

In de Begroting 2016 is een bijraming gedaan voor dit budget, op basis 
van de huidige verwachtingen. Voor de andere jaren is het nog niet 
mogelijk om bij te ramen, omdat de cijfers voor die jaren nog niet bekend 
zijn. In 2016 komen wij hier op terug.  

R B SGP10 
 

Blz. 62 uitgaven armoede beleid Kunt u aangeven waarom in 2017 t.o.v. 2016 en de jaren 2018 en 
2019 plus minus € 16.000 méér is begroot? 

Het betreft hier de post advieskosten. Hier wordt 1x per 4 jaar een extra 
bedrag toegevoegd voor extra advieskosten. 

R B SGP11 Blz. 67 E 3e punt Genestetstraat Volgens punt drie bedragen de kosten voor 2016 € 11.000 en ne-
men ze jaarlijks ook met dat bedrag toe. De toelichting bij het vierde 
punt als wel de tabel op pagina 69 doen vermoeden dat het hier om 
opbrengsten gaat i.p.v. kosten. Is dit juist, en zo niet kan dan de 
kostenstijging verder worden toegelicht? 

Het gaat inderdaad om huuropbrengsten en niet om kosten. 

R B SGP12 Blz. 84 / 26 leges omgevingsver-
gunningen. 

In de tabel op pagina 84 wordt voor de komende jaren uitgegaan van 
gelijkblijvende (voor 2016 zelfs stijgende) leges opbrengsten voor 
omgevingsvergunningen. Kunt u uitleggen hoe dit zich verhoudt tot 
de verwachten ontwikkelingen WABO zoals verwoordt op pagina 26? 

De komende jaren zijn er diverse ontwikkelingen die het moeilijk maken 
de inkomsten bouwleges voor de komende jaren in te schatten zoals: de 
private borging, de kwaliteitseisen VTH, de nieuwe Omgevingswet en de 
onzekerheden rond de methodiek van legesberekening in de toekomst. 
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In verband met de onzekerheden is er voor gekozen om de invloed van 
de diverse ontwikkelingen nog niet te verwerken in de begroting voor de 
jaren 2017 en verder. Het risico is opgenomen in de paragraaf weer-
standsvermogen en risicobeheersing (onder ontwikkelingen) in de be-
groting 2016. 

R B SGP13 Blz. 86 Wet wijziging kwijtschel-
dingsnormen 

Wat gaat de Gemeente Ridderkerk doen met de drie genoemde 
(on)mogelijkheden? Wordt de begroting 2016 beïnvloed door be-
leidsvoornemens op de drie genoemde punten? 

In uw vergadering van 13 december 2012 heeft u een informatiebrief 
met betrekking tot dit onderwerp ter kennisgeving aangenomen. Uw raad 
heeft ten aanzien hiervan geen aanleiding gezien om verdere acties te 
ondernemen. 
De begroting wordt, zoals de stand van zaken er nu uit ziet, niet beïn-
vloed. 

R B SGP14 Blz. 88 Kwijtscheldingsbeleid De zin: “het huidige kwijtscheldingsbeleid kent een gedeeltelijke 
(onderstreping SGP) kwijtschelding …”. Kwijtschelding van de gehele 
belastingaanslag (b.v. OZB)  is toch ook mogelijk? Concreet: wat 
voegt het woord “gedeeltelijk” toe? 

OZB is een eigenarenbelasting en daarvoor geldt de gehele kwijtschel-
ding. De gedeeltelijke kwijtschelding geldt alleen voor afvalstoffenheffing 
en rioolheffing gebruikersgedeelte. 
 

R B SGP15 Blz. 88/ Kwijtschelding Hoe kan terwijl de afvalstoffenheffing stijgt en de rekening (2014) een 
bedrag van € 140.000,- er voor 2016 een lager bedrag van € 
130.000,- worden begroot? 

Zie beantwoording bij vraag CDA06. 

R B SGP16 Blz. 98 BTW-salariskosten Is er inmiddels méér te melden over het risico dat er een extra btw-
post van € 550.000 voor BAR ontstaat c.q. is ontstaan en welk deel 
daarvan zal eventueel op Ridderkerk drukken? 

Nee. 

R B SGP17 Blz. 124 / NV MAR Waarom zijn de financiële gegevens van 2014 nog niet beschikbaar? De afsluiting van 2014 is nog niet afgerond door aanvullende vragen van 
de accountant in verband met de voorgenomen liquidatie van de NV 
MAR. De financiële gegevens zijn per 18 november 2015 wel definitief. 

R T SGP18 Blz. 19 - Afval Waarom moet gemeente 80.000 euro besteden aan kunststofver-
werking? Er wordt toch verpakkingsbelasting geheven die via Ned-
vang aan gemeenten wordt uitgekeerd? 

De inkomsten van het afvalfonds verpakkingen, voorheen NEDVANG, 
zijn niet kostendekkend voor het sorteren en verwerken van deze afval-
stroom. De vergoeding is veranderd van een inzamelvergoeding naar 
een ketenvergoeding. Voorheen kregen we een vergoeding voor al het 
materiaal dat we inzamelden. Nu ontvangen we alleen een bijdrage over 
het deel dat na sortering geschikt is voor recycling. Voor de vervuilde 
fractie ontvangen we geen vergoeding. Hierdoor blijft het ontvangen 
bedrag gelijk aan hetgeen al begroot was. Dit is kostendekkend voor de 
inzameling, maar helaas niet voor de extra verantwoordelijkheid van 
sorteren en verwerken. 

R T SGP19 Blz. 6 - WMO: Huishoudelijke 
hulp 

Gaarne een grondige analyse waarom de, in de laatste zin onder het 
kopje “WMO: huishoudelijke hulp” bedoelde, vraag zich gestaag 
ontwikkelt. Kan daar vanuit de gemeente niet meer initiatief worden 
ontwikkeld zodat vraag en middelen meer op elkaar worden afge-
stemd? 

We hebben direct gebruik gemaakt van de verruiming binnen de HHT 
regeling. Ervaring leert dat het tijd kost om mensen bewust te maken van 
de mogelijkheden. Hier wordt in communicatieve zin ook aandacht aan 
besteed. Informatie over de uitnutting van de HHT regeling treft u aan in  
raadsinformatiebrief “stand van zaken huishoudelijke hulp” welke 25 
september 2015 is verzonden. 

R T SGP20 Blz. 11 / Peuterwerk In de tekst staat eenmalig een nadeel van € 67.000 in 2015, terwijl in 
de kolom de ‘S’ van structureel staat. Wat is juist?  

In 2015 is per saldo een eenmalig nadeel van € 67.000 maar vanaf 2016 
en verder is er een structureel voordeel van € 100.000. 
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R T SGP21 Blz. 16 / Wmo collectief vervoer Door minder gebruik zijn de kosten € 125.000 lager, maar ook de 
eigen bijdrage is € 125.000 lager. Aangezien de eigen bijdrage maar 
een deel van de werkelijke kosten bedraagt, was te verwachten dat 
de daling aan inkomsten (eigen bijdrage) kleiner zou zijn dan de 
daling aan kosten. Kunt u toelichten waarom deze bedragen exact 
gelijk zijn? 

Deze bedragen zijn toevallig gelijk, er is geen relatie tussen. Zie ook 
EVR 73. 
 
 

R T SGP22 Blz. 17 – WMO ZIN Is dat bedrag van 45.000 alleen nog nodig voor 2015 vanwege het 
overgangsjaar of dient daar ook nog in 2016 rekening mee gehouden 
te worden 

Dit bedrag is structureel.  

R T SGP23 Blz. 40 dienstverleningscijfers Zijn de inmiddels getroffen maatregelen toereikend om de doelstel-
lingen (beperking wachttijden m.n. niet op afspraak) te halen? Daar-
bij wordt er onzerzijds van uit gegaan dát er maatregelen zijn geno-
men. Wat is de actuele situatie in de maanden na juni? 

Er zijn diverse maatregelen genomen waarvan het 2e lijns KCC voor 
WMO en verstrekkingen nu al effect heeft binnen het KCC en naar ver-
wachting op termijn ook effect zal hebben op de wachttijden aan de 
balie. Er kan dan namelijk indien nodig extra formatie naar de balie. 
Daarnaast lopen er meerdere acties die erop zijn gericht het klantvolume 
in het KCC en aan de balies te beperken. Dit zal op termijn een structu-
reel positief effect hebben op de wachttijden. Op dit moment is het nog 
niet zichtbaar omdat we recent begonnen zijn. (Maand september met 
afspraak 1154 bezoekers gemiddelde wachttijd van 5:42, zonder af-
spraak: 928 bezoekers met gemiddelde wachttijd van 12:31). 

R B VVD01 Blz. 5 onderdeel G van Beleids-
begroting 

Waarom heeft u niet tenminste prestatie-indicatoren ingevuld voor 
indicatoren uit collegeprogramma en/of die conform (con-
cept)indicatoren VNG? Nu kan geen er geen enkele beoordeling over 
de uitvoering gegeven worden. 

Een beoordeling over de uitvoering die straks over 2016 gaat kan nog 
steeds plaatsvinden als wij samen met u de indicatoren vastleggen.  

R B VVD02 Blz. 7 Financieel kader inzet 
dekkingsreserve 

Eerder kon niet aangegeven worden wanneer de dekkingsreserve 
niet meer ingezet zou hoeven worden. Nu blijkt het 2018 wel te kun-
nen. Graag uitleg waarom juist in 2018 de dekkingsreserve ineens 
niet meer ingezet hoeft te worden en niet eerder of later.  

Dit is het gevolg van voortschrijdend inzicht. 

R B VVD03 Blz. 8 Toekomstvisie budget Graag uitleg waarom het budget verkeerscirculatie ingezet wordt 
voor de toekomstvisie. Mede omdat de insteek zou zijn deze visie 
juist ook te betrekken op het sociale domein. 

 Het gereserveerde bedrag wordt ingezet voor het opstellen van een 
Toekomstvisie. De herijking van het  verkeerscirculatieplan maakt daar 
integraal deel vanuit.   

R B VVD04 Blz. 8 Pilot vervoersmogelijkhe-
den (idem blz. 32) 

Graag een nadere uitleg over inhoud pilot (wat behelst het plan) en 
graag onderbouwing van 80.000 euro, 

Zie CU06.  

R B VVD05 Blz. 8 Revitalisering Plein Oost Waarom wordt dit niet breder opgepakt gezien de diverse ontwikke-
lingen in een deel van deze wijk? Kan een geïsoleerde aanpak nu 
later leiden tot extra (onnodige) inzet van middelen? 

Het gaat hier om middelen voor het opknappen van de buitenruimte. Bij 
de inzet van deze middelen voor Plein Oost wordt nadrukkelijk gekeken 
naar andere ontwikkelingen in de wijk. Ook wordt gezocht naar afstem-
ming met de ondernemers en bewoners van Plein Oost. 

R B VVD06 Blz. 9 Haalbaarheidsonderzoek 
Huys Ten Donck 

Graag een financiële onderbouwing van de 50.000 euro en waarom 
komt dit bedrag ten laste van de gemeente? 

Zie vraag EVR 44. 
 

R B VVD07 Blz. 9 Kosten voor de BOA’s Deze kosten blijken geen directe relatie te hebben met “nieuw voor 
oud”. Ten laste van welke post komen deze kosten dan in 2018? 

De kosten zijn vanaf 2016 nu structureel in de begroting opgenomen. De 
structurele dekking is echter niet direct gerelateerd aan het vinden van 
ruimte binnen de bestaande meerjarenbegroting (dus het inleveren van 
‘oud’ budget), maar ten laste van de begrotingssaldi 2016 t/m 2019 ge-
realiseerd. Onder andere door deze extra uitgaven moet in 2016 en 
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2017 nog tijdelijk over de dekkingsreserve worden beschikt. Vanaf 2018 
zitten de extra uitgaven voor de BOA’s dus gewoon in de begroting ten 
laste van het begrotingssaldo. 

R B VVD08 Blz. 9 Bespaarde rente Is bespaarde rente nieuw voor oud? Op blz. 93 staat deze namelijk 
onder nr. 25 als risico benoemd.  

Pagina 9 gaat over toerekening (bespaarde) rente m.b.t. reserves en 
voorzieningen.  
Het renterisico onder nr. 25 betreft niet de bespaarde rente op reserves 
en voorzieningen, maar de rente op geldleningen.  

R B VVD09 Blz. 9 Investeringsvolume U geeft aan dat deze niet meer voldoet. U geeft aan dat in de laatste 
jaren van de planperiode minder investeringen worden gepland en er 
daarom een vertekend beeld ontstaat. M.a.w. omdat men de inhoud 
onjuist “ vult” wilt u er vanaf. Waarom kiest u niet voor voor een juiste 
invulling in de laatste jaren? Op blz. 10 spreekt u zelf uit dat dit beter 
zou zijn.  

In het algemeen is het zo (maar zeker bij het werken met een investe-
ringsvolume) dat de laatste periode minder gevuld is met investeringen. 
Met de afschaffing van het investeringsvolume wordt een strakke/ realis-
tische planning van investeringen weer veel belangrijker. Door af te 
stappen van het investeringsvolume gaan we in het vervolg een juiste, 
meer realistische invulling van investeren hanteren. 

R B VVD10 Blz. 9 Investeringsvolume Afschaffing van dit instrument geeft de raad minder inzicht en minder 
sturingsmiddelen. Hoe gaat u dit probleem oplossen? Als voorbeeld 
dient pag. 14 in 2019 begroot 400K overschot, maar rekening hou-
dend met voordeel afschaffen investeringsvolume 300K tekort. 

Wij zien hier geen probleem omdat wij uw raad blijven informeren over 
de voortgang van de investeringen binnen de bestaande P&C-
instrumenten.  
 

R B VVD11 Blz. 10 Afvalstoffenheffing In het verleden is er voor gekozen dergelijke verhogingen te financie-
ren uit de tariefegalisatiereserve (thans geheten middelen derden 
met een bestedingsverplichting), welke ruim 11 miljoen bedraagt. 
Waarom wijkt u daar nu van af? 

De voorziening beklemde middelen afvalstoffenheffing was al op de 
gebruikelijke wijze volledig ingezet. In elk jaar van de planperiode wordt 
een kwart van het geraamde saldo van de voorziening op 1 januari 2016 
aangewend. Daarom kan deze voorziening niet meer gebruikt worden 
om de geleidelijke groei naar een kostendekkend tarief op te vangen. 

R B VVD12 Blz. 13 Programma Financiering 
en alg. dekkingsmiddelen Nieuw 
Beleid 

Milieukaart kost 30K (zie pag. 8). Hadden die kosten niet bij de 286K 
opgeteld dienen te worden en dus moet het bedrag niet 316 K zijn? 

Nee. De kosten van een milieukaart horen thuis bij Programma 10 Ge-
zondheid en Duurzaamheid (onderdeel Nieuw beleid) en zijn dan ook 
daar opgenomen met als omschrijving Geluidsbelastingkaarten. 

R B VVD13 Blz. 18 Participatie Bent u het met ons eens dat de raad uiteindelijk de beslissingsbe-
voegdheid houdt (Huis van Thorbecke), omdat de raad alle belangen 
tegen elkaar weegt? 

Wij zijn het met u eens als u het heeft over de beslissingen waar de raad 
in de landelijke of lokale wetgeving verantwoordelijk voor is gesteld.  

R B VVD14 Blz. 19 regionale samenwerking Bent u het met de VVD eens dat we de samenwerking vooral niet 
moeten institutionaliseren? Graag uitleg waarom wel of niet. 

In zijn algemeenheid zijn wij het met u eens. 

R B VVD15 Blz. 19 Landschapstafel Door de informatiebijeenkomst is er veel verwarring over de status 
van dit instituut. Bent u het met ons eens dat hier het uitgangspunt 
moet zijn minder overheid en minder uitgaven? Graag uitgebreide 
uitleg over de voor- en nadelen. En waarom spreekt u van een Land-
schapstafel i.o.? Is hier al een besluit overgenomen? 

De Landschapstafel IJsselmonde is een (lichte) vorm van bestuurlijke 
samenwerking tussen de gemeenten op IJsselmonde over het buiten-
stedelijk groen en kwaliteit van het landschap rondom de steden en 
dorpen. De Landschapstafel IJsselmonde wordt de opvolger van Stuur-
groep Deltapoort. Stuurgroep Deltapoort is namelijk per 1 juli opgehe-
ven.  
 
Landschapstafels zijn de samenwerkingsverbanden waar de beleidsaf-
stemming voor buitenstedelijke recreatie en groen tussen de gemeenten 
plaatsvindt in de provincie Zuid-Holland.  
 
Omdat er nog geen formeel besluit is genomen over de landschapstafels 
wordt gesproken van een landschapstafel i.o. 
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Ook voor het college is het uitgangspunt minder bestuurlijke drukte. 
Daarom wordt toegewerkt naar minder bestuurlijke gremia die gaan over 
beleidsafstemming in het buitengebied. 

R B VVD16 Blz. 19 onder C Nieuw te ontwik-
kelen beleid 

We missen op het gebied van communicatie en sociale media de 
wensen van de inwoners? Hoe worden die wensen geïnventari-
seerd? 

Bij het maken van (nieuw) beleid op dit gebied monitoren wij actief vra-
gen en gedrag van inwoners via social media. Verder halen wij informa-
tie uit onderzoeken als waarstaatjegemeente.nl. Wij combineren dit met 
kengetallen en (landelijke) trends in communicatie en het gebruik van 
social media. Zo zorgen wij dat keuzes op deze terreinen aansluiten bij 
de wensen van onze inwoners.  

R B VVD17 Blz. 20 (E) Wat gaan we daar 
voor doen 

Een inloopdag organiseren e.d. is zeer vaag. Wat moet concreet de 
opbrengst zijn? Idem voor het punt deelnemen aan landelijke pro-
jecten verankering burgerparticipatie. 

1. Een inloopdag is één instrument, één van de vele ‘deuren’ die we 
open zetten voor inwoners die iets te melden hebben of die elkaar 
en/of het bestuur willen spreken.  

2. Deelnemen aan landelijke projecten gaat over het efficiënt gebruik 
maken van de ervaring die elders is opgedaan en het delen van er-
varingen met andere gemeenten. 

R B VVD18 Blz. 21 uitbreiden gemeentejour-
naal 

Leidt uitbreiding tot een effectievere en efficiëntere communicatie? 
Less is more! 

Uitbreiding betekent in dit geval niet ‘meer van hetzelfde’. Zoals eerder 
aangegeven willen wij het gemeentejournaal uitbreiden om te komen tot 
een aantrekkelijk informatiekanaal om gemeentelijke en maatschappelij-
ke ontwikkelingen toe te lichten en ruimte te bieden voor dialoog met de 
samenleving. Daarbij willen we meerdere kanten van een zaak belich-
ten, zodat de lezer vooral zelf een oordeel kan vormen. Om dit doel te 
realiseren willen we de specifieke mogelijkheden van het printmedium 
goed benutten. We maken het blad overzichtelijker en aantrekkelijker 
door te kiezen voor een wat ruimere opzet dan de huidige, met een 
heldere vormgeving en een goede verhouding tussen tekst en beeld. 
Binnen die opzet hanteren ook wij het adagium 'less is more'.  

R B VVD19 Blz. 26 en 27 APV Graag nadere uitleg over de gebruikte termen: APV, beleidsplan 
APV, handhavingsbeleidsplan APV. Wat zijn de verschillen? Waarom 
in stukken opgeknipt? 

Met de term APV wordt de Algemene Plaatselijke Verordening bedoeld. 
Met het beleidsplan APV en het handhavingsbeleidsplan wordt hetzelfde 
bedoeld. 

R B VVD20 Blz. 30 trends vervoer Waarom wordt (nog) niet voorzien in (elektrische) fietsoplaadpunten? In de bewaakte fietsenstallingen in het centrum heeft de gemeente ge-
zorgd voor oplaadvoorzieningen voor elektrische fietsen. Daarnaast 
hebben ook sommige horecabedrijven op eigen initiatief voor oplaad-
voorzieningen zorgen. Daarmee zijn er ons inziens voldoende laadmo-
gelijkheden. 

R B VVD21 Blz. 37 RIB economie U vraagt nu geld en later horen we pas wat er mee gedaan wordt. 
Waarom bent u nu niet concreter? Bent u het met ons eens dat de 
RIB’ s slechts de status hebben van informatie verstrekken aan de 
raad en niet meer dan dat?  

 De onderbouwing is te lezen in de RIB die medio oktober verstuurd 
wordt.  

R B VVD22 Blz. 41 Onderwijs nieuw beleid Vernieuwing is bij dit beleidsveld een doorgaand proces. Waarom is 
er dan geen nieuw beleid opgenomen? 

Vernieuwen van het (integrale) vervoersbeleid wordt opgepakt met de 
nieuwe aanbesteding (2017) van het doelgroepenvervoer met inachtne-
ming van de resultaten van de pilot. 

R B VVD23 Blz. 41 Volwasseneducatie Volwasseneducatie is toch meer dan alleen laaggeletterdheid aan-
pakken? 

Ja, dat is correct. Volwasseneducatie betreft wel voornamelijk de aanpak 
van laaggeletterdheid en taalverhoging voor mensen, met een niet-
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Nederlandse achtergrond. Daarnaast valt ook de verbetering van reken-
vaardigheden hieronder. Bij de aanpak van beide achterstanden is er 
ook aandacht voor de digitale vaardigden. 

R B VVD24 Blz. 44 Integraal accommodatie-
plan 

Waarom laat dit zo lang op zich wachten? Betrekt u ook de wensen 
van KCR erbij? U weet al dat de investeringen op kunnen lopen tot 
30 miljoen, terwijl er geen plan is? Graag onderbouwing van de 30 
miljoen euro.  

Het integraal accommodatieplan is een veelomvattend project waarbij 
naast de concrete gegevens van panden wordt gesproken met de huidi-
ge gebruikers/huurders, interne beleidsvelden worden geraadpleegd en 
scenario’s worden opgesteld om de maatschappelijke objecten de ko-
mende 10 jaar zo veel mogelijk naar tevredenheid van gemeente, ge-
bruikers en huurders in te vullen. U hebt hierover een RIB ontvangen. 
KCR wordt hierbij (evenals andere sportverenigingen) nadrukkelijk be-
trokken. 
De genoemde investering van 30 miljoen is het totaal van de investerin-
gen indien alle genoemde wensen van de gebruikers/huurders worden 
uitgevoerd. De komende periode worden keuzes gemaakt en diverse 
scenario’s uitgewerkt zodat we een beter zicht krijgen op de daadwerke-
lijk benodigde investering. 

R B VVD25 Blz. 46 E Wat gaan we daarvoor 
doen? 

Het opstellen van een visie kost 25K. Zijn dit kosten voor externe 
inhuur/dienstverlening en/of vallen deze kosten buiten het pakket 
BAR? Of is er sprake van andere kosten? 

In 2016 wordt ook gestart met de uitvoering van het nog vast te stellen 
IAP. Dat brengt jaarlijkse kosten met zich mee. Het opstellen en het 
uitvoeren van het IAP betreft een maatwerk-opdracht aan de BAR Orga-
nisatie.  

R B VVD26 Blz. 54 van inwoners wordt een 
andere houding gevraagd 

Klopt deze formulering wel? Is het juist niet zo dat door veranderin-
gen in de maatschappij er een andere houding van de overheid 
wordt gevraagd? 

We verwachten zowel van de inwoners als de overheid als aanbieders 
een andere houding.  

R B VVD27 Blz. 54 gebiedsteams Waaruit blijkt dat de zorg ook zelf durft los te laten en de inwoners 
vertrouwen schenkt? 

Er is aandacht voor wat inwoners zelf kunnen (aangegeven tijdens keu-
kentafelgesprek). 

R B VVD28 Blz. 55 vluchtelingen Bent u het met de VVD eens dat ook een beroep gedaan mag wor-
den op de eigen kracht van asielzoekers met een status tot verblijf? 
En bent u met ons van mening dat dit inhoudt dat zij zich conforme-
ren aan onze waarden en normen? 

In z’n algemeenheid zijn wij het eens met uw stellingen. 

R B VVD29 Blz. 60 A Programmavisie terug-
tredende overheid (en blz. 65) 

Kunt u aangeven waarom de gemeentelijke overheid bij duurzaam-
heid zich niet terugtrekt en dus niet uitgaat van de eigen kracht van 
de burger? 

Conform het milieu- en duurzaamheidsprogramma 2016-2020 neemt de 
gemeente verschillende rollen op zich. We schrijven niet altijd voor, maar 
schakelen, stimuleren, agenderen en verbinden. Lokaal, maar ook regi-
onaal. Er bestaat niet één aanpak of beste rol. Per project wordt bepaald 
welke rol voor de overheid is weggelegd. Op bepaalde thema’s / pro-
jecten is het mogelijk dat de gemeente niet participeert / initieert, maar 
overlaat aan de markt en/of samenleving. Een voorbeeld hiervan is  de 
realisatie van een enorm zonne-energiesysteem op een bedrijfspand in 
Ridderkerk. In andere gevallen is actief aan de knoppen draaien, ontwik-
kelingen sturen (initiëren) of ontwikkelingen een duwtje in de rug geven 
noodzakelijk. Voorbeelden hiervan zijn: inwoners stimuleren en facilite-
ren om energie te besparen door de oprichting van een regionaal ener-
gieloket (WoonWijzerWinkel) en de samenwerking met Woonvisie m.b.t. 
tot het realiseren van een o-op-de-meter-woning. Al met al moeten we 
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beseffen dat zonder regie van de lokale overheid de transitie naar duur-
zaamheid niet mogelijk is. 

R B VVD30 Blz. 65 participatiecentrum en 
kenniscentrum 

Om het project haalbaar te maken werkt u met een groeimodel. Geldt 
bij duurzaamheid dat er geen eigen verantwoordelijkheid bij de bur-
ger ligt, maar deze afgedwongen moet worden middels subsidiering? 
En waarom wachten we niet op de nota mbt maatschappelijk vast-
goed? 

Dit pand wordt meegenomen in het Integraal Accommodatieplan. We 
zijn bezig met de invulling van dit pand met onder andere deelnemers 
aan het kenniscentrum Duurzaamheid en met partijen (zoals het wij-
kideeteam), die er activiteiten willen doen voor bijvoorbeeld wijkbewo-
ners. Die laatst genoemde groep heeft geen financiële middelen om een 
kostendekkende huur te betalen en daarom is het groeimodel voorge-
steld.  

R B VVD31 Blz. 67 onderdeel E Nieuw beleid “Er kunnen projecten worden opgestart als er incidenteel lagere 
kapitaallasten zijn door lagere investeringen het jaar ervoor”.  Betreft 
dit investeringen uitsluitend ter stimulering van energievoorziening 
van gemeentelijke gebouwen of geldt dit voor alle projecten in het 
kader van duurzaamheid? 

 Dit geldt voor alle projecten in het kader van duurzaamheid. We kijken 
of dit geld ingezet kan worden voor de pilot nul op de meter woningen. 

R B VVD32 Blz. 67 rouwcentrum Is een goed functionerend rouwcentrum een gemeentelijke kerntaak 
of kan dit ook uitbesteed worden aan een ondernemer? 

Het exploiteren van een rouwcentrum is geen wettelijke taak van de 
gemeente en daardoor geen kerntaak. 
Met de raadsinformatiebrief van 2 oktober bent u inmiddels geïnfor-
meerd over het door ons uit te voeren onderzoek om te komen tot een 
toekomstvisie rouwcentrum Ridderkerk. 

R B VVD33 Blz. 72 gemeentewerf U geeft aan een ontwikkelingsvisie te maken in overleg met eigena-
ren en gebruikers. Waarom wordt er niet gekeken of er ook een ge-
heel andere bestemming gegeven zou kunnen worden (zoals bij-
voorbeeld woningbouw e.d.) 

Het doel van de ontwikkelingsvisie is het in beeld brengen van verschil-
lende ontwikkelmogelijkheden van het gehele gebied tussen de Jan 
Luykenstraat, Vondellaan, Molensteeg en Verlengde Kerkweg en Kerk-
weg. Er wordt ook gekeken welke bestemming e.e.a. zou moeten krij-
gen.  

R B VVD34 Blz. 83 maximaal kostendekkend Waarom gebruikt u de ene keer kostendekkend en andere keren 
maximaal kostendekkend?  

Kostendekkend wil zeggen dat de begrote kosten voor 100% worden 
terugverdiend via de leges. Een kosten- dekking van meer dan 100% 
staan we niet toe vandaar dat er dan gesproken wordt over maximaal 
kostendekkend. 

R B VVD35 Blz. 112 Verwachte financie-
ringspositie 

Waar wordt het oplopende financieringstekort in 2018 en 2019 door 
veroorzaakt en/of waarom lopen de de kortlopende schulden in die 
jaren op (pag. 155)? 

Het oplopende financieringstekort wordt m.n. veroorzaakt door reguliere 
aflossingen op langlopende leningen. 
Bij het berekenen van het financieringstekort is al rekening gehouden 
met het aantrekken van een langlopende lening van 10 miljoen in 2016. 
Voor de volgende jaren is er in afwachting van de werkelijk benodigde 
financiering vanuit gegaan dat dit met kortlopende schulden kan worden 
opgevangen. 

R B VVD36 Blz. 136 Structurele toevoegin-
gen aan reserves 

Waarom worden er in 2018 en 2019 nog toevoegingen aan de dek-
kingsreserve gedaan? 

Er zijn meerdere dekkingsreserves die over verschillende perio-
des/begrotingen gaan. De toevoegingen in 2018 en 2019 hebben be-
trekking op de dekkingsreserve 2004 (jaarlijkse rentebijschrijving) en niet 
op de meest actuele dekkingsreserve 2015.  

R B VVD37 Blz. 137 Structurele onttrekkin-
gen aan reserves 

Waarom is er in 2018 en 2019 sprake van onttrekkingen aan de 
dekkingsreserve?  

Het gaat hier wederom om de dekkingsreserve 2004 (en dus niet om de 
meest actuele dekkingsreserve 2015) die tot het jaar 2022 volgens een 
vast schema verloopt. Deze dekkingsreserve 2004 is bij de begrotings-
behandeling van 2004 door de toenmalige raad tot het jaar 2022 inge-
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steld en in de administratie vastgelegd. 

R T VVD38 Blz. 51 ID 544 De wethouder zet zich in om uitvoeringsplan voor 1 oktober 2015 uit 
te brengen. De vraag is gesteld op 3 maart jl.. Pas op 19 augustus jl. 
Is aan de directeur S&W gevraagd het uitvoeringsplan op te stellen, 
waardoor de verwachting is dat het pas eind van het jaar aan de 
gemeenteraad aangeboden wordt. Waarom is de vraag niet eerder 
uitgezet, zodat het uitvoeringsplan wel voor 1 oktober beschikbaar 
had kunnen zijn? 

In eerste instantie was het uitgangspunt dat de “eigen” organisatie het 
programma zou opstellen. Echter, wij kwamen later tot het inzicht dat - 
vanwege draagvlak - het beter door Sport en Welzijn uitgevoerd kon 
worden. 
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